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وزیر جهاد کشاوررزی :

نرخ خرید تضمینی گندم 
1۷ هزار و۵00 تومان تعیین 

اعلام شد

رئیس سازمان نظام پزشکی در گفتگو با پیشرو:

۷۵ درصد از جامعه پزشکی در 
خدمت رسانی به مناطق محروم و 
محرومیت زدایی مشارکت دارند

ریسک خرید اینترنتی 
در شبکه های اجتماعی غیر بومی 

۵0 درصد است

وزیر جهاد کشاوررزی، نرخ خرید تضمینی گندم را کیلویی ۱7 
هزار و ۵۰۰ تومان اعلام کرد.»محمدعلی نیکبخت« در نشست 
شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات 

اساسی کشاورزی، با تشریح روند قانونی بررسی و تعیین ..

رئیس سازمان نظام پزشکی گفت: 7۵ درصد از جامعه پزشکی ما آماده 
ارائه  رایگان  شکل  به  و  هستند  محروم  مناطق  در  حضور 
فعالیت  نحوه  مورد  در  زاده  رئیس  خدمت می کنند.محمد 

پزشکان در قالب گروه های جهادی در مناطق محروم ..

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا ضمن اشاره به اینکه شبکه های 
اجتماعی و پیامرسان های غیر بومی که سرورشان داخل کشور نیست بستر 

مناسبی برای کلاهبرداری است، گفت: فروشگاه های آنلاینی که 
در شبکه های اجتماعی غیر بومی نظیر اینستاگرام فعالیت دارند 

هیچکدامشان مجوز فعالیت ندارند.سرهنگ رامین پاشایی..

تکلیف خانوارهای معترض به »دهک بندی« مشخص شد 

شاخص های موثر 
در حذف و دریافت »یارانه «

مدیرعامل بانک مسکن:
بانک مسکن از 
پروژه های انبوه 
سازی و ایرانی- 

اسلامی
حمایت میکند

درحالی اطلاعات خانوارها براساس آخرین آمار ثبتی دستگاه ها، به تازگی در پایگاه 
اطلاعات رفاه ایرانیان به روزرسانی و براساس آن ۶۰ هزار خانوار جدید مشمول دریافت 
با  امر  این  یارانه حذف شده اند که  از دریافت  »یارانه« معیشتی و ۶۰ هزار خانوار 
وسع سنجی دارایی های افراد با »کدملی« بررسی و در این زمینه میزان وام دریافتی، 

سود و تعاملات بانکی، خودرو،حقوق، سفر خارجی و ... مدنظر قرار گرفته است.
در جریان اصلاح نظام یارانه ای، دولت از سال گذشته نسبت به پرداخت یارانه ای با مبلغ 

جدید اقدام کرد که طی آن با حذف دهک دهم )پردرآمد(، برای دهک اول 
تا سوم مبلغ ۴۰۰ هزار تومان به ازای هر نفر و برای دهک چهارم تا نهم..
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معاون وزیر آموزش و پرورش :

تعلیم و تربیت
 با »تنبیه بدنی« 
تخریب می شود
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بذرپاش در حاشیه جلسه هیأت دولت:

سامانه »خودنویس« 
برای تنظیم قرارداد 

موجر و مستاجر 
راه اندازی شد

یادداشت
جامعه و آسیبهای اجتماعی”

پدیده ی آسیب اجتماعی از جمله مشکلات عمده بشری در قرن حاضر و 
گذشته بوده و میلیون ها انسان را درگیر خود نموده است. روند رشد آن 
رو به گسترش بوده و بر خلاف انتظار روشهای مداخله ای نیز تأثیر قابل 

ملاحظه ای در آن نداشته است.
در تعریف آسیب اجتماعی میتوان گفت آسیب های اجتماعی نظم جامعه 
را برهم می زنند و هنجارهای آن را مورد تعرض قرار میدهند. افزایش 
ناهنجاری نشانه ای از وجود بحران است و نظم اجتماعی را تهدید میکند.

روند رو به رشد آسیب های اجتماعی,ضرورت  مداخله اصولی و به هنگام و 
تفکری جامع و عزم همگانی برای پیشگیری را می طلبد.

در تعریف دیگری از آسیب اجتماعی میتوان گفت هر رفتاری که به طریقی 
را  آن  افراد  بیشتر  و  ندارد  اعضا جامعه سازگاری  انتظارهای مشترک  با 

نادرست و ناپسند می دانند یک نوع آسیب اجتماعی است.
همچنین هر نوع عمل فردی یا جمعی که در چارچوب اصول اخلاقی قرار 
نگیرد و یا منع قانونی و قبح اخلاقی داشته باشد به نوعی یا یک نوع آسیب 

اجتماعی تلقی شده یا ریشه و منشاء آسیب اجتماعی شناخته میشود.
آسیب های اجتماعی مسایل، شرایط یا مواردی هستند که جامعه آنها را به 
منزله خطری برای راه و رسم زندگی یا آسایش خود میداند لذا ضرورتاً باید 

در جهت کاهش آن برنامه ریزی و اقدام گردد.
تغییرات متعدد ناشی از عوامل مختلف، عدم تطابق و رشد ناهماهنگ غیر 
مادی و تضادهای فرهنگی و اجتماعی در سازگاری اجتماعی مشکلاتی 
ایجاد خواهد کرد. متأسفانه مطابق آمارهای موجود هر ساله بیش از ۱۵ 

درصد آسیب های اجتماعی رشد داشته اند.
باتوجه به اینکه آسیبهای اجتماعی پدیده های متغییر و نسبی هستند 
ترین  از عمده  بهرحال  یابند.  تغییر  ممکن است برحسب زمان و مکان 
آسیبهای اجتماعی رایج در جامعه ما می توان به پرخاشگری، خودکشی، 
اعتیاد، قاچاق مواد مخدر، سرقت و جرایم مالی و روسپیگری و فرار دختران 
نامیده  یا کجروی  امروز در یک جامعه آسیب  آنچه  اشاره کرد.  از خانه 
می شود، ممکن است در یک جامعه یا زمان دیگر به عنوان آسیب تلقی 
نگردد.مشکل وقتی جنبه فردی دارد ممکن است برای حل آن همکاری 
روانشناسان و مشاورین حوزه ضروری به نظر برسد اما در خصوص آسیب 
ها و مشکلات اجتماعی با توجه به تفاوت زمینه ها، انگیزه ها، ابعاد و علل 
آسیب نیازمند بررسی دقیق و مطالعه ریشه های ایجاد آسیب و انحرافات 
در جوامع هستیم بطورکلی جوامعی که آسیب اجتماعی در آنها بالاست 

چندین ویژگی عمده دارند:

۱ فاصله طبقاتی در آنها محسوس است.
2 در معرض تغییرات سریع فرهنگی هستند.

3 در زمینه ارتباطات تغییرات قابل ملاحظه ای دارند.
در بررسی های انجام شده مهمترین زمینه ها و عوارض ایجاد انحرافات به 

شرح ذیل می باشند:
۱ نابرابری اقتصادی و اجتماعی

گاهاً فرد در موقعیت خود نقش های اجتماعی مناسب را نمی یابد. عدم 
تعهد به معیارها و تردید در اصالت آن، عدم پایبندی به قوانین و سرانجام 
ایجاد خواهد شد. همچنین مسایل  انحرافات اجتماعی  کشش به سوی 
فرهنگی حاکم بر محلات فقیر نشین شاید منشا بسیاری از انحرافات باشد.

2 عدم تجانس افراد و ازدیاد جمعیت خصوصاً در شهرهای بزرگ می تواند 
در ابعاد انحرافات موثر واقع گردد.

3 کثرت کار به دلیل زیاده طلبی  ناشی از چشم و هم چشمی اغلب موجب 
تضعیف روابط عاطفی و انسانی خانواده ها شده و این عامل نیز می تواند 

زمینه مساعدی برای کشش به سوی انحرافات باشد.
۴ فشارهای متعدد ناشی از فقر مالی و عدم بینش ناشی از محرومیت 
تحصیلات والدین، ناآگاهی والدین و محیط های ناامن خانوادگی و نزاع 
و ستیز والدین موجبات ایجاد فضای متشنج خانواده شده که منشاء اغلب 
انحرافات خصوصاً در قشر جوان و پدیده فرار دختران از خانواده شده است.
۵ در برخی موارد مشکلات جسمی و روانی افراد نیز ممکن است زمینه ساز 
ایجاد آسیب های اجتماعی شده و می تواند این موضوع یکی از دلایل ایجاد 

آسیب در جامعه محسوب گردد.
صاحب نظران در کاهش آسیب دو راه حل پیشنهاد میکنند:

کوتاه مدت: سطحی وسخت افزاری شامل جریمه، زندان و محرومیت که 
تجربه ثابت کرده اثرات آن مقطعی بوده و تاثیر مطلوبی در جامعه نداشته 
است.بلند مدت: ریشه ای و نرم افزاری شامل فرهنگ سازی، درونی نمودن 
سنین  در  اجتماعی  مهارتهای  آموزش  همچنین  ها،  هنجار  و  ها  ارزش 

کودکی و نوجوانی
عوامل بسیاری دخیل در ایجاد آسیب ها در جامعه بوده اما بهرحال بهترین 
راه حل ها در پیشگیری از آسیب های اجتماعی استفاده از توان و ظرفیت 

مردم در چهارچوب قانون برای این امر مهم است.
برگزاری  مقدور شامل  هر طریق  به  عمومی  های  آگاهی  افزایش سطح 
جلسات سخنرانی، نمایشگاهها، تهیه و نصب بنر، توزیع بروشور می تواند 
سهم بسزایی در کاهش آسیب ها داشته باشد. آنچه مسلم است هزینه 
پیشگیری قطعاً از هزینه های درمان کمتر و انجام آن انسانی تر و معقول 

تر است./شهین ثقفی

سرمقاله
شاه کلیدهای مغفول مانده در بخش تولید

صرفنظر از این که متأسفانه کشور ما از گذشته در تعیین 
استانداردهای جهانی کالا و خدمات، حتی کالاهایی مانند 
شمار  به  آن  اصلی  تولیدکنندگان  از  یکی  که  نفت وگاز 
است،  نداشته  توجهی  درخور  و  تأثیرگذار  نقش  می رویم، 
متأسفانه شرایط تحمیلی به کشور سبب شده که به رغم 
انقلاب شکوهمند  از  تمام دستاوردهای عظیمی که پس 
اسلامی کسب کرده ایم، همچنان برخی از دیگر موضوعات 
نیز مورد غفلت قرار بگیرند.اگرچه این نکته مطلق نیست و 
تقریباً در همه عرصه ها اقدامات موثر و قابل توجهی صورت 
گرفته است، اما به نظر می رسد با توجه به توانمندی های 
بالقوه و بالفعل فراوانی که در اختیار داریم، می توانستیم و 
هم اکنون نیز می توانیم نتایج بهتری را عاید کشور نماییم.از 
کم توجهی به تولید محصولات انحصاری یا نسبتاً انحصاری 
در سطح بین المللی با اتکاء به ظرفیت ها و مواد اولیه موجود 
در کشور، باید به عنوان یکی از موضوعات مهم مورد غفلت در 
این زمینه نام برد، این در حالی است که تمرکز بر محصولات 
انحصاری در عرصه رقابت های بین المللی می تواند با ایجاد 
وابستگی متقابل در سایر کشورها، خطر تحریم و تهدیدات 
امروزه  مثال؛  عنوان  دهد.به  کاهش  شدت  به  را  خارجی 
برخی از کشورها دارای مزیت های برتری ساز در زمینه تولید 
برخی از اقلام نظیر؛ قطعات الکترونیکی، مواد اولیه موردنیاز 
کارخانجات داروسازی، ساخت تجهیزات پزشکی، ساخت 
کشاورزی  استراتژیک  محصولات  پوشاک،  هواپیما،  موتور 
مانند؛ گندم، ذرت و سایر دانه های روغنی و امثال آن و حتی 

تربیت متخصص در موضوعات خاص برای صدور خدمات 
فنی و مهندسی هستند و این مسئله موضوعی است که در 
کشور ما نیز می تواند، جایگاه ویژه ای داشته باشد.برِندسازی 
با  رقابت  در  می تواند  که  است  موضوعاتی  از  دیگر  یکی 
سایر تولیدکنندگان بین المللی، نقش اساسی در گسترش 
مستلزم  البته  که  باشد  داشته  صنعت  بخش  پیشرفت  و 
افزایش کیفیت و کمیت تولید و در عین حال، حتی المقدور 
کاهش قیمت کالا و خدمات تولیدی و در واقع بلوغ فکر 
اقتصادی در بخش صنعت برای استمرار حضور در بازارهای 
جهانی است.ورود به صنایع های تک و پیچیده مانند؛ صنعت 
هسته ای، صنایع موشکی، ساخت ماهواره، صنعت روبوتیک، 
تجهیزات  اقیانوس پیما،  کشتی های  و  زیردریایی  ساخت 
پزشکی، ساخت اتاق کنترل الکترونیکی و هوشمندسازی 
مرکز کنترل صنایع و سایر موارد اگرچه چندین سال است 
که در کشور کلید خورده است، اما تا رسیدن به جایگاه 
آلات  ماشین  دارد.ساخت  فاصله  اسلامی  ایران  شایسته 
و تجهیزات سنگین و فوق سنگین در بخش های مختلف 
صنعتی، معدنی، راه سازی، حمل و نقل، بندری، کشاورزی 
و سایر عرصه ها نیز موضوع دیگری است که نیازمند توجه 
بیشتر است.یادمان باشد که اگر سایر کشورها با واردات مواد 
اولیه و بعضاً جذب و یا حتی ربایش دانشمندان و نخبگان 
سایر کشورها توانسته اند، گوی سبقت در کسب جایگاه برتر 
علمی و اقتصادی جهان را از دیگران بربایند، ما با توکل به 
خدا، اتکاء به منابع عظیم طبیعی که خداوند در این سرزمین 
به ودیعه گذاشته است و با اعتماد به جوانان و به خصوص 
نخبگان و داشمندانمان، می توانیم جایگاه به مراتب بهتری را 

کسب نماییم./ احمدرضا هدایتی
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رحمان شجاعی:وزیر آموزش و پرورش 
متعدد  بیرونی  عوامل  متاسفانه  گفت: 
در انتخاب مدیران نقش مخربی دارند 
و این روند انتخاب مدیران باید بر اساس 

شایستگی سالاری اصلاح شود.
رویداد  دومین  در  صحرایی  رضامراد 
مدارس آینده که در تالار علامه امینی 
دانشگاه تهران برگزار شد، گفت: آموزش 
و پرورش در آینده هر کشوری بسیار 
اصلی  ویژگی های  از  یکی  است.  مهم 
است.  نمایی  آینده  پرورش  و  آموزش 
آموزش و پرورش یک آینه است که هم 
گذشته ما را نشان می دهد و هم آینده 
ما را ترسیم می کند. به رهبری معظم 
انقلاب این اطمینان را دادیم که میزان 
کشور  مدیریتی  ارکان  تمامی  اهتمام 
نسبت مستقیمی دارد با میزان اعتماد 
این مسؤولان به آینده. هر چه اعتماد 
به آینده بیشتر شود تلاش مسؤولان و 
جامعه برای ساختن ایران بهتر می شود.

وی با اشاره به کلید واژه مدرسه قوی، 
انتخاب چنین  ایران قوی گفت: دلیل 

واژگانی این است که ما به شدت باور 
داریم که امنیت و اقتدار ما و قدرت ما 
از مدارس قوی می گذرد. مدرسه جایی 

است که بذر اقتدار ما در آن می روید.
مدرسه  افزود:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
تخیل  قوه  که  است  جایی  آینده 
باید  دانش آموزان در آن رشد می کند. 
آینده  مدارس  در  مشارکتی  یادگیری 
مدارس  در  آموزان  دانش  کند؛  رشد 
تا یک شهروند  آینده تمرین می کنند 

مسئول و پاسخگو باشند.
نمایشگاه  کرد:  نشان  خاطر  صحرایی 
و  تجهیز  در  نخبگان  دستاوردهای 
که  می دهد  نشان  مدارس  در  نوآوری 
ما تا چقدر می توانیم مدارس آینده را 
جذاب  و  نوین  فناوری های  بر  مبتنی 

برای دانش آموزان بسازیم.
وی با بیان اینکه مدارس باید دالان ورود 
به زندگی باشد نه راه ورود به دانشگاه؛ 
کیفیت ترین  با  از  سال   ۱۲ گفت: 
سال های عمر یک فرد در مدرسه سپری 
باید از خود بپرسیم که  می شود. واقعاً 

ضامن  می تواند  چقدر  سال   ۱۲ این 
کیفیت ۱۲ سال های بعدی فرد باشد.

نقطه  مدرسه  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
مدرسه  گفت:  است  ملی  قدرت  تولید 
امیدستان هر کشور است. مدرسه جایی 
است که نشاط و آرامش اجتماعی در 
آن رقم می خورد؛ لذا توجه به مدرسه 
از  بسیاری  شدن  برطرف  موجب 

کاستی هایی است که وجود دارد.
از  برخی  برای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تحول  پذیرش  و  تحول  لزوم  مدیران 
پذیرش  گفت:  است؛  دشوار  خواهی 
منجر  بهتر  آینده  پذیرش  به  تحول 
نیازمند  خواهی  تحول  این  و  می شود 
یک فرهنگ سازی جدی است. همین 
تحول خواهی هم از ضروریات توجه به 

مدارس آینده است.
دانش آموزان در کلاس درس باید رو به 

روی هم بنشینند
صحرایی با انتقاد از تداوم اداره سنتی 
مدارس گفت: هنوز نیمکت های مدارس 
آموزان  دانش  و  چسبیده  زمین  به  ما 

پشت سر همدیگر می نشینند در حالی 
که دانش آموزان باید در کلاس درس 
روبروی هم قرار بگیرند نه اینکه پشت 
دانش  از  جدا  هم  معلم  بنشینند.  هم 
آموزان بر یک میز و صندلی می نشیند 
کلاس های  در  نامناسب  فضای  این 
درس به بروز خلاقیت های دانش آموزان 
منجر نمی شود.وزیر آموزش و پرورش با 
اشاره به لزوم توجه توأمان به آموزش 
به  باید  این مسیر  و پرورش گفت: در 
دور از کلیشه ها حرکت کنیم. یکی از 
کلیشه ها این است که فکر کنیم پرورش 
با ۴ ساعت یا ۶ ساعت درس فرهنگی 
ایجاد می شود. کلیشه اشتباه دیگر این 
است که فکر کنیم با افزودن دو کتاب 

دیگر رویکرد مدرسه پرورشی می شود.
وی با تاکید بر اینکه مدرسه جایی است 
که همه چیز از آن و با آن آغاز می شود؛ 
بین  در  موضوع  این  به  ایمان  گفت: 
دانش آموزان و معلمان ایجاد نمی شود 
مگر با یک تحول عظیم و عمیق. اول هم 

باید این تحول از مدیران شروع شود.

صحرایی:

روند انتخاب مدیران مدارس باید تغییر کند

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا ضمن اشاره 
به اینکه شبکه های اجتماعی و پیامرسان های غیر بومی 
که سرورشان داخل کشور نیست بستر مناسبی برای 
کلاهبرداری است، گفت: فروشگاه های آنلاینی که در 
شبکه های اجتماعی غیر بومی نظیر اینستاگرام فعالیت 

دارند هیچکدامشان مجوز فعالیت ندارند.
سرهنگ رامین پاشایی ضمن اشاره به اینکه شبکه های 
اجتماعی و پیام رسان های غیر بومی که سرورشان داخل 
کشور نیست بستر مناسبی برای کلاهبرداری است، گفت: 
ناشناختگی و عدم ارائه خدمات و سرویس از سوی آن 
شبکه اجتماعی یا پیام رسان به کشور ما اقبال مجرمان 
سایبری را به استفاده از این بستر افزایش داده است.وی 
با بیان اینکه در حال حاضر در بستر اینستاگرام بیش از 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار نوع شغل در قالب صفحه های 
فروشگاهی ایجاد شده است، ادامه داد: بر اساس تجزیه 
و تحلیل پرونده های قضایی ریسک خرید از صفحه هایی 
که در شبکه های اجتماعی غیر بومی فعالیت دارند ۵۰ 
درصد است. در مواردی هموطنان عنوان می کنند ما قبلا 
از این صفحه خرید کرده ایم و کلاهبردار نبوده است اما 
این احتمال وجود دارد که آن شخص پس از مدتی و با 

کسب اعتبار لازم پول بسیاری به دست آورد و پس از 
آن پاسخگوی تعهد مالی خود نباشد.

به  اشاره  با  فتا فراجا  معاون فرهنگی اجتماعی پلیس 
شبکه های  در  که  آنلاینی  فروشگاه های  عموما  اینکه 
اجتماعی غیر بومی فعالیت دارند از شماره حساب های 
اجاره ای استفاده می کنند افزود: به همین دلیل است که 
می گوییم به هیچ عنوان نباید کارتتان را اجاره دهید 
چراکه هنگام کشف جرم اولین فردی که مورد پیگرد 
قانونی قرار می گیرد و قانون گذار او را مقصر تلقی می کند 
فردیست که کارتش را اجاره داده است، ممکن است این 
فرد برای دریافت اجاره ۳ میلیون تومانی با پرونده ۳ 

میلیاردی مواجه شود.
سرهنگ پاشایی ضمن بیان اینکه فروشگاه های آنلاینی 
که در شبکه های اجتماعی غیر بومی نظیر اینستاگرام 
فعالیت دارند هیچ کدامشان مجوز فعالیت ندارند، توضیح 
داد: برخی از آن ها عنوان می کنند که از پلیس فتا مجوز 
گرفته اند و این در حالیست که صفحه مجازی به هیچ 
عنوان مجوز ندارد. در مواردی در سایت فعالیت دارند و 
سایت مجوز می گیرد و فرد می تواند از اینستاگرام برای 
تبلیغات استفاده کند.وی بیان کرد: اینکه صفحه مجازی 

به فروشگاه تبدیل شود تعجب آور است باید در این باره 
یک جراحی عمومی در کشورمان اتفاق بیفتد؛ این مشاغل 
دسته ای از کسب و کار ها هستند که درآمد های میلیونی 
و میلیاردی کسب اما ریالی مالیات پرداخت نمی کنند و 
هر زمان هم که بخواهند تعهدشان را زیر پا می گذارند 
و کلاهبرداری می کنند. ما هر روز با پرونده های بسیاری 
که  آنلاینی  فروشگاه های  از  مردم  که  هستیم  مواجه 
در شبکه های اجتماعی غیر بومی فعالیت دارد شاکی 
هستند و به همین دلیل توصیه ما این است که افراد 
از شبکه های اجتماعی و پیام رسان های داخلی استفاده 
کنند.معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا گفت: 
به  بومی  پیام رسان های  و  داخلی  اجتماعی  شبکه های 
رشد لازم رسیده اند و آمار جرایم در آن ها پایین است 
چرا که اگر خدایی نکرده منبع آلوده کننده و نامعتبری 
در این شبکه های اجتماعی ببینیم که البته شاهدش 
هستیم، بلافاصله می توانیم آن را مسدود کنیم و فردی 
که آن را ایجاد کرده را مورد پیگرد قانونی قرار دهیم، 
اجتماعی داخلی و  پلیس در شبکه های  سرعت عمل 
پیام رسان های بومی بسیار بالاتر از شبکه های غیربومی 

است.

ریسک خرید اینترنتی در شبکه های اجتماعی غیر بومی ۵0 درصد است

در حاشیه نشست هیأت دولت؛
سلاجقه: برای اجرای قانون هوای 

پاک »مشکل اعتباری« داریم
سیده فاطمه میری: رییس سازمان محیط زیست با اشاره 
به موانع اجرای »قانون هوای پاک« گفت: بحث اساسی ما 
مشکلات اعتباری و عدم توجه بوده است که خوشبختانه 
در دو سال اخیر، توجه خوبی صورت گرفته است.»علی 
سلاجقه« رییس سازمان محیط زیست در حاشیه جلسه 
درباره  ما  کرد:  اظهار  خبرنگاران  در جمع  دولت  هیأت 
اقدامات صورت گرفته برای موضوع آلودگی هوا یک برنامه 
یک هفته ای تدوین کردیم. اول اینکه دستگاه هایی که 
در آلودگی هوا نقش دارند در یک هفته کارهایی که در 
تلطیف آب و هوا انجام داده اند، به مردم گزارش دهند.

گرفته  زمینه صورت  این  در  خوبی  اقدامات  افزود:  وی 
است؛ به عنوان مثال هفته قبل من در بازدیدی که از 
مجموعه  یک  که  جنوبی  پارس  اقتصادی  ویژه  منطقه 
همین  تا  آنجا  شاید  داشتم؛  است،  افتخارآفرین  کاملًا 
الان حدود ۱ میلیارد دلار برای مباحث مربوط به محیط 
زیست هزینه شده اما اطلاع رسانی نشده است.سلاجقه 
انرژی پاک گفت: دولت در  از  با اشاره به لزوم استفاده 
حال  در  خوشبختانه  پاک،  انرژی  از  استفاده  خصوص 
انجام و پیگیری امور است؛ کار تولید ۱۰ هزار مگاوات 
برق خورشیدی در کشور شروع شده است؛ ضمن اینکه 
مجوزهای زیر ۱۰۰ مگاوات در کشور داده شده و فرآیند 
بالای ۱۰۰ مگاوات را هم تسهیل کرده ایم که در حال 
آغاز است.وی در ادامه افزود: خوشبختانه سواد رسانه ای 
مردم در این زمینه بسیار عالی است و بحث سواد رسانه ای 
مسوولان را هم حتماً خواهیم داشت؛ همچنین مشارکت 
مردم را هم خواهیم داشت تا خود مردم کمک کنند؛ به 
همین دلیل شعار امسال را »مسوول پاسخگو، شهروند 
مسوول« انتخاب کرده ایم.رییس سازمان محیط زیست در 
ادامه اظهار کرد: با توجه به کارهایی که صورت گرفته و 
گزارشی هم که ما تا پایان بهمن به معاون اول خواهیم 
داد وظیفه دستگاه ها، محل تأمین اعتبار و نوع کاری که 
باید انجام دهند کاملًا مشخص است و بازه زمانی دارد.

سلاجقه در پاسخ به این سوال که کدام دستگاه ها درباره 
قانون هوای پاک به وظایف خود عمل نکرده اند، گفت: 
بحث اساسی ما مشکلات اعتباری و عدم توجه بوده است 
که خوشبختانه در این دو سال اخیر، توجه خوبی صورت 
طول  به  توجه  با  صنایع  اوقات  بعضی  در  است؛  گرفته 
عمرشان با مشکل مواجه شدند اما خوشبختانه این کار 

در دستور کار دولت قرار گرفته است.

حاشیه جلسه دولت
آشتیانی: دفاع از امنیت ملی 

محدودیت ندارد
پریا حاجیان: وزیر دفاع گفت: روسیه قول داده  تا مواردی 
ما  ارضی  تمامیت  و  حاکمیت  یا  ملی  امنیت  به  که 
بازمی گردد را کاملا رعایت کند.امیر محمدرضا آشتیانی 
در حاشیه جلسه امروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران 
درباره مذاکرات اخیر با وزیر دفاع روسیه، اظهار کرد: ما 
در تعاملات با روسیه همواره این مذاکرات را داریم. ما 
با وزیر دفاع روسیه صحبت کردیم و ملاحظاتی که در 
منطقه داریم باید رعایت شود، مخصوصا احترام به حق 
حاکمیت ما. این را وزیر دفاع روسیه هم تایید کرد و 
قرار شد در سند تفاهم نامه ای که با وزارت خارجه دنبال 
می کنند حتما لحاظ کنند. مواردی که به امنیت ملی 
روسیه  را  بازمی گردد  ما  ارضی  تمامیت  و  یا حاکمیت 
کاملا رعایت کند.وی افزود: ما ارتباط راهبردی با روسیه 
داریم و فکر می کنم آن ها هم کاملًا نسبت به این قضیه 
مصر هستند و قول دادند که این موضوع را اعمال کنند.
وزیر دفاع در پاسخ به پرسشی درباره حملات اخیر به 
مواضع تروریست ها در اطراف مرزهای ایران، تصریح کرد: 
ما در دفاع از منافع ملی و مردم خود محدودیتی قائل 
نیستیم، حتماً این کار را انجام می دهیم و با اقتدار هم 
انجام می دهیم؛ ما تروریسم را در سراسر جهان محکوم 
می کنیم. اگر هر نوع اقدامی با نقض حقوق مردم ما و 
حتماً  شود،  انجام  ما  مردم  علیه  تروریستی  اقدامات 
عکس العمل نشان می دهیم و به شدت این کار را انجام 
می دهیم و هیچ محدودیتی هم قائل نیستیم.آشتیانی 
افزود: اما ما به حق حاکمیت کشورها، منافع کشورها، 
کشورها  همه  ارضی  تمامیت  و  آنها  قوانین  و  حقوق 
احترام می گذاریم، به ویژه همسایگانمان. اما به هیچ وجه 
نمی پذیریم کسی در مرزهای ما شیطنت کند و حتماً 
درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  دفاع  برخورد می کند.وزیر 
توان موشکی ایران، تاکید کرد: ما انواع موشک هایی در 
بردهای مختلف زیر ۲ هزار کیلومتر داریم که یکی از 
آنها خیبرشکن است. هرزمان لازم باشد از آنها استفاده 
می کنیم. این موشک ها بردها، توانایی ها و سر جنگی های 
مختلف دارند. ما یک قدرت موشکی در دنیا هستیم.
جدید  نسل  ساخت  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  وی 
موشک های هایپرسونیک، تاکید کرد: ما انواع موشک ها 
را چه کروز و چه بالستیک، همه را در اختیار داریم و 
تلاش می کنیم سطح فناوری ها در این حوزه را ارتقاء 
دهیم. حتما این موشک ها در دستور کار ماست و نتایج 
خوبی هم به دست آوردیم که در آینده اعلام می کنیم.

آشتیانی در پاسخ به پرسشی درباره احتمال حمله به 
مواضع تروریست ها در شرق کشور تاکید کرد: برای ما 
فرقی نمی کند، از هر ناحیه ای بخواهند جمهوری اسلامی 
را تهدید کنند ما عکس العمل نشان می دهیم و حتماً 
این عکس العمل متناسب و قاطعانه و سخت خواهد بود.

وزیر دفاع در پاسخ به پرسشی درباره آخرین وضعیت 
تجهیزات  ساخت  در  کرد:  اظهار  بومی،  بالگرد  ساخت 
نظامی وزارت دفاع کارهای بزرگی را انجام داده و هم در 
دست انجام دارد، با توجه به نیازهایی که نیروهای مسلح 
دارند تاکید داریم چه از طریق بومی سازی و چه ساخت 
تامین کنیم. در خصوص  را  نیاز  این  تجهیزات جدید، 
بالگرد هم در حال انجام این کار هستیم و به مرور هر 

زمان نتایج تازه ای به دست آوریم اعلام می کنیم.

با اشاره به انهدام مقرهای جاسوسی از سوی سپاه
عزیزی: اقدام موشکی سپاه نشان 
دهنده صادق الوعد بودن آنهاست

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
پاسداران  این که سپاه  بیان  با  اسلامی  مجلس شورای 
نیروهای  با عملیات موشکی صادق الوعد بودن خود و 
که  داد  نشان  عملیات  این  داد، گفت:  نشان  را  مسلح 
ایران اسلامی برای تامین امنیت خود هیچ کوتاهی و 
مسامحه ای نمی کند و خط قرمز ما امنیت است.ابراهیم 
عزیزی با اشاره به عملیات موشکی سپاه اظهار کرد: ایران 
اسلامی مقتدر بارها به تمام عناصر رژیم صهیونیستی و 
دنباله روهایش در دنیا اخطار داد اگر بخواهند دست به 
ماجراجویی در منطقه بزنند و یا اقداماتی انجام دهند که 
مخل نظم و امنیت کشور ما باشد، پاسخ پشیمان کننده 
این  کرد:  اضافه  می گیرد.وی  دردناک  و  عذاب آور  و 
وعده ای بود که ایران اسلامی، نیروهای مسلح و سپاه 
رساندن  شهادت  به  از  بعد  اسلامی  انقلاب  پاسداران 
برخی فرماندهان مقاومت و دو حادثه تروریستی راسک 
شورای  مجلس  نماینده  دادند.این  مردم  به  کرمان  و 
اسلامی اظهار کرد: بنده به نمایندگی از ملت ایران از 
اقدام به موقع و قاطعانه سپاه پاسداران قدردانی می کنم 
نیروهای  بودن  صادق الوعد  دهنده  نشان  عملیات  این 
مسلح و سپاه است.عزیزی تاکید کرد: ما بارها اخطار 
داده و تاکید کردیم که رژیم صهیونیستی دست از این 
اقدامات بردارد، عناصر متوحش داعش هم بدانند که در 
ایران اسلامی جایی برای این اقدامات ندارد.وی اضافه 
کرد: این عملیات نشان دهنده اقتدار و قاطعیت نیروهای 
مسلح و صادق الوعده بودن و وفاداری آنها به ملت بزرگ 
ایران است و این که ایران اسلامی برای تامین امنیت خود 
هیچ کوتاهی و مسامحه ای نمی کند و خط قرمز ما امنیت 
ما است.نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی با طرح هشداری اظهار 
کرد: اگر از این به بعد عناصر پلید داعش و گروهک های 
وابسته به داعش و رژیم صهیونیستی دست به این نوع 
اقدامات بزنند و رفتارهایی نشان داده که برای جمهوری 
اسلامی ایران غیرقابل تحمل باشد، با پاسخی به مراتب 
سنگین تر و دردناک تر مواجه خواهند شد.وی تاکید کرد: 
این اقدام باعث اعتماد، امید و خوشحالی همه مردمان و 
غم و اندوه و عذاب برای دشمنان ما شد. قطعا هر اقدامی 
پاسخی دارد و پاسخ ما هم سنگین تر و دردناک تر است.

عزیزی در پایان مجددا اظهار کرد: به نیابت از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی و کمیسیون امنیت ملی از اقدام 
شجاعانه سپاه تشکر می کنم این همان انتظاری بود که 
مردم از سپاه پاسداران و نیروهای مسلح برای اقدام قاطع 

و به موقع در برابر دشمنان داشتند.

گفت:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
 ۱۸ بالای  هموطنان  از  نفر  میلیون   ۳۵
سال تا به حال حداقل یک بار به پنجره 
ملی خدمات هوشمند دولت مراجعه و از 

خدمات آن استفاده کرده اند.
هیئت  جلسه  حاشیه  زارع پوردر  عیسی 
دولت در جمع خبرنگاران با ارائه گزارشی 
دولت  هوشمند  خدمات  ملی  پنجره  از 
دولت  این  در  بار  اولین  برای  کرد:  اظهار 
پنجره ملی خدمات هوشمند سال گذشته 
راه اندازی شد. بر اساس تکلیف قانونی که 
در قانون بودجه ۱۴۰۱ مشخص شده بود 
تا  برای دستگاه ها مشخص شد  تکالیفی 
سال گذشته حداقل ۳۰ درصد از خدمات 

خود را از طریق این پنجره ارائه دهند.
این  به  باید  ابتدا  دستگاه ها  افزود:  وی 
آن  آدرس  که  می شدند  متصل  پنجره 
بودجه  قانون  در  است.   my.gov.ir
شده  مشخص  تکلیف  چهار  هم   ۱۴۰۲
بود که اولا دستگاه های باقی مانده متصل 
شوند، ثانیا تمام خدماتشان را از طریق این 
استعلامات  تمام  ثالثا  دهند،  ارائه  پنجره 
بین دستگاهی به شکل برخط انجام شود 
به  هم  را  خدماتشان  درصد   ۲۰ رابعا  و 
از  ما  تعریف  دهند.  ازائه  هوشمند  شکل 
خدمات هوشمند هم این است که بدون 
مراجعه حضوری و بدون دریافت هرگونه 
مدرک چه برخط و غیربرخط و در لحظه 
بدون مداخله انسانی خدمت دریافت شود.

خوشحالم  کرد:  عنوان  ادامه  در  زارع پور 
افتاده  راه  الحمدلله پنجره  اعلام کنم  که 

و الان که در خدمت شما هستم بیش از 
۳۵ میلیون کاربر احراز هویت شده دارد 
یعنی ۳۵ میلیون نفر از هموطنان بالای 
۱۸ سال تا به حال حداقل یک بار به پنجره 
ملی خدمات هوشمند دولت مراجعه و از 
خدمات آن استفاده کرده اند که این رکورد 
بسیار بزرگی است. این عدد در فروردین 
یعنی  بود  میلیون   ۱۳ حدود  امسال 
تقریبا سه برابر شده و ۲۸۰ درصد رشد 
داشته است.وی با اشاره به این که »تعداد 
قابل  هم  پنجره  این  به  ماهانه  مراجعات 
ما  میانگین  طور  به  افزود:  است«،  توجه 
ماهانه ۸۰ میلیون مراجعه داشته ایم یعنی 
هر کدام از آن ۳۵ میلیون کاربر تقریبا سه 
بار مراجعه و از خدمات این پنجره استفاده 
این  یادآوری  با  ارتباطات  کرده اند.وزیر 
موضوع که اتصال بعضی از دستگاه ها مورد 
باقی مانده اند، خاطرنشان  اشکال است و 
جهاد  وزارت  زیرمجموعه  چند  کرد: 
کشاورزی باقی مانده اند. البته بعضا متصل 
از دست  را  اتصال  استاندارد  ولی  شده اند 
داده اند و درحال اتصالند. سازمان بهزیستی 
اولین سازمان هایی  از  اینکه  با وجود  هم 
بود که متصل شد به دلیل مشکلاتی که 
در سامانه های خود داشته فعلا از اتصال 
خارج شده و امیدواریم که هر چه سریع تر 
متصل شوند.وی همچنین اضافه کرد: در 
بین دستگاه ها تکلیف دوم که باید خدمات 
را کاملا به شکل برخط ارائه دهند، وزارت 
و  آموزش  ارتباطات،  نیرو،  دادگستری، 
 ۷۰ از  بیش  ورزش  و  بهداشت  پرورش، 

درصد خدمات خود را برخط ارائه کرده اند. 
درصدی   ۱۰۰ نیرو  و  دادگستری  وزارت 
بوده اند و ما خودمان در وزارت ارتباطات 
۹۷ درصد خدماتمان به شکل الکترونیکی 
ارائه می شود.زارع پور ادامه داد: در انتهای 
لیست هم بعضی از دستگاه ها مانند وزارت 
نفت  و  فرهنگی  میراث  کشاورزی،  جهاد 
هستند که نیازمند کار ویژه تری هستند و 
ما الان در حال برگزاری جلساتی با آنها 
هستیم تا به سرعت مشکلات را برطرف 
درصد  اما  هستند  متصل  اینها  کنند. 
خدماتی که ارائه می دهند پایین است.وی 
درباره هوشمندسازی هم گفت: در حال 
دی  آخر  تا  هنوز  چون  هستیم  پیگیری 
فرصت هست که ۲۰ درصد خدماتشان را 
به صورت هوشمند ارائه دهند ، دوستان در 
حال ارائه گزارش های نهایی خود هستند. 
در جلسه بعدی گزارش هوشمندسازی را 
کرد.وزیر  خواهیم  ارائه  شما  خدمت  هم 
برخط،  استعلامات  به  اشاره  با  ارتباطات 
عنوان کرد: یکی از اتفاقات خوبی که در 
مرکز ملی تبادل اطلاعات کشور در حال 
از  بیش  که  است  این  است  دادن  رخ 
۱۲۰۰ سرویس وجود دارد که دستگاه ها 
در حال استفاده از این سرویس ها هستند 
و استعلامات مختلف مثل استعلام مدرک 
تحصیلی و انواع استعلاماتی که دستگاه ها 
به آن نیاز دارند صورت می گیرد. تا الان 
فقط امسال در ۶ ماهه نخست، ۶ و نیم 
استفاده  این سرویس ها مورد  بار  میلیارد 
قرار گرفته و پیش بینی ما این است تا پایان 

سال حداقل به ۸ و نیم یا ۹ میلیارد بار 
برسد. این رقم پارسال در کل سال ۷ و نیم 
میلیارد بوده است.وی در ادامه یادآور شد: 
هر کدام از این تراکنش ها که در مرکز ملی 
ارتباطات صورت می گیرد احتمالا یا یک 
مراجعه حضوری بوده یا یک مدرکی باید از 
مردم گرفته می شده یا مردم می خواستند 
جای دیگری بفرستند و برای گرفتن آن 
مراجعه می کرده اند که این نشان می دهد 
روند هوشمندسازی دولت با شتاب دنبال 

می شود. 
امسال حداقل ۲۰ تا ۳۰ درصد نسبت به 
حال  در  برخط  استعلامات  گذشته  سال 
افزایش پیدا کردن است.زارع پور در پاسخ 
به سوالی درباره نقش وزارت ارتباطات در 
الکترونیک اظهار کرد:  انتخابات  برگزاری 
به تصویب  امسال که  انتخابات  قانون  در 
از  دستگاه ها  همه  برای  تکالیفی  رسید 
جمله وزارت ارتباطات مشخص شده است. 
وزارت ارتباطات در تامین زیرساخت های 
در  انتخابات  برگزاری  برای  نیاز  مورد 
شعب باید نقش خود را ایفا کند. ما الان 
کارگروهی را تشکیل داده ایم که هر هفته 
جلسه داریم و نزدیک به ۶۰ هزار شعبع 
اخذ رایی که در کشور وجود دارد و حتی 
نزدیک به ۱۵ هزار شعبه سیار که در ۵۰ 
هزار نقطه حضور پیدا می کنند، باید وضع 
ارتباطشان بررسی و پایدار شود. همکاران 
موضوع  این  کردن  دنبال  حال  در  من 
هستند تا در روز انتخابات وضعیت کاملا 

پایدار باشد.

وزیر ارتباطات: 

پنجره ملی خدمات هوشمند دولت فعال است

و  راه  نیایش:وزیر  مجتبی  سید 
شهرسازی گفت: موجران و مستاجران 
سامانه  به  مراجعه  با  می توانند 
خودنویس به صورت رایگان از امکانات 
این سامانه برای دریافت کد رهگیری 
استفاده کنند.»مهرداد بذرپاش« وزیر 
جلسه  حاشیه  در  شهرسازی  و  راه 
خبرنگاران،  جمع  در  دولت  هیأت 
گفت: سامانه »خودنویس« در وزارت 
راه و شهرسازی راه اندازی شده است، 
قراردادهای  رایگان  ثبت  سامانه  که 

اجاره موجر و مستأجر است.
موجرها  خودنویس،  در  افزود:  وی 
و  راحتی  به  می توانند  مستاجرها  و 
و  تنظیم  را  خود  قراردادهای  رایگان 
ثبت کنند و شاهدها هم آن را امضا 
کنند.وزیر راه و شهرسازی اظهار کرد: 
قرارداد  هزار   ۶۰ سامانه  در  تاکنون 

ثبت شده و کد رهگیری صادر شده 
زیادی  تبلیغات  هنوز  طبیعتاً  است. 
روی این سامانه نکرده ایم و در انتظار 
به  را که  اشکالات آن  تا  آن هستیم 
صورت طبیعی برای هر سامانه ای به 
وجود می آید، برطرف کنیم. امیدواریم 
سامانه  این  از  بیشتری  کاربران 
استقبال کنند. البته حدود ۲۰۰ هزار 
نفر در این سامانه حضور یافتند اما ۶۰ 

هزار قرارداد ثبت شده است.
بافت های  نوسازی  خصوص  در  وی 
خصوص  در  کرد:  تاکید  فرسوده، 
بازآفرینی بافت های فرسوده، عدد این 
بازآفرینی شهری به ۲۱۰ هزار واحد 
قراردادهای  همچنین  است.  رسیده 
مسکن مهر که از دولت قبل به این 
حدود  است،  رسیده  ارث  به  دولت 
است  مسکونی  واحد  هزار   ۲۴۰

از ۱۱۳ هزار  تعداد، بیش  این  از  که 
واحد مسکن مهر تکمیل و به مردم 
سرعت  با  کار  و  است  شده  تحویل 
اشاره  با  می رود.بذرپاش  جلو  خوبی 
به دیدار اخیرش با وزیر خارجه هند، 
خاطر نشان ساخت: در جلسه با وزیر 
خارجه هند مراحل نهایی مذاکرات در 
خصوص چابهار و توسعه بندر شهید 
توافق  و  شد  انجام  بندر  این  رجایی 
قرارداد  آینده،  ماه  یک  ظرف  تا  شد 
بین مدیران اجرایی به امضا برسد و 
امیدواریم که بتوانیم قرارداد چابهار را 

با طرف هندی به پایان برسانیم.
وزیر راه وشهرسازی اذعان کرد: با بهره 
چابهار   - زاهدان  آهن  راه  از  برداری 
تا سال آینده، کریدور خوبی در این 
منطقه شکل خواهد گرفت. همچنین 
جلسه ای با رئیس جمهور در خصوص 

کریدورهای شمالی جنوبی و شرقی 
غربی کشور با اولویت راه آهن زاهدان 
که دستورات لازم  داشتیم  چابهار   -

برای همکاری دستگاه ها صادر شد.
جوانی  طرح  خصوص  در  بذرپاش 
طرح  خصوص  در  گفت:  جمعیت، 
از مجلس خواستیم  جوانی جمعیت 
بار جدیدی به دولت تحمیل نکند تا 
بتوانیم قانون طرح جوانی جمعیت را 
به خوبی انجام دهیم زیرا تهیه زمین و 

زیرساخت ها کار دشواری است.
ملی  نهضت  در  امروز  داد:  ادامه  وی 
حال  در  مسکن  شاهدیم  مسکن 
و ۹۶۵ هزار  میلیون  از یک  ساخت، 
امیدواریم  و  است  کرده  عبور  واحد 
قانون برای ما  بتوانیم مسائلی را که 
انجام  خوبی  به  است،  کرده  تکالیف 

دهیم.

بذرپاش در حاشیه جلسه هیأت دولت:

سامانه »خودنویس« برای تنظیم قرارداد موجر و مستاجر 
راه اندازی شد

اسلامی: 
ایران مطابق »قانون اقدام راهبردی« 

رفتار می کند
رییس سازمان انرژی اتمی گفت: سر و صدایی که سه 
کشور اروپایی هر ۳ ماه یک بار به پا می کنند، گزارش های 
مربوط به سند برجام است و ایران نیز به موجب قانون 
اقدام راهبردی، رفتار می کند.»محمد اسلامی« رییس 
سازمان انرژی اتمی در حاشیه جلسه هیأت دولت در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: با فناوری جدید هسته ای به 
دنبال پاک سازی آفات موجود در نخلستان ها هستیم و 
در این خصوص سامانه ای هم طراحی کردیم. از طرفی 
انرژی اتمی به صورت میدانی در  کارشناسان سازمان 
نخلستان های کشور در حال آزمایش این آفت کُش  های 
جدید هستند که کسانی که با این مشکل روبه رو هستند، 
از آن استفاده کنند.وی با بیان اینکه سند راهبردی ۲۰ 
ساله برای این سازمان تنظیم و تدوین شده است، افزود: 
تا پایان امسال سه مرکز در راستای تأمین سلامت و 
امنیت غذایی راه اندازی می شود و موضوع مهم برای ما 
تأمین سلامت مردم و امنیت غذایی است اما نسبت به 
دیگر کشورها دیر شروع کرده ایم.اسلامی ادامه داد: البته 
پیدا  اما گسترش  ایجاد شده  این ظرفیت  از دهه ۸۰ 
نکرده بود که در این رابطه تلاش می شود تا پایان سال 
سه مرکز افتتاح شود که گام مثبتی در حفظ سلامت 
خواهد  کشاورزی  محصولات  از  آفات  زدودن  و  مردم 
بود.رییس سازمان انرژی اتمی افزود: یکی از برنامه ها و 
دستاوردهای این سازمان، استفاده از فناوری هسته ای 
پرسشی  به  پاسخ  در  است.وی  نخلستان ها  آفت  برای 
درباره سطح دسترسی بازرسان آژانس انرژی اتمی به 
پادمان  عضو  ما  گفت:  کشورمان،  هسته ای  تأسیسات 
هستیم و مطابق پادمان با آژانس همکاری می کنیم و 
بازرسان آژانس نیز طبق پادمان کارشناس اعزام می کند 
و در تأسیسات هسته ای کشور دوربین نصب می کند.

اسلامی اضافه کرد: سر و صدایی که کشورهای اروپایی 
و به ویژه سه کشور اروپایی )آلمان، انگلیس، فرانسه( 
هر ۳ ماه یک بار به پا می کنند، گزارش های مربوط به 
سند برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل 
است و ایران نیز به موجب قانون اقدام راهبردی، رفتار 
می کند.وی گفت: گزارش های آژانس انرژی اتمی عدم 
انطباق بر اساس یک سری از بندها را گزارش می کند اما 
بند ۳۶ که ایران در برجام به آن عمل می کند، وظیفه 
آژانس نیست که عدم اجرای تعهدات طرف های برجام 
را گزارش کند. ما خودمان باید گزارش دهیم که این 
کار را انجام می دهیم اما گزارش های ما شنیده نمی شود.

رییس سازمان انرژی اتمی افزود: وقتی طرف اروپایی 
به تعهداتش عمل نمی کند و تحریم ها را لغو نمی کند 
ایران نیز محدود به مفاد برجام و پادمان، به تعهداتش 
عمل می کند.وی اکثر کشورهای پیشرفته را خریدار آب 
سنگین ایران دانست و گفت: از آب سنگین هسته ای 
کشورمان نیز مشتق گرفته و صادر می کنیم. آمریکایی ها 

هم یک بار آب سنگین ایران را خریداری کردند.
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گروه اجتماعی: درحالی اطلاعات خانوارها براساس 
آخرین آمار ثبتی دستگاه ها، به تازگی در پایگاه 
اطلاعات رفاه ایرانیان به روزرسانی و براساس آن 
۶۰ هزار خانوار جدید مشمول دریافت »یارانه« 
معیشتی و ۶۰ هزار خانوار از دریافت یارانه حذف 
شده اند که این امر با وسع سنجی دارایی های افراد 
این زمینه میزان وام  با »کدملی« بررسی و در 
خودرو،حقوق،  بانکی،  تعاملات  و  سود  دریافتی، 

سفر خارجی و ... مدنظر قرار گرفته است.
سال  از  دولت  یارانه ای،  نظام  اصلاح  جریان  در 
گذشته نسبت به پرداخت یارانه ای با مبلغ جدید 
دهم  دهک  حذف  با  آن  طی  که  کرد  اقدام 
)پردرآمد(، برای دهک اول تا سوم مبلغ ۴۰۰ هزار 
تومان به ازای هر نفر و برای دهک چهارم تا نهم 

۳۰۰ هزار تومان برای هر نفر واریز شد.
امور  و  رفاه  معاون  اعلام  براساس  عبارتی  به 
اقتصادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در سال 
به ۷۹ میلیون و ۶۰۰ هزار نفر یعنی نزدیک به ۸۰ 
میلیون نفر یارانه پرداخت می شد اما از سال جدید 
و با توجه به بند )د( تبصره ۱۷ قانون بودجه سال 
اجتماعی  رفاه  و  کار  وزارت  کشور،  کل   ۱۴۰۲
موظف شد ضمن به روزرسانی داده ها، دو بار در 
پایگاه  ثبتی  و  متقن  داده های  به  اتکا  با  سال 
اطلاعات رفاه ایرانیان، واقعیت  های اقتصادی کشور 
و همچنین درآمد سرانه خانوارها و قدرت خرید 
مشمول  گروه های  شناسایی  به  نسبت  مردم، 
حمایت و مشمولان ماده )۱۳( قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت، برقراری حمایت  های 
یارانه  ای آنها و اعلام حذف گروه های پردرآمد از 
سازمان  همچنین  کند.  اقدام  یارانه   دریافت 
هدفمندسازی یارانه ها به همراه وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی نیز مکلف شدند نسبت به ثبت  نام 
افراد جدید متقاضی یارانه طبق ضوابط و مقررات 

اقدام کنند.
تراکنش های بانکی و دارایی های افراد زیر ذره بین

حدودا از شهریورماه امسال زمزمه های به روزرسانی 
داده ها که شامل حقوق و دستمزد فرد و خانواده، 
ملک، خودرو، حساب بانکی و تراکنش ها، حساب 
ساتنا و پایا، فعالیت در بورس، سفر خارجی و…، 
برای منطقی کردن عدالت در توزیع یارانه بین 

خانوارها بر سر زبان ها افتاد.
علیرضا عسگریان، معاون وزارت رفاه درخصوص 
بررسی داده های مالی خانوارها و دهک بندی آنها با 
هوش مصنوعی توضیح داده بود که »جمع این  
داده ها با هوش مصنوعی بررسی  و میزان نفوذ هر 
نشان  نهایت  در  و  می شود  مشخص  شاخص 
می دهد که هر فرد در چه دهکی قرار می گیرد و 
چه مقدار باید یارانه دریافت کند. براساس شیوه 
اعمال  می شود و  داده ها  استحقاق سنجی همه 
حتی اگر فردی بیمار خاص در خانواده داشته باشد 

نیز در شرایط کلی اعمال  می شود.«
دسته بندی خانوارها از »دهک« به »صدک«

از سوی دیگر موضوع دیگری که مطرح شد تغییر 
به  »دهک«  از  خانوارها  درآمدی  دسته بندی 

»صدک« بود. طبق آنچه که عسگریان اعلام کرد، 
بر اساس آخرین تغییراتی که صورت می گیرد، 
به  و  بعد خانواری خارج  از  درآمدی  دهک های 
فاصله  تا  می شوند  دهک بندی  »نفری«  صورت 
دهک ها رنُد و ساده شود. در گام دوم نیز آنها به 
صورت »صدک« آورده می شوند تا تحلیل بین 
دهک ها ریزتر و دقیق تر بررسی شوند؛ از همین رو 
هر دهک درآمدی تبدیل به ۱۰ قسمت و صدک 

می شود.
با اجرای صدک بندی، ۷۹ میلیون و  به عبارتی 
میلیون  )حدود ۸۰  یارانه بگیر  ایرانی  هزار   ۶۰۰

ایرانی( در این چرخه صدک بندی می چرخند.
ماه گذشته بود که اعمال صدک بندی از سوی 
عسگریان اعلام شد. توضیحات معاون وزارت رفاه 
حاکی از آن است که صدک بندی مبنای همان 
قسمت  به ۱۰  جامعه  وقتی  است؛  دهک بندی 
تبدیل کنیم، این ۸۵ میلیون و ۶۰۰ هزار نفر را 
و  می شود  تقسیم  قسمت   ۱۰ به  و  تفکیک 
دهک بندی صورت می گیرد. حال اگر تحلیل ها را 
این  کنیم،  تبدیل  قسمت   ۱۰۰ به  و  دقیق تر 
شدن  راحت تر  و  کوچک تر  باعث  صدک بندی 
تحلیل ها خواهد شد و اینگونه امکان دارد فردی در 
دهک سوم باشد، اما در صدک ۳۹ قرار گیرد و یا 
فرد دیگری در صدک ۳۱ باشد؛ هر چند هر دوی 
این افراد در دهک سوم قرار دارند اما صدک آنها 

فرق دارد.
در حوزه پایگاه رفاه ایرانیان نیز دو قسمت بسیار 
مهم وجود دارد که یکی از قسمت های آن تجمیع 
از  براساس شاخص هایی مقرر  اطلاعات است و 
تحلیل  و  گرفته  اطلاعات  مختلف  دستگاه های 
می شود که تحلیل ها باید دقیق و عینی باشد تا به 

عدالت نزدیک تر شود.
اما معاون وزیر رفاه در این رابطه در پاسخ به اینکه 
آن قدر داده دقیق داریم که بتوانیم صدک بندی 
خانوارها را انجام دهیم می گوید: وضعیت ما در این 
مرحله خیلی خوب است اما هنوز بعضی از داده ها 
خط  بر  و  دقیق  یا  نگرفته  شکل  کشورمان  در 
نیستند. به عنوان مثال در حال حاضر داده های 
مسکن، که تحت نظر اداره ثبت اسناد و املاک 
کشور است، دقیق نیست در صورتی که مسکن 
مهم است. اما در عین حال بعضی از داده ها بر خط 
هستند مثل داده های مربوط به خانواده، بعُد خانوار 
و ساختار خانواده؛ بعُد خانوار یعنی که چند نفر 
هستند. ساختار خانواده یعنی که چند تا فرزندشان 

در سن ازدواج است؛ چند فرزندشان در سن ایجاد 
مشاغل هستند. آیا فرزندی دارند یا در خانواده  
بگیر  نفرحقوق  چند  یا  دارند؟  معلول  و  بیمار 
هستند؟ همچنین داده های مربوط به وسیله نقلیه 
و کیفیت و نوع وسیله نقلیه؛ توجه کنید فقط تعداد 
نیست بلکه کیفیت وسیله نقلیه هم خیلی مهم 
است.  مهم  هم  مسکن  مورد  در  داده ها  است. 
مخصوصا  دستمزدشان،  فرد،  حقوق  داده های 
جایی که به صورت رسمی و غیر رسمی حقوق 
از جامعه  اینها طیف وسیعی  شان را می گیرند؛ 
هستند که ما می توانیم حقوق شان را برآورد کنیم.
وام  از  جزئیات  با  خانوارها  هزینه کرد  استخراج 

دریافتی تا بورس و سفرخارجی 
وسع سنجی با »کدملی«

از آنجایی که از نظر وزارت رفاه داده های بانکی 
ایرانیان نیز در صدک بندی مهم عنوان می شود و 
که  هزینه هایی  است،  »شاپرک«  آنها  مهم ترین 
خانواده انجام می دهد در این بخش به صورت ریز 
بررسی می شود؛ همچنین ابتدا و انتهای دوره مالی  
نیز استخراج می شود. به گفته عسگریان، حتی 
تعاملات  بانکی«،  »سود  دریافتی،  »وام«  میزان 
بعضا  استخراج می شوند.  نیز  پایا  و  بانکی، ساتنا 
معدل گیری  هم  خارجی«  »سفر  و  »بورس« 
می شوند. البته همان طور که گفته شده است، 
بعضی از این داده ها اثرشان زیاد و بعضی کمتر 
مشخص  تحلیلی  فضای  در  امر  این  و  است 
می شود.در این میان دسترسی به میزان و تعیین 
دارائی های هر فرد براساس »کد ملی« است که 
پیشتر عسگریان- معاون وزیر رفاه در این باره گفته 
بود که با داشتن یک کد ملی می گویم که فرد چه 
وسع  میزان  آن  اساس  بر  لذا  دارد،  دارایی هایی 
مشخص و بعد این وسع را بین صدک تقسیم 
به  فرد  هر  که وسع  دقیقا می گویم  و  می کنیم 

گونه ای است که در چه صدکی قرار می گیرد.
عسگریان همچنین داده های امسال را نسبت به 
سال گذشته دقیق تر خواند و عنوان کرده بود: هم 
داده هایمان بهتر شده و هم تحلیل مان عمق پیدا 
کرده است چرا که هر روز مطالعات مختلفی را  
وارد حوزه مان می کنیم. معدلی از تحلیل داده های 
تمام دستگاه ها هر شش ماه  وارد حوزه ما می شود. 
خوب،  پایگاه  یک  ایرانیان  رفاه  پایگاه  پس 
داده هایش قابل قبول و رو به جلو است اما حتما 

خطاها و اشتباهاتی هم دارد.
اجرای  با  نفر  میلیون   ۷ دهکی  جابه جایی 

صدک بندی 
وی با تاکید بر اینکه با صدک بندی جدید یارانه 
بالاتر  اینکه به دهک  کسی قطع نمی شود مگر 
رفته و جزو جمعیت پنج میلیونی دهک ۱۰ شوند 
اما پیش بینی ما این است که جابه جایی بین 
بنابراین  است  نفر  میلیون  دهک ها حدود هفت 
هفت میلیون نفر بین دهک ها جابه جا می شوند. 
از ۷۹ میلیون و۶۰۰ هزار نفر، هفت میلیون جابه 
جا می شوند، یک تعدادی از بالا می آیند پایین و 
یک تعدادی از پایین به بالا می روند. برای جا به 
جایی دهک ها باید همه جوانب در نظر گرفته شود 
اعتراض  می رود  بالا  که دهکش  که کسی  چرا 
می کند لذا باید سامانه های بزرگی داشته باشیم تا 

اعتراضات را  بررسی و بعد پاسخ دهیم. 
معاون وزیر کار و رفاه با بیان اینکه قانون خانواده و 
جوانی جمعیت به ما می گوید باید دهک ۸،۹  و 
۱۰ را از دریافت یارانه  حذف کنید اما الان تصمیم 
دولت این نیست که دهکی را حذف کند تاکید 
کرده بود: اما اگر داده ها اعمال شوند یک عده از 

دریافت یارانه کنار می روند.
اعمال  و  خانوارها  وسع سنجی  روش  در  بهبود 

داده های جدید
براساس قانون باید داده های جدید هرچند وقت 
یکبار اعمال شوند که در این صورت بین دهک ها 
یک  دارد  امکان  و  می گیرد  صورت  جابه جایی 
پایین تر  عده ای  یک  و  بالاتر  دهک شان  عده ای 
برود. با تمام این تفاسیر در حال حاضر براساس 
به روزرسانی جدید، ۶۰ هزار خانوار جدید مشمول 
دریافت یارانه معیشتی شدند و ۶۰ هزار خانوار 
جدید دیگر نیز به دهک دهم و صدک های بالایی 
به  نمی شوند.  یارانه  دریافت  مشمول  و  اضافه 
گونه ای که شب گذشته علیرضا محمدی، رئیس 
مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان از اعمال 
ایرانیان  رفاه  اطلاعات  پایگاه  جدید  به روزرسانی 
قانونی  تکلیف  براساس  کرد:  اظهار  و  داد  خبر 
از  حمایت  قانون  اجرای  و  سال ۱۴۰۲  بودجه 
خانواده و جوانی جمعیت در دی ماه سال جاری با 
عنایت به وسع سنجی جدید خانوارها و براساس 
آخرین آمار و اطلاعات ثبتی و متقن از دستگاه های 
آن  شد.  به روزرسانی  خانوارها  اطلاعات  متولی، 
دسته از افرادی که در یک سال گذشته به دلایلی 
مختلف نسبت به دهک بندی اعتراض داشتند در 
روش  در  بهبود  و  بررسی  ضمن  مرحله  این 
جدید،  داده های  اعمال  و  خانوارها  وسع سنجی 

دهک فعلی افراد مشخص و تعیین شده است.
محمدی تغییرات و جابه جایی افراد در دهک های 
اندک عنوان و اضافه  را بسیار  مختلف درآمدی 
یعنی  بالایی  دو صدک  در محدوده صرفاً  کرد: 
که  است  ملموس  تغییرات  و ۱۰۰  صدک ۹۹ 
براساس به روزرسانی جدید، ۶۰ هزار خانوار جدید 
مشمول دریافت یارانه معیشتی شدند و ۶۰ هزار 
خانوار جدید دیگر نیز به دهک دهم و صدک های 
بالایی اضافه و مشمول دریافت یارانه نمی شوند./ 

نجمه محمودی نیا

تکلیف خانوارهای معترض به »دهک بندی« مشخص شد 

شاخصهایموثردرحذفودریافت»یارانه« متولی رفع بی سوادی مطلق 
تغییر می کند؟

مدت هاست در رسانه ها خبری مبنی بر انحلال قریب الوقوع 
سازمان نهضت سواد آموزی به گوش می رسد؛ موضوعی که از 
ابتدای سال جاری بیشتر هم شنیده شد.اوایل دی سال جاری 
علیرضا عبدی رئیس سازمان نهضت سوادآموزی در یک نشست 
خبری از تغییر در رویکردهای این سازمان خبر داد و گفت: در 
گام دوم نهضت سوادآموزی، تعریف جدیدی از سواد داریم و 
نگاه خواهد  به عنوان کارکرد  نگاه توسعه ای به سواد  با  حتماً 
شد.عبدی با بیان اینکه حالا دیگر ۹۸ درصد مردم باسواد هستند 
به تغییر در نگاه نهضت سواد آموزی اشاره کرد و گفت: نهضت 
سوادآموزی از یک متصدی به یک تنظیم گر تبدیل خواهد شد 
و بین دستگاه های دولتی، حلقه های میانی و گروه های مردمی 
تنظیم گری خواهد کرد.همان روز عبدی از تغییر در اساسنامه 
نهضت سوادآموزی خبر داد و گفت: وزارت آموزش و پرورش بر 
اساس قانون مکلف است اساسنامه نهضت سوادآموزی را با هدف 
ریشه کنی کامل بی سوادی مطلق و توسعه و تعمیق سواد و در 
و  جدید  مفاهیم  بر  مبتنی  جامعه  سوادآموزی  ارتقای  جهت 
آموزش مستمر و همگانی بازنگری کند.وی البته توضیح نداد که 
حالا که قرار است نهضت از یک متصدی به یک تنظیم گر تبدیل 
شود؛ وظیفه ریشه کنی کامل بی سوادی مطلق به عهده چه 
کسی است.در برخی اظهار نظرها این طور نشان داده شده است 
که قرار است وظیفه حل بی سوادی مطلق به عهده معاونت 
آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش قرار گیرد. موضوعی که 
معاونت آموزش ابتدایی چندان مایل به آن نیست.معصومه نجفی 
پازوکی معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه هنوز چیزی به ما اعلام نشده است؛ گفت: چند روز خیلی 
پر سر و صدا اعلام کردند که ریشه کنی بی سوادی مطلق باید 
در اختیار معاونت ابتدایی باشد اما دیگر خبری نشد.معاون وزیر 
آموزش و پرورش تاکید کرد: آنچه که صحبت کردند تا این 
وظیفه ریشه کنی بی سوادی مطلق به معاونت ما محول شود 
بدون اینکه ساختار آن لحاظ شود؛ واقعاً برای معاونت ابتدایی 
مشکل است. امروز معاونت ابتدایی بسیاری از وظایف سازمان 
تعلیم و تربیت کودک را هم انجام می دهد. انجام وظایف سازمان 
نهضت سواد آموزی نیازمند یک ظرفیت است.نجفی پازوکی 
افزود: شاید برای همین که هنوز ساختار و برنامه ریزی مناسبی 
برای ریشه کنی بی سوادی مطلق در نظر گرفته نشده است؛ 
به  آموزی  نهضت سواد  سازمان  وظایف  که  نمی شنویم  دیگر 
معاونت ابتدایی محول می شود.وی در خصوص آخرین وضعیت 
سامانه شهید محمود وند که سامانه ای برای رصد جاماندگان از 
تحصیل است؛ گفت: سال تحصیلی گذشته این سامانه به تازگی 
طراحی شده بود و دلایل ترک تحصیل تا پایان سال مشخص 
شد؛ امسال متناسب با کودکی که از مدرسه دور است یا به دلیل 
معلولیت قادر به تحصیل حضوری نیست؛ در حال تولید و توزیع 
بسته های آموزشی هستیم که برای این دسته از دانش آموزان 
این کتب و بسته های آموزشی آماده شود.در حقیقت معاونت 
شهید  سامانه  کمک  به  پرورش  و  آموزش  وزارت  ابتدایی 
محمودوند میزان جاماندگان از تحصیل در همین دوره ابتدایی را 
رصد می کند؛ اما این سامانه برای افرادی که از سال های قبل اصلًا 
به مدرسه نرفتند و حالا دیگر سن مدرسه را سپری کرده اند یا 
دانش آموزانی که پس از دوره ابتدایی ترک تحصیل کرده اند 
هیچ برنامه ای ندارد.یکی از تکالیف برنامه هفتم توسعه کشور تهیه 
و تدوین اساسنامه جدید نهضت سوادآموزی با هدف توسعه و 
تعمیق سواد کشور است.علیرضا عبدی روز شنبه این هفته در 
جلسه شورای پشتیبانی سواد استان اردبیل با اشاره به تلاش های 
انجام شده برای رشد سوادآموزی در کشور گفت: در برنامه هفتم 
اساسنامه جدید  توسعه، آموزش و پرورش مکلف شده است 
نهضت سوادآموزی را با هدف توسعه و تعمیق سواد و بر اساس 
تعاریف جدید سواد و با رویکرد همگانی و مدام العمر کردن سواد، 
ارسال کند.رئیس سازمان  به مجلس شورای اسلامی  و  تهیه 
نهضت سوادآموزی اظهار داشت: یکی از شاخص های توسعه 
جوامع بحث توسعه سواد است. ماهیت سوادآموزی یک کار 
مردمی است و در اساس نامه جدید نیز با به سمت مردمی سازی 
از  حالی  در  باشیم.عبدی  کشور  در  سوادآموزی  تشکیلات 
اساسنامه جدید برای نهضت حرف می زند که هنوز مشخص 
نیست وظایف این سازمان در ریشه کنی بی سوادی چه متولی 
برابر  در  آموزی  سواد  نهضت  سازمان  سویی  داشت.از  خواهد 
انحلال خود به اساسنامه جدید و تغییر مفهوم سواد روی آورده 
است و از سوی دیگر هنوز معلوم نیست چه نهادی می تواند ریشه 
کنی بی سوادی را به عهده بگیرد.این در حالی است که میزان 
جاماندگان از تحصیل در دوره ابتدایی در سال تحصیلی جاری 
نسبت به سال قبل رشد هم داشته است. همچنین بنا بر آمارها 
میزان کودکان کار و کودکان اتباعی که از تحصیل بازمانده اند نیز 
سازمان  بیشتر  توجه  که  موضوعی  است.  داشته  داشته  رشد 
نهضت سواد آموزی را به امر ریشه کنی بی سوادی می طلبد.در 
حقیقت شاید مفهوم سواد و معنای بی سوادی در این عصر 
دیجیتال تغییر کرده باشد اما جامعه همچنان با خطر بی سوادی 

مطلق مواجه است.
سلیمی:

کمک های نقدی هموطنان به مردم غزه 
به ۱۲۳ میلیارد تومان رسید

سیده فاطمه میری: رییس سازمان داوطلبان هلال احمر گفت: 
کمک های نقدی هموطنان ایرانی به مردم غزه به ۱۲۳ میلیارد 
تومان رسید.وحید سلیمی افزود: پس از گذشت ۹۷ روز از آغاز 
پویش بشردوستی جمعیت هلال احمر در تاریخ ۱۷ مهرماه و 
با احتساب مبالغ جمع آوری شده از آن تاریخ تا ۲۴ دی ماه 
مردم  به  ایرانی  هموطنان  نقدی  کمک های  میزان  جاری، 
مظلوم غزه به عدد ۱۲۳ میلیارد تومان رسید.وی ادامه داد: 
پویش »بشردوستی« با هدف جمع آوری کمک های نقدی به 
نفع مردم غزه از طریق اعلام شماره حساب های هلال احمر نزد 
بانک های مرکزی و ملی از ۱۷ مهرماه آغاز شده و همچنان 
ادامه دارد.هموطنان می توانند کمک های نقدی خود به مردم 
کارت  شماره  و   ۹۹۹۹۹ حساب  شماره  به  را  غزه 
۶۰۳۷۹۹۷۵۴۴۹۹۹۹۹۹ نزد بانک ملی و یا به شماره حساب 
کارت  شماره  و   ۴۱۰۱۰۳۴۷۴۱۹۹۹۹۹۸
طریق  از  یا  و  مرکزی  بانک  نزد   ۶۳۶۷۹۵۷۰۷۸۷۵۸۳۳۶

شماره گیری کد دستوری #۵*۱۱۲* واریز کنند.

خان محمدی خبر داد؛
ساخت ۲۰۰ مدرسه بزرگ 

در ۵ سال آینده
رییس سازمان نوسازی مدارس گفت: در برنامه هفتم توسعه 
آموزشی  مقیاس  بزرگ  مجتمع  تا ۲۰۰  است  مصوب شده 
بسازیم.حمیدرضا خان محمدی در دومین رویداد مدارس آینده 
که در تالار علامه امینی دانشگاه تهران برگزار شد، گفت: در 
برنامه هفتم توسعه مصوب شده است تا ۲۰۰ مجتمع بزرگ 
مقیاس بسازیم؛ این مدارس باید نقطه تحول و کانون تحول 
مدرسه و محله باشند. تلاش ما این است که تا پنج سال آینده 
این امر را محقق کنیم.رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشور در خصوص رویداد مدارس آینده گفت: در این 
تقریباً ۵۳  رشد  با  طرح   ۱۷۰ آینده"  مدارس  "رویداد  دوره 
درصدی به مرحله داوری رسیده است. ۵۵ طرح در خصوص 
خصوص  در  طرح   ۱۶ حدود  آموزشی،  نوین  سامانه های 
تجهیزات آموزشی، ۱۳ طرح در خصوص سازه ها، در بحث 
سبک سازی و صنعتی سازی مدارس، ۳۱ طرح در خصوص 
معماری مدارس و ۲۵ طرح در خصوص سکوها و نرم افزارهای 
آموزشی به دبیرخانه رویداد ارسال شده است.خان محمدی با 
اشاره به لزوم ایجاد تأسیسات نوین در فضای مدارس، گفت: اگر 
در ۲۰ درصد از پشت بام های مدارس سلول های خورشیدی 
مستقر کنیم به اندازه نیروگاه برق آبی کارون ۳ می توان برق 
تولید کرد. این قدرت آموزش و پرورش است.وی با تاکید بر 
اینکه ۴۰ درصد دولت ایران متعلق به آموزش و پرورش است؛ 
گفت: مدارس آینده باید تحول گرا باشند. در هر مدرسه حداقل 
۱۵ الی ۲۰ معلم که همان نخبه هستند کار می کنند و و این 
درصد  اینکه ۵۴  به  اشاره  با  باشد.وی  تحول  منشأ  می تواند 
مدارس کشور توسط خیرین ساخته می شوند؛ گفت: هر خیری 
که در کنار ساخت مدرسه قرار می گیرد به تربیت دانش آموزان 
با رویکرد آینده کمک می کند.خان محمدی با تاکید بر اینکه 
در  تعامل  گفت:  است،  مهم  ترکیبی  و  مشارکتی  یادگیری 
مدارس آینده مزیت این مدارس است.رئیس سازمان نوسازی، 
توسعه و تجهیز مدارس کشور با اشاره به ضرورت توجه به هوش 
مصنوعی گفت: البته نباید این طور فکر کنیم که اگر هر کلاس 
به هوش مصنوعی و موقعیت مجازی وصل شد به آینده فکر 
کرده ایم اما تعامل در بستر نظام تعلیم و تربیت نقش اصلی را 
خواهد داشت. در همین راستا هم توجه به هوش مصنوعی و 
شرکت های دانش بنیان ضروری است.وی با بیان اینکه هدف 
این رویداد توجه به سه بطن فضا و تجهیزات، تربیت معلم و 
کتب درسی است؛ گفت: باید به آینده توجه کرد، افزود: متونی 
که در کتب درسی در اختیار بچه ها قرار می گیرد به عنوان اصلی 
ترین متن برای تربیت نیروی انسانی آینده است. اگر می خواهیم 
به آینده فکر کنیم یا مدارس را برای آینده بسازیم و تجهیز کنیم 
باید به این سه وجه توجه ویژه داشته باشیم.خان محمدی با 
تاکید بر ضرورت مهارت آموزی گفت: در حوزه فناوری های 
نوین سرعت به قدری بالا رفته است که شاهد حذف بسیاری از 
مشاغل هستیم؛ اگر دانش آموزان را برای مشاغل مهارتی در 
هنرستان ها تربیت می کنیم و می خواهیم ۵۰ درصد بچه ها در 
و  انرژی  اما  کنند  تحصیل  هنرستان  در  مهارتی  رشته های 
اقداماتی که در این راستا صرف می کنیم مبتنی بر آینده نیست، 

راهی بیهوده طی کردیم.

برخورد قاطع پلیس با پلاک مخدوشی 
در شهرها و جاده ها

پلاک  با  پلیس  قاطع  برخورد  از  فراجا  راهور  پلیس  رئیس 
مخدوشی خودروها در شهرها و جاده ها خبر داد.رئیس پلیس 
راهور فراجا سردار سید تیمور حسینی در جمع خبرنگاران از 
برخورد جدی پلیس با پلاک مخدوشی خبر داد.رئیس پلیس 
راهور فراجا تصریح کرد: پلاک مخدوشی یکی از مهمترین 
عوامل جدی قانون گریزی است که پلیس  راهور به جد بحث 
با این تخلف را سازماندهی خواهد کرد و یک برنامه قوی را هم 
در معابر شهری و هم در جاده ها در دستور کار خود خواهد 
داشت.وی به آمار پزشکی قانونی در ۹ ماهه سال جاری نسبت 
به مدت مشابه در سال گذشته پرداخت و گفت: ۵ درصد 
افزایش جانباختگان حوادث رانندگی را شاهد هستیم. سردار 
و  نظارت ها  کردن  پررنگ  با  کرد  امیدواری  اظهار  حسینی 
کنترل ها و همکاری خوب مردم تا پایان سال شاهد تثبیت 

وضعیت و کاهش جانباختگان حوادث رانندگی باشیم.

وضعیت خطرناک آلودگی هوا در استان 
خوزستان

پریا حاجیان:آخرین داده های سامانه پایش کیفی هوای کشور 
نشان می دهد دو شهر خوزستان در وضعیت خطرناک قرار دارند.

بر اساس اعلام سامانه پایش هوای کشور منتهی به ساعت ۷ 
وضعیت آلودگی در دو شهر استان خوزستان به حالت خطرناک 
رسیده است.بر اساس شاخص های منتشرشده، شاخص آلودگی 
و غلظت آلاینده ها در امیدیه و رامهرمز AQI ۵۰۰ ثبت شده 
است، همچنین شاخص آلودگی در بهبهان ۲۹۱ و در رامشیر 
بسیار  و  بنفش  وضعیت  نشان دهنده  که  است   AQI ۲۱۰
با  نیز  هندیجان  و   ۱۸۱ شاخص  با  است.شوشتر  خطرناک 
شاخص ۱۵۴ وضعیت قرمز آلودگی هوا را دارند . در سه ماه اخیر 
هوای اهواز و برخی شهرهای استان در وضعیت ناسالم قرار داشته 
است.براساس این گزارش وجود صنایع آلاینده در خوزستان از 
جمله نفت، گاز، پتروشیمی، فولاد، نیشکر و غیره موجب شده 
است میزان آلایندگی در نقاط شهری و روستایی خوزستان بالا 
باشد که موجب بروز مشکلات بهداشتی و زیست محیطی برای 
ساکنان شده است.افراد مبتلا به بیماری قلبی یا ریوی، سالمندان 
و کودکان در شرایطی که هوا "ناسالم" است، باید از فعالیت های 
طولانی یا سنگین خارج از منزل خودداری کنند و سایر افراد نیز 

باید این گونه فعالیت ها را کاهش دهند.

رحمان شجاعی: رئیس سازمان نظام 
جامعه  از  درصد   ۷۵ گفت:  پزشکی 
مناطق  در  حضور  آماده  ما  پزشکی 
محروم هستند و به شکل رایگان ارائه 

خدمت می کنند.
محمد رئیس زاده در مورد نحوه فعالیت 
پزشکان در قالب گروه های جهادی در 
سال   ۸ حدود  گفت:  محروم  مناطق 
جامعه  دانشجویی  بسیج  مسئول 
بیان  می توانم  و  بودم  کشور  پزشکی 
کنم بالای ۷۵ درصد پزشکان ما در 
امور جاری شرکت می کنند. این آماری 
است که آن سال ها احصاء کردیم. این 
بدین معنا نیست که پزشکی حتماً به 
مناطق محروم رفته است بلکه شاید 
در منطقه خود به مردم محروم خدمت 

کرده است، مثلًا از کسی که نیازمند 
است ویزیت دریافت نکرده. 

رئیس زاده با بیان اینکه ما با جامعه 
پزشکی پای کار و اهل میدانی مواجه 
هستیم، افزود: بر اساس مطالعه ای که 
انجام شده ۷۵ درصد جامعه پزشکی ما 
آماده حضور در مناطق محروم هستند 
و به نوعی به مردم به شکل رایگان ارائه 

خدمت می کنند.
جنایت های  درباره  همچنین  وی 
رژیم صهیونیستی بیان کرد: صحبت 
از کنوانسیون بین المللی درباره رژیم 
به  شبیه  صهیونیستی  کودک کش 
که  دادند  نشان  آن ها  است.  طنز 
به  آن ها  حامیان  نه  و  آن ها  خود  نه 
این  با  نیستند،  پایبند  چیزی  هیچ 

وجود اما هیچ گروه و هیچ ناکشوری 
مثل رژیم صهیونیستی حق ندارد به 
هیچ بهانه ای مرکز بهداشت و درمان 
رژیم  بار  آخرین  دهد.  قرار  هدف  را 
که  داد  انجام  را  کار  این  صدام  بعث 
در  را  )س(  فاطمه الزهرا  بیمارستان 
منطقه عملیاتی فاو بمباران شیمیایی 
کرد. تنها بیمارستانی که در تاریخ دنیا 

بمباران شیمیایی شد.
افزود: روحیه مقاومت مردم غزه  وی 
به هیچ وجه قابل شکستن و قابل از 
بین بردن نیست مانند هیمنه و هیبت 
که  صهیونیستی  رژیم  شده  شکسته 
قابل ترمیم نیست. ساختمان و خانه 
قابل  کردند  بمباران  که  شهری  و 
شکسته  هیمنه  ولی  است،  بازسازی 

از  روحیه  و  صهیونیستی  رژیم  شده 
دست رفته آن ها قابل بازسازی نیست. 
غزه تبدیل به ویترین و نمایشگاهی از 
سقوط و فروپاشی همه آن چیزی که 
غرب ادعا می کرد اعم از بحث حقوق 
از مردم جهان،  بشر، دفاع و حمایت 
رعایت قوانین بین المللی شده است، 
شاید  که  شد  بزرگی  نمایشگاه  غزه 
نمی شد  رسانه  هزاران  با  سال  صد ها 
این را به مردم دنیا نشان داد، ما اعلام 
آمادگی می کنیم و می گوییم جامعه 
پزشکی بی صبرانه در درخواست ها و 
پیام ها و تماس هایی که دارند منتظرند 
کمک  به  که  شود  باز  مسیری  تا 
کادر  و  بروند  غزه  مردم  و  مجروحان 

درمان غزه را یاری کنند.

رئیس سازمان نظام پزشکی در گفتگو با پیشرو:

۷۵ درصد از جامعه پزشکی در خدمت رسانی به مناطق محروم و 
محرومیت زدایی مشارکت دارند

مائده فرخی: معاون برنامه ریزی و توسعه منابع 
وزیر آموزش و پرورش گفت: تعلیم و تربیت با 
تنبیه بدنی انجام نمی شود، بلکه تخریب می شود. 
شغل معلمی رفتارهای نادرست با دانش آموز را 
آموز  دانش  بگویند  که  هرچند  نمی پسندد 

مشکلات روحی و روانی داشته است.
توسعه  و  ریزی  برنامه  معاون  فرهادی«  »علی 
تاثیر  مورد  در  پرورش  و  آموزش  وزیر  منابع 
دانش  روحیه  در  معلمان  تنبیهی  برخوردهای 
آموزان و خدشه دار شدن شخصیت آن ها و لزوم 
توجه به چنین موضوعاتی اظهار کرد: این مسئله 
در نظام تعلیم و تربیت ما نزدیک به صفر است و 
نسبت به گذشته، تازه نه گذشته چندان دور، 
نسبت به همین ۴۰ سال پیش، شرایط خیلی 
توسعه  و  ریزی  برنامه  معاون  است.  بهتر شده 

کرد:  تصریح  پرورش  و  آموزش  وزیر  منابع 
چنین  نیز  عقل  و  دین  عمومی،  فرهنگ 
رفتارهایی را نمی پذیرد و نمی پسندد. نظام تعلیم 
و تربیت ما و آموزش و پرورش کشور این رفتار را 
نه تنها مردود می کند، بلکه به شدت با چنین 
رفتارهایی برخورد می شود. خط قرمز تعلیم و 
تربیت ما این است که تعلیم و تربیت با تنیه بدنی 
تخریب  شرایطی  چنین  در  و  نمی شود  انجام 
می شود. معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزیر 
آموزش و پرورش در مورد رفتارهایی که تخریب 
شخصیتی دانش آموز را در پی دارد با بیان اینکه 
از قریب به یک میلیون معلمی که داریم شاید 
یک یا دو مورد چنین اتفاقاتی رخ می دهد، افزود: 
همین میزان نزدیک به صفر چنین رفتارهایی را 
هم زیاد می دانیم به خاطر اینکه در چنین مقوله 

با انسان سروکار داریم. براساس گفته فرهادی؛ 
اگر این رفتارها صرفا ناظر به خسارت مادی به 
چیز  مورد  یک  بگوییم  می توانستیم  بود،  افراد 
زیادی نیست، ولی نمی توان از کنار رفتارهایی که 
به زندگی افراد مربوط است ساده گذشت. معاون 
وزیر آموزش و پرورش در همین رابطه تصریح 
کرد: ما معتقدیم باید آمار نزدیک به صفر هم 
برای موارد مربوط به بدرفتاری معلم با دانش آموز 
به شدت مورد توجه باشد، چرا که این قبیل 
رفتارها ممکن است با زندگی یک فرد گره بخورد 
این  کلی  به طور  افزود:  او  قطعا می خورد.  که 
رفتارها از نظر ما مردود است و با کسی هم تعارف 
این  آموزش  و  معلمی  مهارت های  در  نداریم. 
مهارت ها نیز اتفاقا به همین موضوع و توانمندی 
است.  شده  تاکید  منظری  چنین  از  معلمان 

که  همانطور  کرد:  اظهار  ادامه  در  وزیر  معاون 
با  یا پدری در مواجهه  ممکن است یک مادر 
فرزند خود از این قبیل رفتارها انجام دهد که در 
آن موارد نیز باید احتمال رفتارهای نادرست با 
فرزند خیلی کم باشد، در خصوص مواجهه معلم 
با دانش آموزان معتقدیم حتی این برخوردها در 
حد برخوردهای پدر و مادر هم نباید باشد. ما 
از نظر ما  جایگاه معلم را خیلی بالا می بینیم؛ 
معلمان در جایگاه پیامبری نشسته اند و رسالت 
فرهادی؛  گفته  به  می کنند.  دنبال  را  پیامبری 
شغل معلمی رفتارهای نادرست با دانش آموز را 
آموز  دانش  بگویند  که  هرچند  نمی پسندد 
بازهم  است،  داشته  روانی  و  روحی  مشکلات 
چنین چیزی بدرفتاری معلم با دانش آموز را 

توجیه نمی کند. 

معاون وزیر آموزش و پرورش :

تعلیم و تربیت با »تنبیه بدنی« تخریب می شود
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خبر

صبوری: سرپرست نمایشـگاه بین المـــللی 
وچهارمین  بیست  مشهدازآغازفعالیت 
نمایشگاه تخصصی لوازم خانگی،بیستمین 
تصویری  و  صوتی  تخصصی  نمایشگاه 
خصوص  این  در  صفری  رضا  داد.  خبر 
از عصرسه  نمایشگاه  اظهارداشت:این دو 
شنبه ۲۶ دی ماه ساعت ۱۷ و ۳۰ افتتاح 
شد و تا فردا در محل نمایشگاه بین المللی 
مشهد فعالیت خواهند داشت. وی با اشاره 
به زمینه فعالیت مشارکت کنندگان بیست 
لوازم  تخصصی  نمایشگاه  چهارمین  و 
تخصصی  نمایشگاه  بیستمین   ، خانگی 
صوتی و تصویری این نمایشگاه افزود: زمینه 
فعالیت مشارکت کنندگان لوازم خانگی 
برقی و غیر برقی ازجمله لوازم و ظروف 
آشپزخانه، یخچال،لباسشویی،بلوروچینی 
شامل  تصویری  لوازم صوتی  و  ،آرکوپال 
.سرپرست  اسپیکراست   ، تلویزیون 
درخصوص  مشهد  بین المللی  نمایشگاه 

چهارمین  و  بیست  جانبی  های  برنامه 
نمایشگاه تخصصی لوازم خانگی ،بیستمین 
نمایشگاه تخصصی صوتی وتصویری نیز 
انجمن  رئیسه  داشت:بازدیدهیات  بیان 
ملی صنایع لوازم خانگی ایران وهمچنین 
بازدید هیات تجاری افغانستان از برنامه 

های جانبی این دونمایشگاه است.صفری 
چهارمین  و  ساخت:بیست  خاطرنشان 
 ، خانگی  لوازم  تخصصی  نمایشگاه 
و  صوتی  تخصصی  نمایشگاه  بیستمین 
به وسعت ۱۲ هزار  فضایی  در  تصویری 
مترمربع ودر سالن های فردوسی، مفاخر، 

عطار برای استقرار شرکت های حاضر در 
این نمایشگاه پیش بینی شده تا محصولات 
و کالاهای خود را به بازدید عموم بگذارند. 
وی در خصوص تعداد مشارکت کنندگان 
کل  گفت:تعداد  نمایشگاه  دو  این  در 
مجموعه های حاضر بیست و چهارمین 
 ، خانگی  لوازم  تخصصی  نمایشگاه 
صوتی  تخصصی  نمایشگاه  بیستمین 
تعداد  که  است  شرکت  وتصویری ۱۰۵ 
مشارکت کنندگان داخل استان خراسان 
تعداد  همچنین  و  شرکت  رضوی۵۰ 
مشارکت کنندگان خارج ازاستان خراسان 
رضوی ۵۵شرکت ازاستان های خراسان 
شمالی ،تهران، البرز،قم ،سمنان،آذربایجان 
شرقی،اصفهان ومازندران می باشد.گفتنی 
است این دو نمایشگاه تا فردا ادامه خواهد 
داشت وعلاقه مندان می توانندهمه روزه 
ها  نمایشگاه  ازاین   ۲۱ ۱۶الی  ازساعت 

بازدیدبه عمل آورند.

سرپرست نمایشگاه بین المللی مشهد خبرداد: 

آغاز به کار بیست و چهارمین نمایشگاه تخصصی لوازم خانگی ، 
بیستمین نمایشگاه تخصصی صوتی وتصویری 

زایش بحران بر بستر گسل های 
مدیریتی در تبریز

حسن عبدالهی: در شرایطی که شواهد علمی و تجارب تاریخی در 
مورد فعالیت گسل تبریز و تبعات جبران ناپذیر زلزله احتمالی در 
این شهر هشدار می دهند، حوزه مدیریتی این شهر که راه گریز 
از چالش های یک بارش برف چند سانتی متری را در جابجایی 
ساعات کاری ادارات می بیند، از آمادگی برای ایجاد سازمان 
مدیریت بحران خبر می دهند.دهه ۸۰ شمسی بود که یک تیم 
کارشناسی از ژاپن با بررسی ابعاد و زوایای مختلف وقوع زلزله 
احتمالی در تبریز اعلام کردند که در صورت بروز چنین رخدادی، 
این زلزله احتمالی در همان دقایق نخستین چند صد هزار نفر 
از ساکنان این شهر را به کام مرگ خواهد کشاند و بیشترین 
میزان این تلفات نیز در بافت های حاشیه نشین و پرخطر واقع در 
کمربند شمالی این شهر چون یوسف آباد خواهد بود، مناطقی 
که درست بر روی گسل چمبره زده در زیر تبریز قرار دارند.این 
پیش بینی بر اساس تاریخ زلزله های پرتکرار و ادواری تبریز دور 
از ذهن نیست، تبریزی که سال ۸۵۸ میلادی نخستین زلزله 
ویرانگر آن ثبت شده و از آن تاریخ به طور میانگین هر ۲۰۰ تا 
۲۵۰ سال زلزله هایی را تجربه کرده که برخی از آنها مانند زلزله 
سال ۱۷۸۰ میلادی موجب تخریب و ویرانی کامل این شهر شده 
اند، زلزله هایی که عامل اصلی آنها »خطرناک ترین گسل ایران« 
است، گسل تبریز که از گسل شمال تهران و گسل های البرز و 
زاگرس و سایر گسل های کشور خطرناک تر بوده و در صورت 

رخ دادن زلزله، شهر با تکان های شدیدی مواجه خواهد شد.
اما موضوع نگران کننده تر این که شمال و شرق کلانشهر تبریز  
بر روی این گسل فعال و خطرناک واقع شده، گسلی که از مرند و 
دامنه شمالی میشو داغی تا بستـان آباد با راستای شمال باختری 
- جنوب خاوری امتداد دارد و از شمال تبریز عبور کرده و شهرک 
های مختلفی را در معرض خطر قرار می دهد و همچنین بخش 
اعظمی از بافت حاشیه نشین تبریز در قسمتی از کمربند شمالی 
شهر اسکان یافته اند که ساختمان های آنها به هیچ وجه حتی 

در مقابل کوچکترین لرزه ها نیز مقاوم نیستند.
این منطقه همان نقطه هشداری است که در بررسی های دهه 
۸۰ به عنوان کانون تلفات زلزله احتمالی در تبریز اعلام شد، 
منطقه ای که در آن زمان خانه های ناایمن و عموما تک طبقه در 
آن ساخته شده بود و امروز همان منطقه با زایش چندین برابری 
چنین ساختمان هایی روبه روست و در سایه عدم نظارت ها و یا 
تخلفات مردمی و اداری در نهادهایی چون شهرداری شاهد سبز 
شدن چند طبقه بر روی همان ساختمان های ناایمن در بافتی 
پرخطر و در مجاورت گسل فعال تبریز هستیم و می توان از این 
پدیده به عنوان »زایش بحران بر بستر گسل های مدیریتی تبریز« 
نام برد.برای درک بهتر این موضوع کافی است ذهن شما را به 
همین یک هفته اخیر ارجاع دهیم، جایی که تبریز و تبریزی ها 
پس از سپری کردن پائیزی تقریبا بدون بارش، سرانجام در نیمه 
دی بود که چشم شان به جمال برفی چند سانتی متری و آبکی 
روشن شد و هنوز از ذوق بارش اولین رحمت الهی زمستانه 
فارغ نشده بودند که با خبری عجیب تر روبه رو شدند، »تعویق 
دو ساعته زمان کاری ادارات در تبریز« آن هم درست در زمانی 
که بسیاری از کارمندان و کارکنان ادارات و سازمان ها از ساعتی 
قبل تر منزل های خود را به سمت محل کار ترک کرده بودند.حال 
در چنین شرایطی که حوزه مدیریتی و اجرایی شهر تبریز برای 
فرار از چالش های یک شرایط نیمچه بحرانی چنین تصمیمات 
شتابزده و نسنجیده ای را به بدترین شکل ممکن اجرا می کند و 
پس از آن نیز در مقابل انتقادها هر سازمان و اداره ای گناه این 
بحران مدیریت بحران را متوجه مجموعه های دیگر می داند و از 
زیر بار مسئولیت شانه خالی می کند، خبر می رسد که شهردار 
تبریز از آمادگی این مجموعه برای راه اندازی سازمان مدیریت 

بحران شهرداری خبر داده است.
یعقوب هوشیار در یکصد و شصت و هشتمین جلسه شورای 
را متوجه  بحران شهری  تمام وظایف مدیریت  اسلامی شهر 
شهرداری دانسته و گفته است: بر اساس آمار، فقط در شهر 
برابر مدیریت بحران استانی در این  تبریز شهرداری چندین 
حوزه هزینه می کند و مناطق پرخطر و حادثه خیز شهر برای 
تدوین برنامه کاهش خطرات و سوانح شناسایی و جهت اصلاح 

به مناطق ابلاغ شده است.
وی البته به نوعی شهرداری را تنها بازیگر فعال صحنه مدیریت 
بحران در تبریز عنوان و تصریح کرده است: در حالی که همراهی 
سایر دستگاه ها در حوزه مدیریت بحران امری ضروری است، 
شهرداری در این عرصه تنها بوده و برای نمونه اداره کل راه و 
شهرسازی استان حتی زمینی برای احداث سالن های مدیریت 
بحران اختصاص نداده و این در حالی است که چندین سالن 
چند منظوره توسط شهرداری تبریز در دست احداث است و 
اگر شورای اسلامی شهر در خصوص تاسیس سازمانی برای 
مدیریت بحران به نتیجه برسند، شهرداری آمادگی راه اندازی 
این سازمان را دارد.از همین اظهارات به راحتی می توان دریافت 
که رویکرد مدیریت شهری تبریز در حوزه مدیریت بحران بیش 
از آنکه معطوف به اصل »پیشگیری بهتر از درمان« باشد، به 
دنبال مواجهه با آن است، چون در شرایطی که باید موضوع 
بافت حاشیه نشینی و جمعیت قابل توجه ساکن در این مناطق 
و آن هم درست بر روی گسل خفته اما خوفناک و فعال تبریز 
یکی از دغدغه های هر روز مدیریت شهری و البته دیگر ارگان ها 
و نهادهای دخیل و مؤثر در این خصوص باشد، نه تنها تاکنون 
اقدام عاجلی در این خصوص صورت نگرفته، بلکه راهکار مدیریت 
این بحران نیز مصداق عینی مثل »درآوردن چشم بجای درست 
کردن ابرو« است.اگر می پرسید چرا پاسخ شما در بررسی پرونده 
احداث شهرک جوانان تبریز است، شهرکی که قرار است برای 
انتقال بخشی از جمعیت ساکن در بافت حاشیه نشین تبریز 
ساخته شود اما نکته جالب اینجاست که آخرین محل پیشنهادی 
برای احداث این شهرک نیز دوباره در حریم همان گسل تبریز 
واقع شده، شهرکی چند ۱۰ هکتاری در حاشیه اتوبان پاسداران 
و در حد فاصل بین پایگاه دوم شکاری و این اتوبان که برای 
ساخت پنج هزار واحد مسکونی در آن برنامه ریزی شده و با 
وجود اما و اگرهای بسیار در خصوص زوایا و ابعاد ایمن بودن 
محل احداث آن مشخص نیست آیا سرانجام سرپناهی مطمئن 
و ایمن برای ساکنان بافت فرسوده و ناایمن تبریز خواهد شد یا 
نه.تبریز کلان شهری است که با کوچک ترین بارندگی ها نفس 
خیابان ها و معابرش بخاطر آبگرفتگی بند می آید، کلان شهری 
که روزگاری به گورستان پروژه های عمرانی بدل می شود و 
پروژه های متعدد عمرانی در گوشه  اجرای شتابزده  روزگاری 
گوشه آن و به سطحی ترین شکل ممکن آن را به پارکینگی 
بزرگ تبدیل می کند که بازی روی اعصاب و روان شهروندان تلخ 
ترین نتیجه آن است.در حالی که همگان انتقال مراکز درمانی و 
مطب های خصوصی را تنها علاج ترافیک کور بافت مرکزی آن 
می دانند، به یک باره مجوز احداث مجتمع های درمانی جدید 
برای افرادی خاص صادر می شود، آن هم درست در همان هسته 
مرکزی و در زمین های آزاد شده در نتیجه انتقال پادگان ارتش 
و در چنین آشفته بازاری که با چند سانت برف ادارات شهر باید 
دو ساعت تعطیل شود تا مبادا چالش های زیرساختی روی هم 
تلنبار نشوند، سخن گفتن از مدیریت بحران برای چنین شهری 

بیشتر به یک شوخی تلخ شبیه است.

محدثه اسدی نیا: عیسی مهری  در نطق پیش از دستور 
خطاب به شهردار گرگان اظهار کرد: مشکلات نیروهای 
و  وضعیت  تبدیل  درآمدی،  منابع  خصوصا  شهرداری 
معضلات مالی و حقوقی فرزندان ایثارگر باید مورد توجه 

شهرداری قرار بگیرد.
رئیس شورای اسلامی شهر گرگان افزود: حقوق و مزایا 
و سنوات نیروهای خدماتی شهرداری به موقع پرداخت 
نمی شود و طبق قانون باید از حمایت های لازم برخوردار 
شوند.مهری با اشاره به تعیین تکلیف بدهکاری  و مطالبات 
شهرداری بیان کرد: شهرداری بیش از ۲۰۰ میلیارد از 
میلیارد   ۴۷۰ حدود  و  مطالبات  دولتی  دستگاههای 
بدهکاری به پیمانکاران دارد و این موضوع باید از طریق 
استانداری و فرمانداری  پیگیری و بررسی گردد، لذا معرفی 
پروژه های جدید منوط به تسویه حساب با پیمانکاران 
به  توجه  با  گرگان  باشد.رئیس شورای شهر  می  قبلی 
عدم تحقق وعده های شهرداری عنوان کرد: در خصوص 
تکمیل و راه اندازی پروژه های عمرانی شهرداری از قبیل 
فاز یک و سایر فازهای شهر بازی مدرن، بازار موزه هفت 
شهر، الِمان میدان بسیج، آبشار مصنوعی و همچنین راه 
اندازی پل های عابر پیاده تدابیر اصولی در نظر گرفته شود.

گرگان  شهر  ترافیک  معضل  گفت:  ادامه  در  مهری 
بصورت سنتی مدیریت نمی شود و ضرورت دارد که در 
بودجه سال ۱۴۰۳ مشکلات ترافیکی بررسی و بصورت 
ویژه بررسی گردد.وی همچنین عنوان کرد: معضلات و 
مشکلات ترافیکی مخصوصا مدیریت و فرهنگ ترافیک 
پروژه های  از  باید  گفت:  دارد.مهری  بازنگری  به  نیاز 
زدایی  محرومیت  و  محور  محله  و  جهادی  شنبه های 
گزارش نهایی برای اطلاع رسانی مردم تهیه شود.وی با 
اشاره به زمان بندی پروژه ها گفت: برای اطلاع مردم از 
زمان اتمام پروژها حتماً تابلوی روز شمار برنامه نصب شود .

رئیس شورای شهر گرگان گفت: تعرفه قیمت منطقی و 
تعرفه عوارض خدمات شهری باید در اسرع وقت جهت 
رسیدگی و کارشناسی برای اعضای شورای شهر ارسال 
شود تا فرصت کافی برای کارشناسی وجود داشته باشد.

وی در ادامه تاکید کرد: مد نظر است که پل های عابر 
پیاده و یا پل های تجاری و همچنین پارک های خطی 
که در حاشیه رودخانه ها قرار دارند، بدلیل وجود فضاهایی 
مناسب، محلی برای گردش و تفریح در آنجا محیا شود.وی 
در خصوص نحوه تعیین کارشناسان رسمی دادگستری 
کانون کارشناسان  با هماهنگی  است  عنوان کرد: لازم 
دادگستری تغییر رویه ای صورت بگیرد.مهری یاد آور شد: 
در حوزه های مختلف محلات شهری مراجعاتی مبنی 
برا اینکه خیلی از محلات حاشیه نشین از کمبود پارک، 
زمین و سالن ورزشی، مشکلات آسفالت، جداول،  نظافت 
و سگ ها ی ولگرد رنج می برند و باید این موارد به صورت 
کارشناسی و مستمر پیگیری و مشکلات مردم مرتفع 
شود.وی تصریح کرد: حدود ۹۸ درصد از لوایح ارسال شده 

به فرمانداری مصوب شده که کارشناسی آن در کمیسیون 
در  میگرد.مهری  و صحن شورا صورت  تخصصی  های 
خصوص عدم پوشش خبری جلسات علنی صحن شورا 
در صدا و سیمای مرکز گلستان گفت: صحن شورا برای 
رسیدگی به مشکلات مردم برگزار میشود و چقدر خوب 
است  صدا و سیما با پوشش خبری این جلسات، مردم را 
از تصمیمات صحن مطلع کند و از شورای شهر گرگان و 
شهرداری می خواهم در ارتباطاتی که با صدا و سیما دارند، 
تجدید نظر داشته باشند زیرا این ارتباطات باید دوطرفه و 
امید بخش برای شهروندان گرگان باشد.وی گفت: بنده 
بعنوان رئیس شورا از اهالی رسانه که هر هفته در صحن 
شورا شرکت و مصوبات را اطلاع رسانی می کنند، کمال 

تقدیر و تشکر را دارم.
 با توجه به عدم تکمیل سالن امام )ره( جهت برگزاری 
بازیهای آسیایی گفت: از اداره کل ورزش و جوانان انتقاد 
دارم   و خواستار پیگیری تعلل دستگاه های متولی هستیم 

تا شأن حامیان و شهروندان حفظ شود.
مهری در رابطه با عملکرد آب منطقه ای و شرکت آب 
و فاضلاب شهری گرگان عنوان کرد: در حالی که در 
فصل زمستان به سر می بریم، اکثر مناطق شهر گرگان 
مخصوصا محلات حاشیه نشین با تنش آبی و قطعی آب 
مواجهه هستند و هربار که اعلام کردیم و جواب خواستیم 
مشکلات شبکه، پوسیدگی لوله، و یا تامین آب  را مطرح 
کردند و حتما باید تمهیداتی لازم برای رفع مشکلات 
بهداشتی و قطعی آب در نظر گرفته شود.رئیس شورای 
شهر گرگان در پایان گفت: از دستگاههای متولی برای 
اشتغال جوانان و ایجاد فرصت های شغلی در خواست 
دارم که به این امر مهم حتما توجه داشته باشند و در 
 لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ و اعتبارات تملک دارایی توسط

 دستگاه های اجرایی دیده شود.

رئیس شورای شهر اسلامی گرگان خبر داد:

تعیین تکلیف بدهکاری شهرداری گرگان به پیمانکاران پروژه ها

در صد و سی و دومین نشست عمومی شورای اسلامی شهر 
کرمان، با اشاره به شرایط پیش آمده در شهرداری کرمان 
به دلیل تغییر شهردار، بر ارسال به موقع و بررسی سریع و 

صحیح لوایح عوارض شهرداری کرمان تاکید شد.
نشست که  این  در  کرمان  اسلامی شهر  رییس شورای 
با حضور سعید شعرباف، شهردار وقت و اگثریت اعضای 
شورای شهر کرمان برگزار شد، شهادت امام علی النقی)ع( 
را تسلیت گفت و ادامه داد: سپس سید محمد موسوی، 
دبیر اول شورای اسلامی شهر کرمان به قرایت نامه های 
رسیده به شورا پرداخت و گفت: نامه ای از شهرداری به 
شورا فرستاده شده که در آن خواسته شده تا مبلغی را 
حادثه  در  کرمان  شهرداری  شهید  کارکنان  خانواده   به 
تروریستی ۱۳ دی ماه بپردازند و از طرح این موضوع در 
کمیسیون بودجه و با اکثریت آرای موافق این کمیسیون، 
با پرداخت مبلغ ماهیانه ۱۰ میلیون تومان خبر داد.در ادامه 
با این درخواست شهرداری کرمان و با پرداخت ماهیانه 
مبلغ ۱۰ میلیون تومان به مدت یک سال به خانواده های 
نیروهای شهرداری شهید شده در حادثه تروریستی ۱۳ 
دی سال ۱۴۰۲ موافقت شد.رییس شورای اسلامی شهر 
کرمان نیز در توضیح این اقدام شهرداری و شورای شهر 
گفت: این کار به این دلیل صورت می گیرد که تا زمانی 
که حقوقی برای این خانواده ها توسط ارگان های مربوط 
تعیین و برقرار می شود، این خانواده ها دچار سختی نشوند.

محمدامین شمسی، رییس کمیسیون گردشگری و میراث 

فرهنگی شورای اسلامی شهر کرمان نیز در این نشست 
گفت: با توجه به اینکه دو تن دیگر از اعضای شهرداری 
کرمان در خانواده شهدا قرار گرفتند و قرار بود پارک جلوی 
میدان شورا و شهرداری به نام پارک شهدای شهرداری 
نامگذاری شود و این اتفاق هنوز نیفتاده است، خواهشمندم 
این اقدام در دستور کار قرار گیرد؛ ضمن اینکه المان های 
شهدای شهرداری هم به این مکان منتقل و نصب شوند.

در ادامه این نشست، رییس کمیسیون بودجه، منابع پایدار 
و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر کرمان نیز گفت: با 
توجه به نامه استعفای شهردار کرمان که در نشست بعدی 
شورای اسلامی شهر کرمان مورد بررسی قرار خواهد گرفت، 
تاکید دارم که با شرایط پیش آمده تاثیری در ارسال به موقع 
و بررسی لوایح عوارض شهرداری پیش نیاید؛ چون این 
مساله در سراسر کشور لازم الاجراست و تا ۱۵ بهمن باید 

انجام شود.حسین چناریان تصریح کرد: بنابراین شهردار 
باید تاکید کند هر چه زودتر لوایح به شورا فرستاده شود 
ادامه عشرت  ارجاع شود.در  به کمیسیون های مربوط  و 
کردستانی عضو دیگر شورای اسلامی شهر کرمان نیز گفت: 
با توجه به افتخاراتی که ورزشکاران جانباز و معلول کرمان 
در مسابقات آسیایی و کشوری داشتند و نیز با بر اساس 
مصوبه هیات وزیران و شورای عالی انقلاب فرهنگی در 
راستای حمایت از ورزشکاران دارای معلولیت در استان ها و 
قانون و تکلیفی که بر عهده شهرداری ها گذاشته شده است، 
شایسته است که در بودجه سال آینده شهرداری کرمان به 
این افراد توجه شود.وی افزود: در قانون هم در این زمینه 
صراحتا به ساخت اماکن اختصاصی برای ورزشکاران جانباز 
و دارای معلولیت اشاره شده است.این عضو شورای اسلامی 
شهر کرمان، نداشتن یک فضای اختصاصی بدنسازی برای 
تمامی گروه های دارای معلولیت را یک معضل در استان 
دانست و ادامه داد: شهرداری باید برای تدارک فضاها و 
وسایل ورزشی مناسب برای افراد دارای معلولیت، پیشقدم 
باشد.کردستانی تصریح کرد: خوشبختانه شهردار کرمان 
تا کنون نگاه مثبتی به این امر داشته و سال گذشته هم 
اقدامات خوبی انجام شده است، اما به مرحله بودجه نرسید. 
بنابراین امیدواریم این مساله در بودجه سال ۱۴۰۳ لحاظ 
شود؛ خصوصا که ورزشکاران مورد نظر با تمام مشکلات و 
محرومیت هایی که بود، مدال های زیادی در مسابقات گانژو 

آسیا کسب کردند.

در نشست عمومی شورای اسلامی شهر کرمان تاکید شد:

بررسی و ارسال به موقع لوایح عوارضی شهــرداری

 معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان :
تخفیف عوارض صدور پروانه 

ساختمانی در بافت  فرسوده اصفهان به 
۷0  درصد رسید

رضایی:  معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان گفت: میزان 
تخفیف در عوارض صدور پروانه ساختمانی در بافت های فرسوده 
به ۷۰  درصد رسیده است.وحید مهدویان اظهار  این کلانشهر 
داشت: تعداد کل پروانه های صادره در سالجاری به یک هزار و 
۴۳۷ واحد رسیده است، در عین حال مجموع زیربنای کل صادره 
به بیش از ۱۹۶ هزار مترمربع در سال ۱۴۰۲ افزایش یافت در 
حالیکه این رقم سال گذشته حدود ۱۴۲ هزار مترمربع بود که 
نشان از افزایش ۳۸ درصدی در سالجاری دارد.وی با اشاره به 
اینکه امسال در مجموع مناطق ۱۵ گانه، ۳۵۱ پروانه ساختمانی 
بافت فرسوده صادر شده و بیشترین تعداد صدور پروانه های مربوط 
به مناطق یک، هشت و سه بوده است، گفت: تعداد طبقات روی 
پیلوت هم در بافت فرسوده مصوب شهری با ۳۰ درصد افزایش 
روبه رو بود که این اعداد نشان می دهد بافت های فرسوده در حال 
حرکت به سمت پایداریست و در تلاشیم که در دوره مدیریت 
شهری ششم با برنامه ریزی های لازم جهت افزایش تسهیلات، 
مشوق ها، اخذ مجوزها و مصوبات قانونی، شرایط ساخت و ساز و 
صدور مجوز نوسازی را برای سازندگان و مالکان را بیش از پیش 
تسهیل کنیم.مهدویان ادامه داد: با توجه به بسته های تشویقی 
صدور پروانه ساختمان و اقدامات انجام شده از جنس تشویق 
ساخت و ساز به منظور تامین مسکن به صورت افزایش سطح 
اشتغال و تراکم تشویقی همخوان با بافت های پیرامون، تمایل 
سرمایه گذاران به ساخت و ساز در بافت های فرسوده بیشتر شده 
است.معاون شهرسازی شهردار اصفهان با بیان اینکه بیش از ۵۰۰ 
هزار نفر مردم اصفهان در بافت های ناکارآمد و فرسوده زندگی می 
کنند، خاطرنشان کرد: مساحت بافت های فرسوده شهر اصفهان 
حدود ۲۴ هزار هکتار مترمربع است و در ۹ ماهه اول سال در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل مساحت زمین های احیا شده 

مصوب ۴۶ درصد رشد دارد.

شهردار خرم آباد:
"پل صفوی" خرم آباد از زیر بار 

ترافیک خارج می شود
علی قائد رحمتی:  شهردار خرم آباد گفت: "پل صفوی" 
این شهر با ایجاد یک حلقه تردد در اطراف آن از زیر بار 
ترافیک خارج می شود.داریوش بارانی بیرانوند بیان کرد: با 
توجه به پیکره بندی شهر خرم آباد که به لحاظ دسترسی 
به کالا و خدمات مشکلات عدیده ای دارد شهرداری در 
کنار معاونت عمرانی استانداری لرستان تلاش می کند 
با رفع چند گره ترافیکی، رفت و آمدهای خودرویی را 
تسهیل نماید.وی اظهار داشت: در این راستا با ایجاد یک 
حلقه در اطراف پل صفوی، این سازه تاریخی در بازه زمانی 
مناسب و با اخذ موافقت نامه های لازم از زیربار ترافیک 
خارج خواهد شد تا گره های رانندگی در این منطقه 
نیز کاهش یابد.شهردار خرم آباد همچنین عنوان کرد: 
تقاطع غیر همسطح کوی امام ضا )ع( امسال کلنگ زنی 
خواهد شد همچنین طی توافقات انجام شده با معاونت 
گردشگری، پل افلاک و پل موقت استانداری نیز احیا می 
شوند.شهردار خرم آباد با بیان اینکه آسفالت و زیباسازی 
خیابان های خرم آباد در اولویت شهرداری است گفت: 
آسفالت محدوده ۲۴ متری کوی دادگستری و خیابان 
نوبهار، خیابان خایدالو و خیابان جنب پارک مهرورزان از 
مطالبات مردم این شهر بود که در سال جاری بسیاری 
از این مشکلات برطرف شده است.بارانی بیرانوند افزود: 
خیابان جنب پارک مهرورزان در تابستان از کانون های 
گرد و خاک و در زمستان نیز تردد مردم را دچار مشکل 
کرده بود که آسفالت شد همچنین ساماندهی و نورافشانی 
پارک نیز انجام شده است و محوطه میانی این خیابان، 
درختکاری، چمن کاری و زیباسازی خواهد شد.وی گفت: 
همچنین اتصال میدان کریم خان به بلوارهای بهارستان 
و شهید سلیمانی انجام خواهد شد چرا که در تردد و 
ترافیک شهر بسیار موثر است و در این زمینه با بسیاری از 
مالکان توافق و اعمال ماده ۱۰۱ شده است تا این اتصال 

برقرار شود.
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عملیات اجرایی پروژه سنگفرش بازار قدیم 
بوشهر توسط معاونت عمرانی شهرداری 
در قالب سه زیرپروژه آغاز شد که با پایان 
یافتن این پروژه، بازار خرمافروشان، بازار 
شهر  مرکز  در  صفا  بازار  و  میوه فروشان 

سنگفرش می شوند.
امور  و  ارتباطات  مدیریت  گزارش  به   
بین الملل شهرداری، شهردار بندر بوشهر 
با اعلام این خبر گفت: پروژه سنگفرش 
پروژه  امتداد  در  بوشهر  قدیم  بازار 
سنگفرش بافت قدیم صورت گرفته و بر 
اساس پیمان، در نیمه اول سال آینده به 
اتمام می رسد.حسین حیدری با اشاره به 
پروژه های فعال شهرداری در حوزه عمرانی 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر پروژه هایی 
نظیر احداث راستگرد ورودی شهر جهت 
کاهش بار ترافیکی میدان الغدیر، انجام 
فوندانسیون پرچم در میدان الغدیر واقع 
شهید  میدان  ساخت  شهر،  ورودی  در 
مطهری زیر تقاطع سردار شهید سلیمانی، 
جهاد  تحقیقات  مرکز  به  موسوم  گذر 
کشاوری از پارک دانشجو به بیمارستان 
منتهی  خواجه ها  گذر  فارسی،  احداث سلمان  فارسی،  سلمان  بیمارستان  پیاده روی سلامت واقع در خیابان فنس در به 

حال اجراست که از پیشرفت فیزیکی قابل 
قبولی برخوردارند. 

ابنیه های  بهسازی  از  ادامه  در  حیدری 
تاریخی بافت قدیم و همچنین بهسازی 
خبر  شهر  محلات  مصنوعی  چمن های 
گذرهای  بازگشایی  کرد:  تصریح  و  داد 
پرتردد نظیر گذر شهدای توحید، اصلاح 
هندسی خیابان ها در مناطق یک و دو، 
لبه گذاری، زیرسازی و آسفالت کوچه های 
محلات جنوبی، تکمیل کمپ سگ های 
بلاصاحب، تکمیل فازهای بعدی آرامستان 
جدید،  قطعه  )راه اندازی  وادی الرحمه 
تکمیل سالن چند منظوره و...(، دیوارکشی 
کارخانه آسفالت و... از جمله فعالیت ها و 
پروژه های در حال اجرای معاونت عمرانی 
شهرداری های  همکاری  با  شهرداری 
مناطق است.گفتنی است، هم اکنون ده ها 
روکش  همچون  دیگر  زیربنایی  پروژه 
آسفالت باند برگشت میدان حر به سمت 
تقاطع آزادی نیز با تعیین پیمانکار در حال 
تجهیز کارگاه هستند که با شروع فعالیت، 
از طریق کانال های ارتباطی شهرداری به 

اطلاع عموم شهروندان خواهد رسید.

پروژه های عمرانی شهــرداری در مسیر پیشرفت؛
 عملیات سنگفرش بازار قدیم بوشهر آغاز شد 

ابوالحسن عالی در توضیح این خبر اظهار داشت : رویداد " آب 
یاران فردا " با هدف ارائه ایده ها ، ابتکارات ، ابداعات و نوآوری 
در حوزه آب ، منابع طبیعی و محیط زیست برگزار می شود.  
وی بیان کرد : این رویداد با شعار " نسبت به آب و نجات 
زمین بی تفاوت نباشیم " و با هدف مشارکت بیشتر دانش 
آموزان برای ترویج مصرف بهینه آب شرب اجرایی می شود.  
عالی ادامه داد : " چکار کنیم آب پاک و آشامیدنی بد مصرف 
نشه ؟ " ، " چکار کنیم همه از منابع آب محافظت کنند ؟ 
"، " چکار کنیم مصرف آب در کشاورزی کمتر بشه  ؟ " ، " 
چکار کنیم رفتار مردم در مصرف آب تغییر کنه ؟ "، " کاهش 
آب های زیرزمینی را چطور به مردم نشان دهیم ؟ " و " چکار 

کنیم که آب آلوده نشه ؟ " شش سوال طراحی شده برای 
مسابقه دانش آموزی " آب یاران فردا " است.  وی اضافه کرد 
: دانش آموزان می توانند در قالب این مسابقه پاسخ های خود 
را از طریق بازی فکری ، ربات ، مدل سازی ، هوشمندسازی 
، لوگو سازی ، اپلیکیشن و نانو فناوری ارائه کنند . مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر گفت : رویداد علمی ، 
ترویجی و رقابتی " آب یاران فردا " با رویکرد افزایش سواد 
آبی دانش آموزان طراحی شده است . عالی بیان کرد : در این 
رویداد ، دانش آموزان تشویق به درک بیشتر آب و محدودیت 
منابع آبی می شوند تا از این آب در دسترس ، بهترین استفاده 

برای انسان و طبیعت انجام شود.

رویداد علمی ، ترویجی و رقابتی " آب یاران فردا " 
ویژه دانش آموزان بوشهری برگزار می شود

رامین جعفری:  مدیرعامل شرکت گاز اردبیل گفت: تیم های امدادی و تعمیرات 
این شرکت با اتخاذ تمهیدات لازم به استمرار جریان گاز در روزهای بحرانی برفی 

کمک کردند و تاکنون شاهد قطع یا افت فشار گاز در این استان نبودیم.
میرسعید سیدمتین در جلسه مدیریت بحران شرکت گاز اردبیل اظهار کرد: این 
استان به دلیل قرار گرفتن در انتهای خطوط گازرسانی کشور، در شرایط ناترازی 
گاز بیش از پیش در معرض مشکل افت فشار قرار می گیرد اما برای پایداری شبکه 
توزیع به مشترکین در شرایط اضطراری و بحرانی زمستان آمادگی کامل داریم.

وی ادامه داد: آماده باش کامل به تمام نیروهای امدادی در شهرستان های استان 
ابلاغ شده و عوامل شرکت برای امدادرسانی در شهرها و روستاها حضور دارند.وی 
تصریح کرد: بر اساس گزارش هواشناسی از شنبه هفته جاری با کاهش شدید 
دمای هوا شاهد بارش برف در سراسر استان بودیم و تمام شهرهای استان در 
وضعیت قرمز قرار گرفتند و ارتفاع برف در برخی مناطق به ۸۰ تا ۹۰ سانتیمتر 
رسید.سیدمتین افزود: با توجه به ناترازی عرضه و تولید گاز طبیعی طی سال های 

اخیر و پیش بینی های انجام گرفته، شرکت گاز استان اردبیل با برنامه ریزی و 
برگزاری رزمایش های متعدد در سطح مدیران و تیم های عملیاتی برای هرگونه 
شرایط غیرقابل پیش بینی آمادگی کامل دارد.مدیرعامل شرکت گاز استان اردبیل 
همچنین بازدید از اتاق مانیتورینگ ایستگاه های گاز در دسترس بودن برخط 
اطلاعات فشار و مصارف ایستگاه ها، شناسایی دقیق نقاط ضعف شبکه های 
گازرسانی و ارائه راهکارهای کوتاه و بلند مدت بمنظور جلوگیری از افت فشار را 
از عملکردهای شرکت گاز ذکر کرد.وی همراهی مشترکین در صرفه جویی گاز ، 
دوجداره و عایق کردن درها و پنجره ها، بررسی سلامت دودکش ها و موتورخانه ها، 
استفاده از پرده های ضخیم، استفاده از لباس های گرم و مناسب در منزل و بستن 
کانال های کولر را برای رعایت دمای رفاه ۱۸ تا ۲۱ درجه سانتی گراد توصیه کرد. 
استان اردبیل همچنان متاثر از بارش برف در روزهای گذشته است و کندی تردد 
در معابر و کولاک و یخبندان در مناطق مختلف استان ادامه دارد.استان اردبیل با 

۱۲ شهرستان در شمال غرب ایران واقع شده است.

مدیرعامل شرکت گاز اردبیل:

توزیع گاز در روزهای برفی و بحرانی اردبیل مدیریت شد

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای مازندران از 
خرید و نوسازی ماشین آلات جدید راهداری در این 
استان با اعتباری بالغ بر 7 میلیارد تومان به منظور 
افزایش سطح خدمات رسانی به کاربران جاده ای خبر 
داد.به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از 
مازندران حسن جهانیان گفت: ماشین آلات جدید با 
تخصیص از محل اعتبارات ملی و استانی شامل دو 
دستگاه بیل بکهو تراکتوری، یک دستگاه کمرشکن 
یک  همچنین  و  مکانیزه  پاش  نمک  دستگاه  یک 
دستگاه جاروب تراکتوری در حوزه تجهیزات و نوسازی 
ناوگان ماشین آلات خریداری شد.وی با اشاره به اینکه 
تجهیزات،  این  خرید  و  یادشده  اقدامات  به  باتوجه 
در  راهداری  خدمات  ارائه  و  آمادگی  میزان  اکنون 
محورهای پرتردد و برفگیر به ویژه در محورهای اصلی 
کوهستانی  محور  و  کیاسر  کندوان،  هراز،  سوادکوه، 
به منظور  افزود:  می باشد  مطلوب  حد  در  نور  بلده 

تأمین ماشین آلات و خرید و تجهیز آنها، اعتبار لازم 
اقدامات  ساخت:  نشان  خاطر  شد.جهانیان  جذب 
بسیار خوبی از سوی اداره کل در سراسر استان شامل 
نوسازی، رنگ آمیزی، به روزرسانی تجهیزات سرمایشی 

کل  شده است.مدیر  انجام  راهدارخانه ها  گرمایشی  و 
تصریح  مازندران  ای  جاده  نقل  و  حمل  و  راهداری 
کرد: در زمینه البسه راهداری نیز باتوجه به اعتبارات و 
برنامه پیش بینی شده،  کلیه راهداران پرتلاش ملبس 
به لباس و پوشش راهداری شده اند.جهانیان با بیان 
اینکه به منظور رفع نیازها و کمک رسانی مطلوب تر 
در مواقع بحرانی و زمستانی موافقت خرید یک دستگاه 
گریدر و دو دستگاه بیل بکهو تراکتوری دیگر نیز گرفته 
شده و به زودی خریداری خواهد شد، خاطر نشان کرد: 
به دلیل حمایت از محصولات ایرانی و کمک به رونق 
تولید تمام این ماشین آلات از شرکت های تولید کننده 
این نوع محصولات در داخل کشور تامین شده است.

وی در پایان گفت: براساس حجم ترافیک ورودی و 
خروجی محورهای شریانی و استراتژیک بودن محورها 
، تداوم روند نوسازی ناوگان راهداری از برنامه های این 

اداره کل است.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مازندران خبر داد:

نوسازی و خرید ماشین آلات راهــداری در مازنــدران

آبرسانی البرز از اجرای پرشتاب پروژه ها
تا کیفیت سنجی آب

*مژگان السادات سجادی
 محدودیت منابع آبی ، مهاجرت پذیری بالا، شرایط کم بارشی و 
خشکسالی و عقب ماندگی چندساله دربخش توسعه ای آبرسانی 
سبب شده تا دولت سیزدهم تنش آبی این استان را با نگاه کمی و 
کیفی در قالب طرح های جهادی مهار کند. بررسی های علمی و 
رسمی حکایت از آن دارد که منابع آب سطحی و زیر زمینی استان 
سه میلیون و۲۰۰ هزار نفری البرز طی سه دهه گذشته به سبب 
شرایط کم بارشی و برداشت های بی رویه سیر نزولی داشته تا آنجا 
که میزان دسترسی به سفره های آب زیر زمینی استان از حدود 
۲۰ تا ۴۰ متر در اوایل دهه 7۰ اکنون به ۲۰۰ تا ۳۰۰ متر افزایش 
یابد.این درحالی است که طی این سه دهه افزون بر کاهش سطح 
ذخایر آب ۲ سد طالقان و کرج، تالاب صالحیه نظرآباد نیز خشک 
شد و رودخانه پرآب کردان در بیشتر مواقع سال به پایین دست 
نمی رسد.عدم مدیریت منابع آبی و ضعف در زیر ساخت ها مانند 
کمبود تصفیه خانه و مخازن آب در کنار فرسودگی بخش زیادی 
از شبکه های آبرسانی باید به علل و عوامل تاثیر گذار در نابودی 
آبهای سطحی و زیر زمینی این استان اضافه کرد.گسترش حاشیه 
نشینی یا تغییر کاربری اراضی کشاورزی و باغی به ویلاسازی و 
ساخت استخرهای خصوصی ابعاد دیگری از فشار مضاعف به منابع 
آب زیرزمینی و سطحی استان البرز را نشان می دهد و دراین سال 
ها اگرچه اقدامات مقابله ای برای تخریب ساخت وسازهای غیر مجاز 
در عرصه های کشاورزی و منابع طبیعی استان زیر چتر قانون شکل 
گرفته اما گستره این تجاوز به منابع آب و خاک فراتر از تصور است.

شناسایی و انسداد چاه های غیر مجاز در کنار تخریب بناهای غیر 
قانونی از ۲ سال پیش تاکنون در البرز شتاب گرفته و امسال نزدیک 
به یک هزار حلقه چاه مسدود شد اما باز جای کار در این بخش 
زیاد است.احداث شبکه های جدید آبرسانی ، اصلاح بخش زیادی 
از شبکه های فرسوده آب ، افزایش سهمیه برداشت آب از سدها، 
ساخت مخازن و تصفیه خانه های جدید آب ، هوشمندسازی چاه 
های آب کشاورزی ، تقویت طرح تغذیه مصنوعی دشت ها به عنوان 
جهاد چند وجهی یا طرح جامع آبرسانی برای مدیریت منابع و 
مهارتنش آبی در استان البرز به شمار می رود که از فروردین ۱۴۰۱ 
در این استان کلید خورد.در این بین ۲ شرکت آبفا و آب منطقه 
ای البرز ماموریت یافته اند تا در تکمیل فرآیند مقابله با تنش آبی 
، طرح ها و پروژه ها را با شتاب پیش ببرند و افزون برجبران عقب 
ماندگی ها و ساماندهی شبکه های تامین آب آشامیدنی، کشاورزی 
و صنعتی، موضوع فرهنگسازی عمومی را برای مصرف بهینه آب 
در شرایط حساس خشکسالی از طریق رسانه های جمعی و حتی 
اطلاع رسانی در محله ها و مساجد دنبال کنند.پروژه گردی رسانه 
ای در این ماه ها به عنوان یک اقدام عملی برای تبیین جهاد آبرسانی 
و انعکاس واقعیت های آب به مردم در کنار اجرای طرح های استان 
البرز آغاز شده که این هفته واکاوی فرآیندهای کیفی از تصفیه خانه 
و مخازن تا آزمایشگاه ها موضوع بازدید اصحاب رسانه بود.در این تور 
عنوان شد که نهضت مخزن سازی و توسعه تصفیه خانه ها به عنوان 
یکی از ارکان مهم طرح جامع آبرسانی به معنای واقعی کلمه در البرز 
شکل گرفته تا جایی که اکنون ۲۹ مخزن با ظرفیت ۱۵۰ هزار متر 
مکعب در دست ساخت است .شرکت آبفا با توجه به کمبود حجم 
مخازن موجود برای جذب سهمیه ۵۵ میلیون متر مکعبی جدید 
از سدها، بخش اصلی کار خود را به ساخت وتوسعه تصفیه خانه 
ها و مخازن زمینی و هوایی آب اختصاص داده تا بتواند در گرمای 
تابستان تنش آبی را به کمترین سطح ممکن برساند.از سال گذشته 
پس از سفر وزیر نیرو به البرز ، نهضت مخزن سازی آب در این استان 
شتاب گرفت و پروژه ها در این بخش در قالب ساز و کار مناسب 
تعریف شد؛تاکنون تعدادی از مخازن ذخیره آب مانند طرح توسعه 
تصفیه خانه های شماره یک و ۲ کرج ، مخزن پنج هزار متر مکعبی 
محمد شهربه بهره برداری رسیده و تعداد دیگری مانند مخزن پنج 
هزار متر مکعبی کمالشهرآماده بهره برداری است .ساخت مخازن 
ذخیره آب استان با افق تامین آب ۳۰ ساله طراحی و در دست اقدام 
است که پروژه ها یکی پس از دیگری به بار می نشیند. اکنون در 
کلانشهر کرج حدود ۶۰ هزار متر مکعب مخزن ذخیره آب در حال 
ساخت است که مخزن ۲۰ هزار متر مکعبی در تصفیه خانه شماره ۲ 
از پیشرفت فیزیکی خوبی برخوردار است.در اجرای نهضت آبرسانی 
تاکنون یک هزارو۱۰۰ میلیارد ریال برای ساخت مخازن آب البرز 
هزینه شده و اعتباری افزون بر۲ هزارو7۰۰ میلیارد ریال دیگر برای 
تکمیل پروژه های این بخش نیاز است. بخش عمده این پروژه ها تا 
سال آینده به بهره برداری می رسد.بخش دیگری از فعالیت ها در 
کنار توسعه طرح آبرسانی پایش کیفی منابع آب شرب است که به 
گفته شهرام حافظ مسوول تصفیه خانه های آب شرکت آبفا البرز 
این پایش ها به صورت مستمر دنبال می شود.از بین بردن کدورت 
آب و میکروب زدایی بخشی از فعالیت تصفیه خانه ها است که در 
این نوع تاسیسات ۱7 شاخص کیفی برای آب سالم تعریف شده 
است.حافظ افزود: روند تصفیه آبهای سطحی و زیر زمینی با ظرافت 
و دقت خاص زیر ذربین های آزمایشگاهی است تا آب سالم به 
دست مردم برسد؛ با توجه به فشار مضاعف به سفره های زیرزمینی، 
اکنون اهتمام دولت و شرکت آبفا به افزایش برداشت از آب سدها 
برای البرز است .مسوول تصفیه خانه های آب شرکت آبفا البرز با 
اشاره به راه اندازی فیلتراسیون سرامیکی برای تصفیه آب شرب در 
البرز گفت : این سامانه امسال برای نخستین بار در کشور در کرج به 
کار گرفته شد که آب استحصالی از کیفیت بالا برخوردار است.فیلتر 
سرامیکی در تصفیه خانه شماره ۲ کلانشهر یک میلیون و ۸۰۰ 
هزار نفری کرج راه اندازی شده که حدود ۴۵ درصد جمعیت این 
شهر زیرپوشش دارد؛ اکنون حدود ۴۵ درصد از آب های سطحی و 
حدود ۵۵ درصد هم از آب های زیرزمینی البرز برای شرب تصفیه 
می شود.فرزانه زارعی مدیر پایش شرکت آبفای البرزبه بررسی شبانه 
روزی آزمایشگاه های آب و پساب اشاره کرد و گفت: وضعیت آب 
ها به لحاظ شیمیایی ، میکروبی و املاح زیر رصد و پایش همیشگی 
است.وی ادامه داد: سال آینده هشت آزمایشگاه جدید آب و پساب 
رییس  نصیری  شیخ  شود.نگین  می  اندازی  راه  البرز  استان  در 
آزمایشگاه مرکزی آبفای استان البرز گفت: در آزمایشگاه مرکزی 
البرز در۲ بخش شیمیایی و میکروبی آزمایشگاه های مجزا داریم و 
ریز آلاینده های آلی و معدنی مورد بررسی قرار می گیرد.وی افزود: 
آب با کیفیت بالا در شبکه های آبرسانی استان جریان دارد و خیال 
مردم از بابت کیفیت آب راحت باشد؛ نتایج آزمون نمونه ها حکایت 
البرز است .کنترل کیفیت پساب های  از بالا بودن کیفیت آب 
بازچرخانی شده برای مصارف کشاورزی و صنعتی بخش دیگری از 
وظایف آبفا است که به گفته قاسم منصور خاکی رییس گروه کنترل 
کیفیت آب آبفای البرز ، آزمایشگاه های بیولوژی و باکترولوژی میزان 
آلایندگی پساب های بازچرخانی شده استان را کنترل می کنند.وی 
اظهار کرد: هشت تصفیه خانه فاضلاب شهری و روستایی در استان 
فعال است که بخش دوم تصفیه خانه ماهدشت تا دهه فجر امسال 
بهره برداری می رسد.در بخش بازچرخانی پساب ها تلاش ها براین 
است تا در شرایط خشکسالی و کم بارشی بتوان از این منابع آبی 
برای مصارف کشاورزی و صنعتی بهره برد تا از بار سفره های زیر 
زمینی آب کاسته شود.با این اوصاف هر هفته بخشی از زوایای جهاد 
آبرسانی و مقابله با تنش آبی و خشکسالی البرز در قالب تورهای 
خبری دنبال می شود تا ضمن انعکاس تلاش های دولت و دستگاه 
های اجرایی به فرهنگسازی عمومی در مصرف منابع آبی در شرایط 

خشکسالی همت گماشت.

مدیر شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت
 منطقه شمال شرق:

۴۲۶ میلیون لیتر نفت گاز بین 
نیروگاه های برق شمال شرق توزیع شد

نفت  مخابرات  و  لوله  خطوط  شرکت  مدیر  یزدانی:  
لیتر  بر ۴۲۶ میلیون  افزون  منطقه شمال شرق گفت: 
نفت گاز)گازوییل( از ابتدای سال ۱۴۰۲ تا پایان پاییز بین 
نیروگاه  های برق تحت پوشش توزیع شد.رضا جبارزاده 
به رسانه ها اظهار کرد: این میزان سوخت در مخازن سه 
نیروگاه  شهید باکری سمنان، شهید بسطامی شاهرود و 
خیام نیشابور ذخیره شد.وی با اشاره به اینکه ۹۰ میلیون 
لیتر نفت گاز به نیروگاه شهید باکری سمنان تحویل شد، 
ادامه داد: 7۹ میلیون لیتر به نیروگاه شهید بسطامی 
شاهرود و ۲۵۶ میلیون لیتر به نیروگاه خیام نیشابور 
طی این بازه زمانی ارسال شد.مدیر شرکت خطوط لوله 
و مخابرات نفت منطقه شمال شرق افزود: بیشترین میزان 
رسید نفت گاز در خرداد ماه امسال با ۵۰ میلیون و ۸۵۹ 
هزار و ۴۱ لیتر در نیروگاه خیام نیشابور و کمترین آن با 
۹۵۵ هزار و ۱۴۸ لیتر، آبان ماه در نیروگاه شهید باکری 
سمنان انجام شد.مدیر شرکت خطوط لوله و مخابرات 
نفت منطقه شمال شرق، ابراز کرد: اکنون ظرفیت مخازن 
نیروگاه های حوزه استحفاظی این منطقه برای عبور از 
فصل سرما تکمیل است و مشکل خاصی در این زمینه 
وجود ندارد.جبارزاده به تدابیر اندیشیده شده برای پوشش 
احتمالی سوخت  بحران  با  مقابله  و  دادن فصل سرما 
زمستانی اشاره کرد و گفت: زمانی که فشار گاز پایین 
اعلام می شود و هر لحظه احتمال می رود که نیازمندی 
خانوارها به مخاطره بیفتد، سوخت توربین ها در کمترین 
زمان ممکن از حالت گاز به مایع تبدیل می شود تا این 
کسری به نوعی جبران شود.وی با بیان اینکه این اقدام 
مصرف روزانه گاز طبیعی تعداد زیادی از خانوارها را تامین 
می کند، ادامه داد: سال گذشته سردی هوا به حدی بود 
که گاز شهر سبزوار برای چند روز قطع شد و هموطنان 
شرایط سختی را سپری کردند، اما امسال با اتخاذ تدابیر 
لازم، سوخت مایع به اندازه کافی ذخیره شده است و 
تغییر سوخت توربین ها از حالت گاز به مایع نیز بروز 
حوادث اینچنینی را به حداقل ممکن کاهش خواهد داد.

منطقه  نفت  مخابرات  و  لوله  خطوط  شرکت  مدیر 
شمال شرق خاطرنشان کرد: ۲ مرکز انتقال نفت سمنان 
و سبزوار به عنوان حساس ترین مراکز انتقال نفت این 
شرکت به شمار می آیند که برقی کردن این مراکز در 
برنامه قرار دارد.جبارزاده ادامه داد: بر اساس مطالعات 
صورت گرفته، کارهای مقدماتی در این زمینه انجام و 
الکتروموتورها نصب شد، بهره مندی از انرژی برق در 
مراکز انتقال این امکان و فرصت را ایجاد خواهد کرد 
که فعالیت توربین ها از حالت سوخت مایع هم عبور 
کند و با انرژی برق تداوم یابد.وی تصریح کرد: این مسیر 
هم چالش  و مشکلات خاص خود را دارد؛ چرا که در 
زمان هایی از فصول سال با ناترازی انرژی برق مواجه 
هستیم اما با وجود راهکارهای کارآمد، می توان بحران  
و چالش های احتمالی را تا حدود زیادی هوشمندانه 
مدیریت کرد. از ۱۴ هزار کیلومتر خطوط انتقال نفت 
کشور ، یکهزار و ۱۰۰ کیلومتر در منطقه شمال شرق 
قرار دارد که شامل خط ۲۲ اینچ ری به سمت سمنان و 
شاهرود، خط ۲۰ اینچ شاهرود به سمت سبزوار، مشهد 
و نیشابور، انشعاب خط هشت اینچ مرکز انتقال نفت 
امام تقی)ع( به سمت تربت حیدریه و خط ۱۲ اینچ 
شاهرود به سمت علی آباد و گرگان استان گلستان 
است.همچنین چهار مرکز انتقال نفت سمنان، شاهرود، 
سبزوار و امام تقی)ع( و هفت منطقه تاسیسات نفتی 
و  حیدریه  تربت  نیشابور،  شاهرود،  دامغان،  سمنان، 
مخابرات  و  لوله  مجموعه شرکت خطوط  در  مشهد 

شمال شرق شاهرود قرار دارد.

صفری: رای حل مشکلات آبرسانی به روستای علی آباد 
قره باغ،عملیات اصلاح و تعویض شبکه های غیراستاندارد و 
فرسوده به طول سه هزار و۵۰۰متر در این روستا اجراشده 
و تعداد ۱۵۰ انشعاب آب به صورت استاندارد در حال نصب 
است. دهستان قره باغ از توابع بخش مرکزی شیراز است 
که حدود ۲دهه پیش پنج هزار سکنه داشت اما امروز این 
دهستان بیش از ۵۰ هزار نفر جمعیت را در خود جا داده 
است.این در حالیست که بعضی از این روستاها زیرساخت 
را  انبوه جمعیت  این حجم  به  ارائه خدمات  برای  کافی 
ندارند و اهالی این مناطق هنوز هم با مشکلات بسیاری 

برای تأمین برخی از نیازهای اولیه خود از جمله تأمین آب 
شرب مواجه هستند؛ در واقع عدم زیرساخت مناسب، وجود 
شبکه های غیرمجاز آب و نبود مخزن از مهمترین معضلات 
آبرسانی به این مناطق به شمار می رود.بدین ترتیب شرکت 
آبفا شیراز تمام تلاش خود را برای پیگیری این مشکل و 
انجام اقدامات لازم جهت رفع آن در این مناطق به کار 
گرفته  است.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شیراز اخیراً از 
عملیات اصلاح شبکه های فرسوده در بافت روستاهای تحت 
پوشش شرکت آبفا شیراز خبر داد و گفت:عملیات اصلاح و 
تعویض شبکه های غیراستاندارد و فرسوده به طول سه هزار 

و۵۰۰متر در روستای علی آباد قره باغ اجراشده است.
روستای  در  افزود:  خبرنگاران  جمع  در  بهروزی  بهمن 
علی آباد قره باغ تعداد ۱۵۰ انشعاب آب به صورت استاندارد 
در حال نصب است.مدیرعامل آبفا شیراز ادامه داد: ساکنین 
این روستا در فصول گرم سال مشکل کمبود آب داشتند که 
توسط تانکر سیار آبرسانی می شد که با انجام تعویض شبکه 
توزیع آب شرب به صورت شبانه روزی خواهد بود.بهروزی 
اضافه کرد: همچنین شبکه توزیع آب به علت فرسودگی 
بالا همواره با هدر رفت آب و شکستگی های مکرر مواجه 

شده بود.

طعم گوارای آب پایدار در کام روستای علی آباد شیراز
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گروه ورزشی: کاروان ایران در فاصله ۱۹۳ 
روز تا بازی های المپیک پاریس تنها ۱۴ 
سهمیه قطعی دارد و اکثر رشته ها هنوز 
المپیک  سهمیه  به  رسیدن  برای  باید 

بجنگند.
این  بر  المپیک  ملی  کمیته  پیش بینی 
در  ایران  های  سهمیه  تعداد  که  است 
المپیک پاریس ۳۵ نفر باشد. با توجه به 
اینکه شانس گرفتن سهمیه تیمی خیلی 
کم است، از این رو تعداد نفراتی که راهی 
المپیک پاریس می شوند کمتر از المپیک 

توکیو خواهد بود.
ایران در فاصله حدود هفت ماه مانده به 
سهمیه   ۱۴ پاریس  المپیک  بازی های 
قطعی گرفته و ۲۱ نفر دیگر باید جواز 
تا  را به دست آورند  المپیک  حضور در 
المپیک درست  پیش بینی کمیته ملی 
سهمیه ها  اینکه  بیاید.البته  در  آب  از 
نسبت به المپیک توکیو کمتر شود، اتفاق 
خوشایندی برای ورزش ایران نخواهد بود. 
به هر حال در فاصله چهارساله تا برگزاری 
المپیک کشورها برنامه ریزی می کنند تا 
این  در  بیشتری  سهمیه  براینکه  علاوه 
رویداد بزرگ داشته باشند، سهم بیشتری 
هم از مدال ها به دست آورند اما در مورد 

ایران حتی تعداد سهمیه ها کمتر است.
کاروان ایران ۶۵ نفر را در المپیک توکیو 
بسکتبال سهمیه های  و  والیبال  داشت. 
تیمی را گرفتند و هر کدام ۱۲ ورزشکار 
داشتند. شمشیربازی هم با سهمیه تیمی 
که گرفت چهار  نفر را در المپیک داشت.

برای المپیک پاریس بسکتبال موفق به 
برای  اتفاق  این  و  نشد  سهمیه  گرفتن 
والیبال  داد.  رخ  هم  هندبال  و  فوتبال 
هم لیگ ملت ها را خرداد سال آینده در 
پیش دارد و برای گرفتن سهمیه المپیک 
باید بجنگند که البته شانس بسیار کمی 
مسافر  بتواند  تا  هستند  قائل  آن  برای 
پاریس شود. در نهایت به نظر می رسد 
شمشیربازی تنها رشته تیمی ایران در 

المپیک پاریس باشد.
چهار رشته سهمیه قطعی گرفته اند:

دوچرخه سواری: یک سهمیه در بخش 
جاده مردان

تیراندازی: چهار سهمیه ) سه سهمیه زنان 
و یک سهمیه مردان( 

تکواندو: دو سهمیه در مردان و زنان
)چهار  مردان  در  کشتی: هفت سهمیه 

سهمیه در فرنگی و سه سهمیه در آزاد(
هنوز  اما  دارند  سهمیه  که  رشته هایی 

رسمی اعلام نشده است:
در برخی رشته ها ایران سهمیه المپیک 
دارد اما به دلیل پایان نیافتن دوره انتخابی 
المپیک هنوز به صورت رسمی و قطعی 

اعلام نشده است.
وزنه برداری: در حال حاضر در رنکینگ 
)مصطفی  مردان  سهمیه  سه  المپیک 
را  دهدار(  رضا  و  داودی  علی  جوادی، 
دارد و پس از پایان جام جهانی تایلند در 

فرودین اعلام رسمی می شود.
)چهار  تیمی  سهمیه  شمشیربازی: 
اختیار  در  حاضر  حال  در  را  ورزشکار( 
دارد و سه جام جهانی دیگر باقی مانده 
است که اگر در دو جام جهانی جزو هشت 
تیم قرار بگیرد، سهمیه قطعی خواهد بود. 
همچنین پاکدامن هم در انفرادی سهمیه 

دارد.
صاحب  رود  می  انتظار  که  رشته هایی 

سهمیه شوند:
تنیس روی میز:  مسابقه قهرمانی تیمی 
قهرمانی جهان را در پیش دارد اما شانس 
گرفتن سهمیه تیمی کم است. در بخش 
انفرادی امکان گرفتن یک سهمیه آسیا 
میانه وجود دارد. نوشادعالمیان هم شانس 
این را دارد که از طریق رنکینگ جهانی 

بتواند سهمیه المپیک پاریس را بگیرد.
دوومیدانی: تیر سال آینده رنکینگ نهایی 
گرفتن  شانس  ایران  و  می شود  اعلام 
حداقل سه سهمیه از طریق رنکینگ را 
)حسن  نفر  شش  حاضر  حال  در  دارد. 
تفتیان، فرزانه فصیحی، حسین رسولی، 
مهدی پیرجهان، حمیده اسماعیل نژاد 
و مهدی صابری( در رنکینگ قرار دارند. 

انتخابی  قایقرانی  مسابقات  قایقرانی: 
رویینگ  و  آرام  آب های  در  المپیک 
فروردین و اردیبهشت سال آینده برگزار 
می شود. در رویینگ انتظار می رود که 
دو سهمیه )یک نفره و دونفره زنان( گرفته 
شود. در کایاک و کانو هم احتمال گرفتن 

سهمیه المپیک وجود دارد.
تیروکمان: در این رشته به دنبال گرفتن 
زنان  و  مردان  انفرادی  و  تیمی  سهمیه 

هستند.
سنگ نوردی: در این رشته رضا علیپور، 
مهیا دارابیان و الناز رکابی بهار سال آینده 
در دو کشور چین و مجارستان در انتخابی 
المپیک شرکت می کنند. ایران در این 
رشته علاوه بر سهمیه المپیک، امید به 

گرفتن مدال المپیک هم دارد.
شنا: در این رشته  در تلاش هستند که 
یک سهمیه گروه B را به دست آورند و 
اگر این سهمیه کسب نشد، امید به گرفتن 

یک سهمیه وایلد کارت وجود دارد.
بوکس: در این رشته  به دنبال این هستند 
حداقل دو سهمیه دوره قبل گرفته شود 
و مسابقات انتخابی المپیک از ۱۰ اسفند 
آغاز می شود و ۱۴ خرداد به پایان می رسد.

تکواندو: به دنبال این است که یک سهمیه 
زنان و یک سهمیه دیگر در مردان بگیرد.

کشتی: این رشته می تواند ۱۲ سهمیه 
داشته باشد و به دنبال گرفتن دو سهمیه 
در کشتی فرنگی و سه سهمیه دیگر در 

کشتی آزاد است.
ژیمناستیک: دو ورزشکار دنبال گرفتن 
سهمیه المپیک هستند و مسابقات از ۲۶ 

بهمن آغاز می شود. 
هم  رشته  این  شود  می  گفته  جودو: 
امیدوار است بتواند از طریق وایلد کارت 

در المپیک پاریس باشد.
برزیل  در  دیگر  مسابقه  یک  تیراندازی: 
و  می شود  برگزار  آینده  سال  که  دارد 
گرفتن  برای  تیراندازان  فرصت  آخرین 

سهمیه است. 
تعداد سهمیه ایران در چهار دوره اخیر 

بازی های المپیک:
۲۰۰۸ پکن: ۵۵ سهمیه ) ۵۲ مرد و ۳ 

زن(
۲۰۱۲ لندن: ۵۳ سهمیه ) ۴۵ مرد و ۸ 

زن(
۲۰۱۶ ریو: ۶۳ سهمیه ) ۵۴ مرد و ۹ زن(

۲۰۲۰ توکیو: ۶۵ سهمیه ) ۵۵ مرد و ۱۰ 
زن(/آتنا خلیلی

سهم کم ایران از المپیک پاریس

۴ رشته قطعی بقیه در انتظار نقل و انتقالات لیگ بیست و سوم؛
جدایی مهاجم نساجی تکذیب شد

مدیرعامل باشگاه نساجی مازندران جدایی مهاجم 
گلزن این تیم را تکذیب کرد و گفت: آزادی در تیم 
خواهد ماند و هیچ درخواست جدایی نداده است.تیم 
فوتبال نساجی در نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر 
با کسب ۱۰ امتیاز و با قرارگیری در رده پانزدهم به 
کار خود پایان داد. در دو هفته پایانی لیگ برتر آلکاراز 
سرمربی اسپانیایی پس از جدایی سید مهدی رحمتی 
هدایت این تیم را عهده دار شد و قصد دارد برای 
نیم فصل دوم تیم خود را تقویت کند و از این رو با 
جدایی برخی از ستاره های خود مخالفت کرده است.

رشید مظاهری تنها بازیکن مطرحی بود که قرارداد 
خود را با این باشگاه فسخ کرد و به جای او علیرضا 
رضایی دروازه بان سابق تیم استقلال تهران جذب شد. 
شامگاه سه شنبه ۲۶ دی برخی از رسانه ها خبر از 
درخواست جدایی محمدرضا آزادی از تیم نساجی 
باشگاه  مدیرعامل  بایندریان  حمیدرضا  که  دادند 
نساجی این موضوع تکذیب کرد.بایندریان در این 
خصوص  گفت: واقعاً نمی دانم این اخبار کذب از کجا 
منتشر می شود، آزادی بازیکن خوب نساجی است و 
با او برای ادامه مسابقات لیگ برتر ادامه خواهیم داد و 
محمدرضا هیچ درخواست جدایی نداشته است.او در 
رابطه با درخواست باشگاه پرسپولیس برای جذب این 
بازیکن اظهار داشت: تاکنون هیچ درخواست مکتوبی 
و  است  نشده  ارسال  آزادی  جذب  جهت  ما  برای 
تمامی اخباری که در رسانه ها و فضای مجازی منتشر 

می شود، کذب است.

محمدی: 
هیچ تیمی را دست کم نخواهیم 

گرفت

بازیکن تیم ملی فوتبال کشورمان با اشاره به پیشرفت 
فوتبال در جهان گفت: فوتبال در دنیا پیشرفت کرده 
بگیریم.میلاد  نباید دست کم  را  تیمی  و هیچ  است 
محمدی در حاشیه تمرین تیم ملی اظهار داشت: فوتبال 
در دنیا در حال پیشرفت است و هیچ تیم ضعیفی در 
فوتبال وجود ندارد. این طور نیست که بگوییم هنگ 
کنگ و یا فلسطین تیم های ضعیفی هستند، فوتبال 
پیشرفت کرده و هیچ تیمی را نباید دست کم گرفت.

وی در خصوص دیدار با هنگ کنگ گفت: هنگ کنگ 
بازیکنان خوبی دارد و قطعاً با آنالیز این تیم وارد زمین 
خواهیم شد. هیچ تیمی را در این تورنمنت دست کم 
نخواهیم گرفت و امیدواریم با موفقیت بازی هنگ کنگ 
را پشت سر بگذاریم.او در ارتباط انگیزه بازیکنان برای 
قهرمانی در آسیا تصریح کرد: قطعاً همه بازیکنان انگیزه 
لازم را برای قهرمانی دارند. همه هم دل هستیم و تنها به 
موفقیت تیم ملی فکر می کنیم. امیدوارم با برنامه ریزی 

که داریم تاریخ ساز شویم.

حسینی: 
بازیکنان تیم ملی ذهن برنده دارند

حافظ حاجیان: سید حسین حسینی در حاشیه اردوی 
ملی در  تیم  بازیکنان  بالای  روحیه  از  ایران  ملی  تیم 
مسابقات جام ملت های آسیا خبر داد.تیم ملی فوتبال 
ایران پس از نخستین بازی خود در جام ملت های آسیا 
که با برتری ۴ بر یک برابر فلسطین همراه بود برای 
برگزاری دومین دیدار برابر هنگ کنگ آماده می شود.
سید حسین حسینی در حاشیه تمرین تیم ملی در قطر 
در گفت و گو با خبرنگاران گفت: خدا را شکر از قبل از 
اینکه بخواهیم وارد بازی ها شویم اردوی خوبی در کیش 
داشتیم که کمک زیادی به تیم کرد. بازی اول در هر 
تورنمنتی خیلی سخت است و توانستیم برابر فلسطین 
بازی خوبی ارایه دهیم و پیروز شویم.حسینی در خصوص 
آمادگی خودش برای حضور در مسابقات حساس تیم 
ملی گفت: همه ما اینجا هستیم و باید آماده و مثمر ثمر 
باشیم تا بتوانیم به تیم ملی کمک کنیم.او در خصوص 
آینده تیم ملی در جام ملت ها گفت: همه تیم یکدل 
هستیم و برای رسیدن به موفقیت تلاش می کنیم. وقتی 
از مرحله گروهی صعود کنیم بازی ها سخت تر می شود اما 
ذهن ما ذهن برنده است تا بتوانیم دل مردم را شاد کنیم.

زمان انتخابات فدراسیون ورزش های 
جانبازان مشخص شد

سیده فاطمه میری: بااعلام وزارت ورزش، مجمع انتخاباتی 
فدراسیون ورزش های جانبازان و توان یابان نیمه اسفند 
ورزش  فدراسیون  انتخاباتی  برگزار خواهد شد.مجمع 
های جانبازان و توان یابان روز سه شنبه ۱۵ اسفند در 
سالن فارسی آکادمی ملی المپیک برگزار می شود. این 
مجمع از ساعت ۱۰ آغاز می شود.در حال حاضر سید 
محمد شروین اسبقیان رییس فدراسیون جانبازان و توان 
یابان است. دوره ریاست او ۲۱ اسفند به پایان می رسد 
اما وی کاندیدای حضور دوباره در انتخابات نشده است.

اسبقیان آبان سال جاری با حکم وزیر ورزش به عنوان 
مدیر کل حوزه وزارت ورزش و مشاور وزیر انتخاب شد و 

عملا شرایط ورود دوباره به انتخابات را ندارد.

مدیرروستا: 
ایران شگفتی ساز جام ملت های آسیا 

می شود
یک پیشکسوت فوتبال می گوید کار ایران از مرحله 
حذفی آغاز می شود که باید با تیم های درجه یک 
آسیا رقابت کند. البته ایران تیم توانمندی است و با 
حس برادری، رفاقت، انسجام و برند شخصیتی اش، 
این شایستگی را دارد که فینالیست شوند و برای 
شگفتی ساز شود.علی اصغر مدیرروستا در ارزیابی 
از عملکرد تیم ملی ایران برابر فلسطین در جام 
ملت های آسیا اظهار کرد: تیم ایران در این بازی 
شروع خوبی داشت. دریافت یک گل از فلسطین 
به خاطر این است که در کار دفاعی مشکل داریم 
که باید در بازی برابر هنگ کنگ این مسئله رفع 
شود. البته معتقدم تیم ها در مرحله اول خیلی قوی 
و تاثیرگذار نیستند و ما باید سه امتیاز هر سه بازی 
را کسب کنیم تا با روحیه بالا راهی مرحله حذفی 
شویم.وی گفت: بازی برابر فلسطین، هنگ کنگ 
و امارات نوعی تدارکات برای تیم ملی است تا با 
ارزیابی و محک در آن ها، این تیم به انسجام برسد. 
در حقیقت در مرحله بعد کار ما دشوار است. این 
که به کره جنوبی بخوریم یا هر تیم دیگری، فرقی 
برابر  را چند  بازیکنان تلاش خود  باید  نمی کند. 
کنند و با رفع نقاط ضعف خود به بهترین نتیجه 
این  به  پاسخ  در  فوتبال  پیشکسوت  برسند.این 
قلعه نویی  برابر هنگ کنگ  بازی  در  پرسش که 
باید چه استراتژی ای به کار بگیرد، افزود: در این 
بازی باید کادر فنی بیشتر روی بحث دفاع تیمی 
تاکید کند و این که بازیکنان موقعیت های گلزنی 
کمی به تیم حریف بدهند.مدیرروستا درباره بهترین 
بازیکن ایران در بازی مقابل فلسطین بیان کرد: تیم 
ما نباید تنها به یک یا دو مهره متکی باشد، بلکه 
باید به انسجام تیمی برسد. تک تک بازیکنان در 
زمین می توانند تاثیرگذار باشند و وظایف خود را 
به خوبی انجام دهند. تیمی در جام ملت ها می تواند 
موفق عمل کند که بازیکنان آن هماهنگ، یکدست 
و منسجم باشد.او افزود: تیم هایی که تا این لحظه در 
جام ملت ها دیدم، کیفیت لازم را نداشتند و حضور 
تیم هایی همچون فلسطین، امارات، هنگ کنگ و... 
سبب شده تا کیفیت بازی ها کاهش پیدا کند. این 
تیم ها توان مقابله برابر تیم ایران را ندارند و قطعا در 
مرحله اول با کسب امتیازات لازم از این سه تیم با 
روحیه مضاعفی خود را برای مرحله حذفی آماده 
می کنیم.ملی پوش سابق فوتبال ایران خاطرنشان 
کرد: به قول قلعه نویی باید به هر بازی ای به چشم 
فینال نگاه کرد و آن را دست کم نگرفت. بازیکنان ما 
نباید برابر هنگ کنگ دغدغه ای داشته باشند، چون 
تیم خیلی باکیفیتی نیست و حتی تیم دوم و یا سوم 
ما نیز می تواند این تیم را شکست دهد.مدیرروستا 
تصریح کرد: کار ما از مرحله حذفی آغاز می شود که 
باید با تیم های درجه یک آسیا رقابت کنیم. البته 
تیم ما توانمند است و بازیکنان با حس برادری، 
رفاقت، انسجام و برند شخصیتی که دارند، اگر در 
کار دفاعی دقت بیشتری کنند این شایستگی را 
دارند که فینالیست شوند و شگفتی ساز شویم.او در 
پایان گفت: تیم های کره و ژاپن در مرحله اول جام 
ملت ها بازی های معمولی داشتند و ما با مهره هایی 
که داریم قطعا می توانیم در این دوره از بازی های 

جام ملت ها فینالیست شویم.

رومانو:

طارمی با قراردادی 2 ساله به اینترمیلان 
می رود

مهدی طارمی به توافقات اولیه با تیم اینتر دست پیدا کرده است و تابستان به عنوان بازیکن آزاد به جمع نراتزوی می پیوندد.
اینتر در حال توافق نهایی با مهاجم تیم ملی ایران است تا در تابستان او لباس نراتزوری را بر تن کند.

توافقات نهایی پس از جام ملت های آسیا صورت خواهد گرفت و طبق گفته خبرنگار ایتالیایی، توافق طارمی با اینتر دوساله 
است. انتقال او به اینتر به عنوان بازیکن آزاد و پس از پایان قراردادش با پورتو صورت می گیرد.

همچنین در صورت توافق طرفین، قرارداد مهاجم تیم ملی ایران با صدرنشین فعلی سری آ برای سال سوم تمدید خواهد شد.

دبیر فدراسیون بسکتبال گفت: سازمان 
باشگاه ها  منافع  حفظ  و  تاکید  با  لیگ 
و  فرهنگ  تا  است  بازیکنان در صدد  و 
انضباط پولی را تمام و کمال اجرایی و 
نهادینه کند تا شاهد رشد هرچه بیشتر 

این ورزش در کشور باشیم.
محسن معزی فر  با اشاره به شرایط تیم ها 
و بازیکنان شاغل در لیگ برتر بسکتبال، 
اظهار کرد: همان طور که می دانید امسال 
یکی از جذاب ترین و نزدیک ترین رقابت ها 
را لیگ برتر شاهد هستیم. فدراسیون و 
سازمان لیگ با حفظ منافع باشگاه ها و 
رعایت حقوق ورزشکاران به دنبال ایجاد 
یک توازن بین این دو گروه در لیگ برتر 
است تا شفافیت مالی، فرهنگ و انضباط 
پولی را تمام و کمال اجرایی و نهادینه 
کند.وی ادامه داد: در پویایی لیگ امسال 
باید به چند نکته توجه داشت، از جمله 
آنکه تیم ملی بسکتبال ایران از جام جهانی 
و بازی های آسیایی هانگژو بازگشته بود 
آمادگی  سطح  بالاترین  در  بازیکنان  و 

خود بودند. تیم ایران نوین هم در چند 
تورنمنت مختلف شرکت کرد و بازیکنان 
این تیم نیز از نظر بدنی و ذهنی شرایط 

خوبی داشتند.
نشان  خاطر  بسکتبال  فدراسیون  دبیر 
لیگ  شد  باعث  که  دیگری  اتفاق  کرد: 
به  شود  دنبال  خود  سطح  بالاترین  در 
حضور دو بازیکن خارجی آنهم از ابتدای 
فصل و حضور مربیان با دانش ایرانی در 
این مسابقات باز می گردد که باعث شد 
در  باشیم.  شاهد  را  جذابی  رقابت های 
قبل  از  تیمی  این فصل هیچ  مسابقات 
برنده نیست و نتایجی رقم خورد که شاید 
تصورش را هم نمی کردیم. انتظار ما این 
است که این روند تا مرحله پلی آف ادامه 
داشته باشد و تیم ها با همین شرایط و با 

قدرت برابر هم به میدان بروند.
معزی فر: سازمان لیگ بسکتبال به دنبال 

شفافیت مالی است
در  بسکتبال  لیگ  سازمان  سرپرست 
پیش  مصوبات  شدن  اجرایی  خصوص 

فصل که در نشست مسوولان فدراسیون و 
نمایندگان باشگاه ها تاکید شده بود، گفت: 
باید هم منافع باشگاه ها را لحاظ کنیم و 
هم شرایطی فراهم کنیم که ورزشکاران 
باشند.  از نظر حرفه ای مشکلی نداشته 
رشد  به  توازن  و  انسجام  این  برقراری 
بسکتبال کمک می کند،  همین که جامعه 
بسکتبال از مصوباتی که در همان نشست 
داشتیم بهره برده، نشان می دهد در مسیر 

درست قرار داریم.
معزی فر در پاسخ به این سئوال که آیا تا 
امروز و بعد از سپری شدن ۱۳هفته از 
لیگ برتر، بازیکنی از قانون ۳۵ درصدی 
استفاده کرده یا خیر خاطر نشان کرد: در 
این بند مقرر شده بود هر باشگاهی که تا 
نیم فصل، ۳۵درصد مبلغ قرارداد بازیکنان 
خود را پرداخت نکند آن بازیکن می تواند 
نسبت به این موضوع اقدام کند که تا امروز 
۵ بازیکن، درخواست بررسی داشتند که 
۴ مورد آن حل و فصل شد و تنها یک 
مورد به سرانجام نرسید که با درخواست 

باشگاه مربوطه در کمیته استیناف در حال 
بررسی است اما به دلیل حفظ منافع دو 
طرف از نام بردن اسم باشگاه و بازیکن 

مورد نظر معذوریم.
معزی فر: سازمان لیگ بسکتبال به دنبال 

شفافیت مالی است
وی گفت: حتی اگر یک نفر هم از قوانین 
تصویب شده استفاده کند، یعنی به رسالت 
خود عمل کرده ایم، وقتی مصوبات قابلیت 
اجرایی شدن داشته باشد، رشد و توسعه 
بسکتبال را به همراه دارد و هدف همه ما 
این است که با کمک فدراسیون، باشگاه ها 

و بازیکنان در این راه قدم برداریم.
رقابت های لیگ برتر بسکتبال ایران هفته 
پشت  شرایطی  در  را  خود  چهاردهم 
سرگذاشت که تیم شهرداری گرگان با 
۱۳ برد و ۲۷ امتیاز در رده نخست جای 
دارد و ذوب آهن اصفهان و طبیعت نیز با 
۲۶ و ۲۳ امتیاز در رده های دوم و سوم 
جدول قرار دارند. تیم بسکتبال مهرام نیز 

با ۲۳ امتیاز در رده چهارم جای دارد.

معزی فر: 

سازمان لیگ بسکتبال به دنبال شفافیت مالی است

تحقق  میزان  گزارشی  در  مجلس  پژوهش های  مرکز 
اعتبارات وزارت ورزش و جوانان در قانون بودجه ۱۴۰۲ 

را بررسی کرد.
دفتر مطالعات فرهنگ و آموزش این مرکز در گزارشی 
با عنوان »ارزیابی میزان تحقق اعتبارات وزارت ورزش 
و جوانان ذیل قانون بودجه ۱۴۰۲ در ۹ ماهه ابتدایی 
سال ۱۴۰۲« آورده است که قانون بودجه مصوب وزارت 
ورزش و جوانان به عنوان یکی از مهم ترین اسناد این 
دستگاه اجرایی محسوب می شود که از طریق آن می توان 
به میزان تحقق و پیشروی سیاست های تعریف شده 
وزارتخانه پی برد؛ در این راستا بررسی اعتبارات هزینه ای 
و تملک دارایی های سرمایه ای حائز اهمیت است. لذا 
مسئله اصلی گزارش حاضر نیز ارزیابی وضعیت تحقق 

اعتبارات تخصیص داده شده و عملکرد متناظر با آن در 
وزارت ورزش و جوانان ذیل قانون بودجه سال ۱۴۰۲ 
است.در این گزارش مطرح می شود که مطابق گزارش 
ارزیابی  پیرامون  جوانان  و  ورزش  وزارت  از  دریافتی 
عملکرد بودجه سال ۱۴۰۲ تا تاریخ پانزدهم آذر ۱۴۰۲ 
از میزان تخصیص ۹ ماهه اعتبارات به تفکیک هزینه ای 
و سرمایه ای نشان می دهد که به طور میانگین تنها حدود 
۵۰ درصد از اعتبارات هزینه ای و حدود ۱۴ درصد از 
اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای تحقق یافته  است.

ردیف های  برای  پیش بینی شده  اعتبارات  از  هیچ یک 
متفرقه انتقال یافته بند »ح« تبصره »۶« موضوع ماده 
)۴۸( قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از 
مقررات مالی دولت و کمک به توسعه ورزش همگانی، 

در  ورزشی  زیرساخت های  توسعه  و  قهرمانی  ورزش 
تلویزیونی  و غیردولتی، حق پخش  بخش های دولتی 
مسابقات ورزشی داخلی و صندوق حمایت از قهرمانان و 

پیش کسوتان ورزشی کشور تحقق نیافته است.
این گزارش ادامه می دهد که بررسی تبصره های بودجه 
سال ۱۴۰۲ نشان می دهد که بیش از ۵۰ درصد بندهای 
و  ورزش  وزارت  با  مرتبط  سال ۱۴۰۲  بودجه  تبصره 
جوانان دارای عملکرد مطلوب یا قابل بررسی نیستند. 
عمده ایراد مطرح شده حول تبصره های مذکور وزارت 
ورزش و جوانان، این است که در بسیاری از موارد عدم 
تخصیص اعتبارات لازم، فقدان همکاری و توافق بین 
سازمان های متولی و همچنین نداشتن الزامات اجرایی 
منجر به اقدام عملی در زمینه موضوع تبصره نشده است.

ارزیابی میزان تحقق اعتبارات وزارت ورزش در قانون بودجه 1۴02

سرپرست تیم فوتبال استقلال 
استعفا کرد

سرپرست تیم فوتبال استقلال دیروز با انتشار متنی 
کرد. استعفا  خود  سمت  از  اش  صفحه شخصی  در 

علی سامره سرپرست تیم فوتبال استقلال تهران دیروز 
چهارشنبه ۲۷ دی ماه با انتشار متنی در فضای مجازی 

از سمت خود استعفا کرد.
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 وزیر نیرو با بیان اینکه تلاش می شود کوچک ترین تنشی 
در تامین آب شرب کشور رخ ندهد، گفت: بر همین اساس 
فهرست پروژه ها مشخص و اعتبارات این مهم به صورت 
وزارت  گزارش  است.به  شده  پیش بینی  درصد   ۱۰۰
نیرو، »علی اکبر محرابیان« در شصت و دومین نشست 
مدیران ارشد بخش آب کشور درباره طرح های آبرسانی 
افزود: شرایط بارشی کشور به شکلی است که تا امروز با 
کاهش بارندگی مواجه هستیم.وی خاطرنشان کرد: پیشبرد 
پروژه ها طبق جدول زمان بندی روزبه روز پیگیری و نظارت 
می شود. در عین  حال آگاه سازی و همراه کردن مردم لازم 
و ضروری است و باید به گونه ای مدیریت کرد که مصارف 

مازاد حذف و در مصرف آب صرفه جویی شود.
از آبیاری فضای سبز با آب شرب جلوگیری شود

وزیر نیرو با اشاره به اینکه در برخی از مناطق و شهرها 
از آب شرب برای آبیاری فضای سبز استفاده می شود، 
باره  این  در  مهمی  بسیار  هفتم حکم  برنامه  در  گفت: 
آمده است و بر اساس آن مدیران عامل باید در عمل به 
قانون، جلوی این گونه بدمصرفی ها را بگیرند.وی ۲ شیوه 
مدیریت آب را مورد اشاره قرار داد و بیان داشت: بخش 
نخست مدیریت بر اجرای طرح ها و پروژه های سازه ای 
شامل طرح های اولویت دار و بخش دیگر مدیریت بر منابع 
آب از نوع نرم افزاری است.وزیر نیرو موضوع آب را یک 
مساله و امر جدی دانست و افزود: مدیریت آب امروز یک 

انتخاب نیست، بلکه ضرورت است و باید مدیریت آب را به 
طور علمی، حساب شده و طبق برنامه، با رعایت قانون، 
عدالت و شفافیت مدنظر داشته باشیم.محرابیان با بیان 
اینکه مدیریت همزمان آب و برق همان تجلی قانون گرایی، 
به عنوان مثال  خاطرنشان کرد:  است،  شفافیت  و  عدالت 
آبخوان  یک  در  و  شده  صادر  کشاورز  برای  پروانه ای 
مشترک، کشاورزان و مصرف کنندگان متعدد وجود دارد 
که باید با رعایت قانون و عدالت و شفافیت آب برداشت 
اما بر اساس سنجش ها و راستی آزمایی در عمل  شود؛ 
مشاهده کردیم که عده ای کمتر از حقشان استفاده کرده 
بودند و عده ای به حقوق دیگران به شدت تجاوز کرده اند.وی 
ادامه داد: کشاورزان قشری شریف، متدین و پایبند به شرع 
و اصول هستند که می توان به راحتی این قشر را در ارتباط 
با برداشت های نامتعارف اقناع کرد. سرمایه کشاورز علاوه 
بر زمین، آب و آبخوان است که در صورت اقناع سازی، خود 
حفاظت از سرمایه خود را از ما مطالبه خواهد کرد.وزیر نیرو 
اضافه کرد: اگر در اثر بی توجهی، منابع آبی از دست برود، 
به سادگی قابل بازگشت نخواهد بود.محرابیان با بیان اینکه 
با افزایش تقاضا و شرایط آبی و اقلیمی خاص، راهکارهای 
براین اساس  قرار می گیرد، گفت:  کار  در دستور  متعدد 
برنامه ای مدون در دستور کار وزارت نیرو است، به طوری که 
یک روز و یک ساعت در بخش آب و فاضلاب و برق خارج 
از برنامه قرار ندارد و بسیاری از این برنامه ها نیاز به قانون و 

یا برنامه ۵ساله و یا اعتبار، مصوبه و بخشنامه داشته اند که 
تهیه شده و گام به گام طبق برنامه در حال پیشرفت است.

وی به فعالیت ده ها هزار نفر نیرویی که به طور مستقیم 
در سطح کشور با وزارت نیرو همکاری می کنند، اشاره و 
خاطرنشان کرد: اقدام های پیمانکاران، مشاوران، کارشناسان 
و مشترکان آب و برق که با ما همکاری می کنند، یک 
حرکت ملی است و اگر این برنامه ها دقیق و با اقناع عمومی 
دنبال نشود، در اجرا با مشکل مواجه می شود.وزیر نیرو، 
همچنین تامین آب بخش صنعت و اجرای بند )ع( تبصره 
۸ قانون بودجه را برشمرد و گفت: با اجرای این بند می توان 
در نقاطی که با کمبود آب مواجهیم، بدون تعرض به آب 
شرب و کشاورزی، آب قابل توجهی را برای صنایع تامین 
اشاره و  اولویت دار  به پیشبرد طرح های  کنیم.محرابیان 
ادامه داد: ۳۳ درصد پروژه ها طبق جدول زمان بندی در 
حال اجراست و اجرایی کردن این پروژه ها در زمان های 
تعریف شده یکی از مطالبات وزارت نیرو از مناطق استانی 
است که دراین رابطه جلسات متعدد به صورت پیوسته در 
حال برگزاری است.محرابیان افزود: منابع مالی متناسب با 

اجرا و پیشبرد پروژه ها تزریق خواهد شد.
اطلاع رسانی  چارچوب  در  شده  انجام  اقدام های  به  وی 
صنعت آب پرداخت و ادامه داد: در بخش اطلاع رسانی باید 
واقعیات به مردم گفته شود و گزارش دهی درست از جمله 

وظایف مدیران این صنعت است.

وزیر نیرو:

اعتبارات تامین آب پیش بینی شده است
*تنشی در تامین آب نخواهیم داشت

وزیر جهاد کشاوررزی :
نرخ خرید تضمینی گندم ۱۷ هزار و 

۵۰۰ تومان تعیین اعلام شد
وزیر جهاد کشاوررزی، نرخ خرید تضمینی گندم را کیلویی 
۱۷ هزار و ۵۰۰ تومان اعلام کرد.به گزارش وزارت جهاد 
شورای  نشست  در  نیکبخت«  »محمدعلی  کشاورزی، 
اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات  قیمت گذاری و 
و  بررسی  قانونی  روند  تشریح  با  کشاورزی،  اساسی 
تعیین قیمت محصولات راهبردی کشاورزی افزود: نرخ 
خرید تضمینی گندم برای سال زراعی ۳_۱۴۰۲ پس 
از تصویب در شورای قیمت گذاری محصولات کشاورزی 
به طور رسمی اعلام شد.وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: 
شورای قیمت گذاری با حضور همه اعضا و تبادل نظر در 
جلسات متعدد کارشناسی، قیمت خرید تضمینی گندم 
کرد. مصوب  و  تعیین   ۱۴۰۲_۳ زراعی  سال  برای  را 

نیکبخت با تصریح بر مصوبه شورا که نماینده کشاورزان 
هم از اعضای آن هستند، اعلام کرد: بر اساس خرد جمعی، 
کار کارشناسی و هماهنگی های انجام شده با دولت، نرخ 
خرید تضمینی گندم برای سال زراعی ۳_۱۴۰۲ را ۱۷۵ 
هزار ریال تصویب و اعلام کرد.هرساله بنا بر قانون مجلس 
شورای اسلامی اختیار تعیین قیمت خرید محصولات 
اساسی کشاورزی به شورای قیمت گذاری، مرکب از ۱۱ 
عضو سپرده می شود که کشاورزان خبره، نماینده سازمان 
برنامه و بودجه، نماینده بانک مرکزی، نماینده وزارت امور 
اقتصادی و دارایی و وزارت جهادکشاورزی از جمله اعضای 

این شورا هستند.

 مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به تغییر 
جهت گیری اعتباری این بانک، گفت: بانک 
مسکن به پروژه های ساخت و سازی که 
بیشتری  وام  انبوه سازی است،  به سمت 
می پردازد و از پروژه های با سبک ایرانی- 
اسلامی حمایت می کند.به گزارش وزارت 
در  حسینی«  »عباس  شهرسازی،  و  راه 
ارتباطات  مرکز  رییس  بازدید  جریان 
مردمی ریاست جمهوری از بانک مسکن 
همزمان با سالروز تاسیس بانک مسکن 
با اشاره به طرح ساخت یک هزار و ۱۰۰ 
واحد مسکونی در قرچک یادآور شد: یکی 
از سال ۱۳۸۰  از موسسات منحل  شده 
این پروژه را آغاز کرد و در مدت ۱۵ سال 
فقط ۸۵ درصد از ساخت واحدها را پیش 
برد. پس از روی کار آمدن دولت سیزدهم، 
رییس جمهوری بازدیدی از پروژه داشت 
که در آن تخریب بخش هایی از زمین و 
می شد  مشاهده  واحدها  بسیاری  در  بنا 

و آیت الله رییسی شخصاً دستور تکمیل 
در  ادامه داد:  کرد.وی  صادر  را  پروژه  این 
آن مقطع به ما چهار ماه فرصت داده شد 
تا مقاوم سازی ۶ بلوک انجام شود. با این 
به  را  پروژه  همه  گرفتیم  تصمیم  وجود 
تحویل  آماده  و  تکمیل  جهادی  صورت 
کنیم. مهندسان طرح اعتقاد داشتند که 
واحد  و ۱۰۰  یک هزار  مقاوم سازی  فقط 
آنکه  برای  اما  نیاز دارد  به ۱۸ ماه زمان 
است«  توانستن  »خواستن  دهیم  نشان 
را  قرچک  پروژه  درصد  یک  ماهه ۱۰۰ 
تکمیل کردیم، به طوری که امروز پروژه 
قرچک به مثابه یک الگو در بانک مسکن 
است.حسینی در ادامه به موضوع افزایش 
خاطرنشان کرد:  و  اشاره  بانک  سرمایه 
سرمایه  افزایش  خواستار  مسکن  بانک 
در بودجه ۱۴۰۳ است تا بتواند خدمات 
بیشتری را به متقاضیان ارائه دهد.برپایه 
حجت الاسلام والمسلمین  گزارش،  این 

ارتباطات  مرکز  رییس  »احمد صالحی« 
مردمی ریاست جمهوری در بازدید از این 
بانک، گفت: رضایت رهبر معظم انقلاب 
از دولت سیزدهم بر اساس خدمت بیشتر 
است که در این مدت خاطرات شیرینی 
نظامی  در  اینکه  بیان  با  خورد.وی  رقم 
خدمت می کنیم که افتخار خدمت گزاری 
به مردم را نه در شعار، بلکه در اقدام و 
عمل نشان می دهد، ادامه داد: این انتهای 
کار نیست؛ ما زمانی می توانیم در دولت 
مدعی خدمتگزاری به مردم باشیم که به 
تکلیف ولایی، اعتقادی و دستورات ابلاغی 

رهبر معظم انقلاب اهتمام داشته باشیم.
خاطرنشان کرد:  صالحی  حجت الاسلام 
مشکل مسکن که ابتدایی ترین پله رفاه 
مردم شناخته می شود و باید محلی برای 
رنجش  باعث  باشد،  شهروندان  آسایش 
است. شده  جوانان  به ویژه  خانواده ها، 

دستگاه ها  از  تعدادی  داشت:  اظهار  وی 

و بانک ها تکلیف قانونی دارند، اما نسبت 
به انجام این تکلیف یا ترک فعل کرده اند 
یا قصور دارند. به طور قطع ما به عنوان 
خادمان مردم، بر اساس تکلیف ارتباطات 
حسابرسی،  جمهوری،  ریاست  مردمی 
برای  دستگاه ها  به خط کردن  و  پیگیری 
خدمت به مردم را به شکل مستمر انجام 
مردمی  ارتباطات  مرکز  می دهیم.رییس 
دولت  خاطرنشان کرد:  ریاست جمهوری 
مردمی برنمی تابد که دستگاهی تکلیف 
قانونی خود را زمین بگذارد. مردم از دولت 
انتظار دارند بی وقفه خدمت رسانی  کند، به 
همین دلیل توجیه و بهانه ای برای ترک 

فعل وجود ندارد.
حجت الاسلام صالحی همچنین در از مرکز 
پاسخ گویی بانک مسکن، گفت: در دولت 
مردمی برای مردم باید اقدام انجام شود 
و اگر امکان اقدام نیست، باید قانع سازی 

شود. این موضوع خط قرمز دولت است.

مدیرعامل بانک مسکن:

بانک مسکن از پروژه های انبوه سازی و ایرانی - اسلامی 
حمایت می کند

آغاز مذاکرات تجارت آزاد با پاکستان 
از ۲ هفته آینده

معاون سازمان توسعه تجارت از آغاز مذاکرات تجارت آزاد 
ایران با پاکستان از ۲ هفته آینده خبر داد.محمدصادق 
قنادزاده، معاون سازمان توسعه تجارت گفت: پروژه توسعه 
منطقه آزاد چابهار موضوع قرارداد دو دولت ایران و هند 
است و بر اساس قرارداد سرمایه گذاری هند در چابهار قرار 
است این کشور در بخش های کریدور شمال -جنوب در 
ایران سرمایه گذاری کند. اما در مقطعی این سرمایه گذاری 
متوقف شد.وی افزود: در اصل بخشی از سرمایه گذاری 
هند در توسعه چابهار شروع شده و در حال انجام است. 
به عبارت دقیق تر سرمایه گذاری هندی ها در حال انجام 
است، اما هنوز تکمیل نشده  است.این مقام مسئول درباره 
اینکه آیا هند در اجرای تعهدات خود در بندر چابهار تعلل 
داشته گفت: تمام تقصیرها متوجه طرف هندی نیست 
و مشکلات داخلی هم وجود داشت. در سه سفر اخیر و 
مذاکراتی که انجام شد، مقرر شد هند به تعهدات خود در 
بندر چابهار برگردد و البته اقداماتی هم باید در ایران انجام 
شود.قنادزاده با بیان اینکه هر دو طرف باید اقداماتی انجام 
می دادند، تصریح کرد: البته طرف هندی تعللی در اجرای 
قرارداد داشت و به دلایلی اجرای تعهدات را در مدتی 
متوقف کرد، اما در حال حاضر این قرارداد احیا شده  است.

معاون سازمان توسعه تجارت  درباره برقراری تجارت آزاد 
بین ایران و پاکستان گفت: دو هفته آینده هیئت های ایران 
و پاکستان در تهران در این باره جلساتی خواهند داشت 
تا روی لیست کار کنند. در اصل مذاکرات برای لیست 
نهایی از دو هفته آینده آغاز خواهد شد.به گفته وی تجارت 
آزاد کار بسیار سخت و پیچیده ای است و نمی توان گفت 
تجارت آزاد بین ایران و پاکستان از چه زمانی آغاز خواهد 
شد. چراکه تعرفه کالاها بین دو کشور صفر می شود و 
پاکستان هم در حوزه هایی مثل نساجی قوی است که 
ایران در این حوزه ها باید حمایت از تولید داخل را در نظر 
بگیرد. اما مذاکرات دو کشور در این رابطه از سال ۱۳۸۵ 
متوقف شده بود و می توان گفت از سرگیری مذاکرات 

اتفاق خوبی است.

افزایش ۵ درصدی مصرف گاز در بخش 
خانگی و تجاری

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز از افزایش ۵ درصدی 
مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری خبر داد.سعید عقلی 
مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز گفت: در حال حاضر 
مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری ۵ درصد نسبت به 
اوایل هفته افزایش داشته است.او گفت: باتوجه به کاهش 
دما در بیشتر نقاط کشور تداوم گازرسانی بدون وقفه و 
افت فشار را شاهد بودیم.مدیر دیسپچینگ شرکت ملی 
گاز گفت: از مجموع ۵۵۲ میلیون مترمکعب گاز مصرفی 
در این بخش، ۳۸۶ میلیون مترمکعب معادل ۷۰ درصد در 
بخش خانگی، ۱۱ درصد در صنایع غیرعمده، ۹ درصد در 
بخش عمومی و تجاری و ۱۰ درصد در مجموع، در بخش 

حمل و نقل و کشاورزی مصرف شده است.

صادرات نان صنعتی ممنوع شد
بر اساس بخشنامه سازمان توسعه تجارت ایران، صادران 
ایران  نان صنعتی ممنوع است.سازمان توسعه تجارت 
نان  ممنوعیت صادرات  بر  ایران  به گمرک  نامه ای  در 
صنعتی تاکید کرد.در این نامه آمده است: نامه شماره 
صادرات  در خصوص  مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۲۴   ۱۲۳۹۲۸۰
نان صنعتی، ضمن ارسال تصویر نامه شماره ۱۹۹۱۰۰ 
وزارت  بازرگانی  توسعه  معاونت   ۱۴۰۲/۰۹/۰۶ مورخ 
جهاد کشاورزی مبنی بر منتفی و غیر قابل اقدام بودن 
کل  اداره  نظر  اعلام  به  توجه  با  صنعتی  نان  صادرات 
تخصصی  مادر  نان شرکت  و  آرد  نظارت  و  هماهنگی 
اظهار  ذیصلاح  مرجع  عنوان  به  ایران  دولتی  بازرگانی 
نظر در این )خصوص( طی نامه شماره ۲۶۵/۱۳۷۸۷۱ 
مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۱۳ تصویر )پیوست( مبنی بر یارانه بودن 
آرد تخصصی جهت تولید نان صنعتی ارسال و به اطلاع 
می رساند موضوع صادرات کالای مذکور منتفی بوده و 
مفاد نامه قبلی قابل اقدام نیست. مراتب جهت استحضار و 

اقدام مقتضی ایفاد می گردد.

پیمانکاران کم کار مسکن مهر
 برکنار می شوند

به گفته مسئولان، کم کاری پیمانکاران در پروژه های 
مسکن مهر به ویژه پردیس باعث کند شدن روند اجرا 
شده بود که با برکناری آن ها سرعت اجرا افزایش می یابد.

مسکن مهر یکی از مهم ترین طرح های حوزه مسکن 
طی دهه ۸۰ بود که هدف گذاری ساخت ۲ میلیون واحد 
مسکونی را کلید زد اما متاسفانه هنوز بعد از گذشت بیش 
از ۲ دهه بخشی از واحدهای مسکن مهر باقی مانده و 
هنوز تعدادی از متقاضیان نتوانسته اند  واحدهای خود را 
تحویل گیرند.خان بابایی یکی از متقاضیان واحد مسکن 
باشگاه  به  خبرنگار  شهروند  قالب  در  پردیس  در  مهر 
خبرنگاران گفته بود بعد از گذشت ۱۵ سال هنوز نتوانسته 
ام واحد مسکن مهر خود را تحویل بگیریم و چشم انتظار 
تحویل واحد خود در پردیس هستم. واحد من در فاز ۱۱ 
پردیس است و با وجود آنکه دفترچه اقساط این پروژه 
را گرفته و در حال پرداخت اقساط آن هستم اما هنوز 
واحدی تحویل نگرفته ام.  من این واحد را برای خلاصی 
از مستاجری ثبت نام کرده بودم اما همچنان بیش از ۱۵ 
سال است که مستاجر هستم و طی این مدت به اندازه 

خرید یک واحد مسکونی هزینه کرده ام.
براساس این گزارش نه تنها  این فرد بلکه همواره تعداد 
زیادی از متقاضیان در شهرهای جدید و همچنین در 
شهرهای اطراف تهران با عدم تحویل واحدهای مسکن 
مهر خود روبرو هستند و همین امر باعث می شود که 
سایه سنگین  با  مستاجران همچنان  از  زیادی  بخش 
مستاجری روبرو باشند.به گفته بسیاری از کارشناسان 
بخشی از علت عدم تحویل واحدهای مسکن مهر در 
شهرهای جدید کم کاری پیمانکاران و همچنین عدم 
تکمیل خدمات زیر ساختی و روبنایی است که همین 
امر باعث شده که سرعت اجرای پروژه ها کاهش پیدا کند.

در ادامه هاشمی یکی از کارشناسان مسکن به باشگاه 
دولت  آنکه  با وجود  متاسفانه  خبرنگاران جوان گفت: 
ها  تلاش  زیادی برای تکمیل واحدهای مسکن مهر 
انجام داده اند اما همچنان شاهد آن هستیم که دلالان 
و سوداگران در این بخش حضور دارند که قصد دارند 
با تاخیر در تحویل واحدهای مسکن مهر متقاضیان را 
مجبور کنند که مبلغ بیشتری برای تحویل واحدهای 
خود پرداخت کنند.وی افزود: در صورتی که اگر دولت 
ها در طی سال های گذشته اقدام به تحویل واحدهای 
می کردند و آورده های متقاضیان را برای تکمیل و اجرای 
این واحدها هزینه می کردند ما شاهد تحویل این واحدها 
در سال های گذشته بودیم.در همین رابطه خلیل محبت 
خواه مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس گفت:  
با  فازهای مسکن مهر پردیس که  ترین  از مهم  یکی 
مشکل مواجه است مربوط به فاز ۸ است که  طی نشستی 
با انبوه سازان کم کار فاز ۸ داشتیم آخرین اخطارها صادر و 
با پیمانکاران نامتعهد اتمام حجت شد.مدیرعامل شرکت 
عمران  پردیس  اظهار کرد: این شرکت هیچ گونه مشکل 
انجام  وضعیت  صورت  طبق  پرداخت ها  و  ندارد  مالی 
می شود بنابراین پیمانکاران صرفا در صورت مثبت بودن 
مطالبات در سیستم مالی شرکت عمران پول دریافت 
خواهند کرد و ادعای خارج از این چارچوب پاسخ داده 
نخواهد شد.همچنین محبت خواه خطاب به سازندگان 
اخطار داد که تمامی برنامه ها باید در این راستا باشد که 
پروژه ها در اسرع وقت اتمام یابد و به انتظار بیش از ۱۰ 
ساله مالکان پایان دهیم. به همین منظور کم کاری خط 
قرمز شرکت عمران است و در قبال کم کاری ها گذشت 
نخواهیم داشت و برخوردی کاملا جدی خواهیم داشت. 
وی تاکید کرد: هم زمان که با پیمانکاران کم کار و نامتعهد 
به صورت قانونی برخورد می کنیم، سازندگان متعهدی که 
در چارچوب برنامه زمان بندی و مطابق تعهد عمل نمایند 
نیز تحت حمایت شرکت عمران خواهند بود و در اولویت 
به کارگیری در پروژه های بعدی هستند.محبت خواه افزود: 
تمامی پیمانکاران مسکن مهر شامل ۱۳ پیمانکار منفی 
هستند، تا ۲۴ دی ماه به پیمانکاران فرصت دادیم که 
گزارش مربوط به پروژه ها را بیاورند، هر کدام به شرکت 
عمران نیایند از پروژه ها کنار گذاشته می شوند. تمامی کم 
کاری پیمکانکاران در این بخش باید جبران شود و پروژه 
ها زودتر به اتمام برسد.همچنین در این رابطه  علیرضا 
جعفری مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید گفت: 
وظیفه دولت  اتمام واحدهای مسکن مهر باقی مانده است 
که در این بخش برای تسریع در اجرای پروژه های مسکن 
مهر  تمامی پیمانکاران کم کار و متخلف  را برکنار و از 
ظرفیت پیمانکاران متعهد برای اجرای پروژه ها استفاده 

خواهیم کرد. 
وی افزود: از تعداد واحدهای باقی مانده مسکن مهر در 
واحد،  و ۱۸۲  هزار  تعداد ۲۹  به  پردیس  جدید  شهر 
مهر ماه امسال ۱۰ هزار واحد تکمیل و با اجرای همه 
زیرساخت ها به متقاضیان تحویل شد. مدیران هر بلوک 
در مشارکت با مالکان همه واحدهای تحویل شده باید 
انشعابات برق و گاز خود را که تا محل ساختمان آمده 
است، راه اندازی کنند.مدیرعامل شرکت عمران شهرهای 
جدید  با بیان اینکه واحدهای باقی مانده مسکن مهر آن 
شهر اکنون به ۱۹ هزار و ۱۸۲ واحد کاهش یافته است، 
از برنامه آن شرکت برای تحویل هفت هزار واحد در دهه 
فجر و سه هزار واحد دیگر قبل از اتمام امسال خبر داد.

در ابتدای دولت ۲۴۰ هزار واحد مسکن مهر باقی مانده 
بود که دولت سیزدهم عملیات تکمیل این واحدها را 
آغاز کرده است، در این بخش آورده و بودجه ای نیز در 
کار نبود اما دولت سیزدهم خود را متعهد کرد که تمام 
ظرفیت های موجود برای اتمام این پروژه به کار گیرد، در 
مهر ماه  با تحویل ۱۰ هزار واحد دیگر، کار تکمیل یکصد 
هزار مسکن مهر به پایان رسید و ۱۴۰ هزار واحد دیگر 

باقی مانده که تکمیل آنها نیز در دستور کار است.
گفتنی است با توجه به تاکید رئیس جمهور و همچنین 
وزیر راه و شهرسازی مبنی بر اتمام و بسته شدن پرونده 
مسکن مهر  امیدواریم با برکنار کردن پیمانکاران کم کار 

بتوانیم   این پروژه ها زودتر به  دست متقاضیان برسد.

گفت:  تجارت  توسعه  سازمان  رئیس 
خودرو های بالای ۲۵۰۰ سی سی در اولویت 
واردات هستند و همچنان پلاک گذاری و 
واردات خودرو های آمریکایی ممنوع است.

توسعه  سازمان  رئیس  ضیغمی،  مهدی 
تجارت گفت: وظیفه اصلی سازمان توسعه 
تجارت تسهیل صادرات است به طوری که 
تجارت بین ایران و پاکستان ۲ میلیارد دلار 
است که در تفاهمات انجام شده این عدد 
به ۵ میلیارد دلار افزایش پیدا می کند و 
برای تحقق این هدف سند تدوین شده 
با  تجارت  توسعه  سازمان  رئیس  است. 

بیان اینکه منطقه آزاد چابهار ظرفیت های 
بالایی برای سرمایه گذاری و صادرات دارد، 
گفت: می توانیم از ظرفیت چابهار هم برای 
صادرات به هند و پاکستان استفاده کنیم 
و توان تجاری این منطقه را افزایش دهیم. 
تاجر  با حضور ۱۴۰  نمایشگاه  این رو  از 

خارجی در این منطقه برگزار شده است.
 ۱۰۰ از  بیش  حاضر  حال  در  افزود:  او 
در  خارجی  و  وارداتی  خودروی  هزار 
که  مدلی  با  و  دارد  وجود  آزاد  مناطق 
مورد توافق بانک مرکزی است، در رویه ای 
پلاک گذاری ملی خودرو ها انجام می شود 

در  بالای ۲۵۰۰ سی سی  و خودرو های 
اولویت هستند و همچنان پلاک گذاری و 
واردات خودرو هایی آمریکایی ممنوع است. 
اقدام  این  از  هدف  کرد:  تاکید  ضیغمی 
کنترل بازار است چراکه ۶ سال است که در 
بازار خودرو عطش وجود دارد، هر اتفاقی 
که رخ دهد امکان دلالی در این بازار وجود 
دارد و تا زمانی که عرصه به حد مطلوب 
نرسد از این گونه دلالی ها گریزی نیست، 
که  می کنند  کمک  ابزار ها  این  تمام  اما 
تعادلی در بازار خودرو ایجاد شود.ضیغمی 
گفت:  هم  جانبازان  خودرو  خصوص  در 

بارگذاری  به مرحله آخر که بحث  عملا 
جانبازان  و  ایم  رسیده  است  سامانه 
که  شرکت هایی  طریق  از  هم  می توانند 
معرفی شده اند خودرو وارد کنند هم اینکه 
خودرو هایی که امکان ارائه خدمات پس از 
فروش را دارند تا ۱۵ روز آینده در سامانه 
بارگذاری می شوند و در سه نوبت عرضه 
جانباز ان  با  اولویت  گفت:  خواهند شد.او 
بالای ۷۵ درصد جانبازی است، جانبازان 
یا خودشان می توانند این خودرو ها را وارد 
کنند یا از طریق شرکت هایی که معرفی 

شدند نسبت به واردات اقدام کنند.

رئیس سازمان توسعه تجارت:

خودرو های بالای ۲۵۰۰ سی سی در اولویت واردات قرار دارند

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گفت: 
هیچ کمبودی درتوزیع سوخت زمستانی کشور وجود 
ندارد و در چند روز گذشته ۸۲ میلیون لیتر انواع فرآورده 
نفتی به صورت ویژه در مناطق پربارش کشور توزیع 
شده است.به گزارش وزارت نفت، جعفر سالاری نسب در 
این باره توضیح داد: افزون بر سوخت ذخیره سازی شده 
و ۲۵ دی ماه  روزهای ۲۳، ۲۴  در  تنها  تابستان،  در 
با توجه به برودت هوای کشور و افزایش بارش ها در 
بسیاری از نقاط، ۸۲ میلیون لیتر انواع فرآورده نفتی 

در مناطق شمال و شمال غرب کشور شامل اردبیل، 
میاندوآب، آذربایجان شرقی، کردستان، ارومیه، گیلان، 
ویژه  به صورت  چالوس  و  کرمانشاه  همدان،  زنجان، 
توزیع شده است.وی تأکید کرد: ذخیره سازی سوخت 
زمستانی شامل نفت سفید و نفت گاز، امسال نیز مانند 
سال های گذشته با توجه به پیش بینی های انجام شده، 
از مردادماه در فروشندگی های روستایی سراسر کشور 
شد.مدیرعامل  تکمیل  شهریورماه  پایان  تا  و  آغاز 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران بیان کرد: 

فرآورده های نفتی برخی مناطق کشور که با کاهش 
دمای هوا و بارش های بیشتری روبه رو بودند، با وجود 
برف گیر بودن جاده ها و حمل ونقل سخت نفتکش ها 
به نحو احسن تأمین شده است.سالاری نسب با تأکید بر 
کامل بودن مخازن جایگاه های عرضه سوخت در همه 
مناطق به ویژه مناطق سردسیر کشور گفت: خوشبختانه 
با وجود کاهش محسوس دما در روزهای گذشته به 
مشکلی برنخوردیم و هیچ کمبودی در زمینه توزیع 

سوخت وجود ندارد.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی خبرداد:

توزیع ۸۲ میلیون لیتر انواع فرآورده نفتی در مناطق پربارش

بنابر آخرین  اتحادیه تعاونی ماهیان سردآبی گفت:  مدیرعامل 
آمار تاکنون ۶۰۰ تن فیله تیلاپیا معادل ۱۸۰۰ تن ماهی تیلاپیا 
وارد شده است.آرش نبی زاده، مدیرعامل اتحادیه تعاونی ماهیان 
سردآبی گفت: بنابر آخرین آمار ۶۰۰ تن فیله تیلاپیا وارد شده 
و پیش بینی می شود که این میزان تا پایان سال به هزار تن 
برسد.به گفته او، واردات ۶۰۰ تن فیله تیلاپیا معادل ۱۸۰۰ تن 

ماهی تیلاپیاست که به رغم مخالفت سازمان شیلات و تشکل 
ها، معاونت بازرگانی این کار را انجام می دهد.نبی زاده ادامه داد: 
واردات این حجم تیلاپیا اثر مستقیم خود را بر بازار تیلاپیا داخل 
گذاشته است و با استمرار این روند بازار سایر ماهی ها هم تحت 
تاثیر قرار می گیرد.مدیرعامل اتحادیه تعاونی ماهیان سردآبی از 
افزایش ۱۰ تا ۱۵ درصدی قیمت قزل آلا خبر داد و گفت: با 

نزدیک شدن به ایام پایانی سال و ازدیاد تقاضا برای خرید ماهی، 
قیمت در بازار افزایش یافته است به طوریکه نرخ کنونی هر کیلو 
قزل آلا در عمده فروشی تهران ۱۶۸ تا ۱۷۰ هزار تومان و سالمون 
۱۸۳ تا ۱۸۵ هزار تومان است.او درباره آینده بازار قزل آلا هم 
گفت: برآوردها حاکی از آن است که قیمت قزل آلا تا عید نوسان 

جزئی داشته باشد، اما بعد از عید مجدد دچار افت می شود.

مدیرعامل اتحادیه تعاونی ماهیان سردآبی :

۶۰۰ تن فیله تیلاپیا وارد شد
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طبق یک مطالعه جدید، خوردن گوجه فرنگی با اثر کاهش فشار خون 
همراه است و ممکن است از فشار خون بالا در افراد مسن جلوگیری کند.

 گوجه فرنگی حاوی لیکوپن است که از دیواره های رگ خونی محافظت 
می کند، و همچنین پتاسیم که به مدیریت اثرات سدیم و به کنترل سطح 

مایعات در بدن کمک می کند.
برای بزرگسالان مسن مبتلا به فشار خون بالا خفیف، مصرف گوجه فرنگی 
ممکن است به مدیریت فشار خون بالا کمک کند و حتی ممکن است در 

وهله اول خطر ابتلاء به فشار خون بالا را کاهش دهد.
در این مطالعه، افراد بدون فشار خون بالا که بیشترین گوجه فرنگی یا 
غذاهای مبتنی بر گوجه فرنگی را می خوردند، ۳۶ درصد کمتر با خطر 
ابتلاء به فشار خون بالا نسبت به افرادی که کمترین مصرف را داشتند، 

روبرو بودند.
در افرادی که از قبل فشار خون بالایی داشتند، به ویژه کسانی که فشار 
خون بالا در مرحله ۱ داشتند، مصرف متوسط گوجه فرنگی با کاهش فشار 

خون همراه بود.
این مطالعه شامل ۷۰۵۶ شرکت کننده بود که ۵ /۸۲ درصد از آنها فشار 
خون بالا داشتند. آنها در مورد مصرف روزانه گوجه فرنگی خود مورد 
سوال قرار گرفتند و به چهار طبقه بندی طبقه بندی شدند: کمتر از ۴۴ گرم 
در روز، ۴۴-۸۲ گرم در روز )متوسط(، ۸۲-۱۱۰ گرم )متوسط روبه بالا( 

و بیش از ۱۱۰ گرم در روز.
نویسندگان این مطالعه کاهش فشار خون دیاستولیک را در کسانی که 
دارای بالاترین و میزان متوسط مصرف گوجه فرنگی در مقایسه با کمترین 

میزان مصرف بودند، مشاهده کردند. در شرکت کنندگان با فشار خون بالا 
مرحله ۱ و مصرف گوجه فرنگی در حد متوسط، فشار خون سیستولیک 
و دیاستولیک در مقایسه با شرکت کنندگان که کمترین گوجه فرنگی را 

مصرف می کردند، کاهش یافت.
برای افرادی که بیش از ۱۱۰ گرم گوجه فرنگی می خوردند، خطر فشار 
خون بالا در مقایسه با کسانی که کمترین گوجه فرنگی را می خورند 

کاهش یافت.

مطالعات نشان می دهد؛

مصرف روزانه گوجه فرنگی به کاهش 
پرُفشاری خون کمک می کند

یافته جدید درمانی؛

راه جدید درمان درد آرتروز 
با داروی صرع

محققان می گویند یک داروی موجود برای صرع ممکن است پتانسیل استفاده به عنوان درمانی برای 
آرتروز را داشته باشد.

 آرتروز یک بیماری دردناک و مزمن است که انجام حرکات خاص را سخت و دردناک می کند.
مطالعه اخیر نشان داد که یک کانال سدیم خاص در سلول های عصبی و غضروف ممکن است یک 
منطقه محوری برای هدف قرار گیرد، که منجر به کاهش درد و آسیب مفاصل ناشی از آرتروز می شود.

این کانال سدیم ممکن است با موفقیت از طریق داروی کاربامازپین، دارویی که به درمان صرع کمک 
می کند، مهار شود.

در مطالعه جدید، محققان بررسی کردند که چگونه هدف قرار دادن کانال سدیم Nav۱.۷ می تواند به 
درمان آرتروز کمک کند. محققان با استفاده از مدل های موش و تجزیه و تحلیل سلولی دریافتند که این 
کانال سدیم در سلول های عصبی و غضروف وجود دارد و مهار آن ممکن است کلید درمان آرتروز باشد.

محققان همچنین دریافتند که مسدود کردن عملکرد این کانال های سدیم با داروی کاربامازپین می تواند 
به کاهش آسیب به مفاصل و بهبود درد در آرتروز کمک کند. این دارو معمولًا صرع را درمان می کند، اما 

این تحقیق پتانسیل آن را برای استفاده در درمان سایر بیماری های مزمن نشان می دهد.
یکی از مهمترین بخش های مورد توجه این است که محققان پس از آن توانستند آزمایش کنند که آیا 
دارو کاربامازپین بر پیشرفت آرتروز در موش ها تأثیر می گذارد. کاربامازپین کانال های NAV۱.۷ را مهار 

می کند و پزشکان از آن در درمان شرایطی مانند صرع و اختلال دو قطبی استفاده می کنند.
آنها دریافتند که کاربامازپین به درد کمک کرده و مقادیر از دست دادن غضروف را کاهش می دهد.

نویسنده مطالعه »چوآن ژو لیو«، مدیر گروه ارتوپدی در دانشکده پزشکی دانشگاه ییل، توضیح داد: 
»کشف ما از کانال سدیم NAV۱.۷ به عنوان یک هدف برای تسکین درد و اصلاح بیماری، نشان 
دهنده پیشرفت قابل توجه به سمت یک استراتژی درمانی جدید برای کُندی یا جلوگیری از پیشرفت 
آرتروز همزمان با کاهش درد است. مهار کانال های NAV۱.۷ با مهار کننده های خاص نتایج امیدوار 
کننده ای را در کاهش آسیب مفاصل در مدل های مختلف حیوانات مبتلا به آرتروز نشان داده است. 
تحقیقات ما با داروی غیر مسدود کننده NAV، کاربامازپین، یک اثر محافظ قوی در برابر تحلیل 

مفصل در مدل های موش مبتلا به آرتروز نشان داد.«

نانوربات ها قاتل تومورهای مثانه می شوند
محققان نانوربات هایی ابداع کرده اند که در آزمایش ها با کمک مواد موجود در مثانه حجم تومور سرطانی این عضو را تا ۹۰ درصدکاهش می دهد.محققان 
روشی نوین برای درمان سرطان مثانه ابداع کرده اند. آنها در اصل نانوربات هایی ابداع کرده اند که با اوره در ادرار فعال می شوند و می توانند به تومور سرطانی 
نفوذ کنند و داروی رادیواکتیو خود را منتقل کنند. در آزمایش ها تومورهای مذکور در موش های مدل پس از دریافت یک دوز حدود ۹۰ درصد کوچک تر 
شد. بنابراین کارشناسان امیدوارند این روش درمانی برای سرطان مثانه باشد که گاهی اوقات عود می کند.درمان های فعلی برای سرطان مثانه غیرتهاجمی 
عضلانی شامل تزریق داروهای ایمونوتراپی یا شیمی درمانی به مثانه پس از حذف تومور است. هرچند این روش نرخ درمان خوبی دارد اما تاثیرگذاری 
محدودی دارد زیرا شواهد نشان داده در ۳۰ تا ۷۰ درصد موارد تا ۵ سال بعد دوباره عود می کند و نیازمند آن است که بیمار تحت فرایندهای پر هزینه 
نظارت مثانه و احتمالا درمان های بیشتر باشد.در همین راستا محققان انستیتو تحقیقات بیومدیسین )IRB( بارسلونا با همکاری انستیتو مهندسی زیستی 
کاتالونیا)IBEC( ،CIC biomaGUNE و دانشگاه UAB بارسلونا نانوربات های خودرانی ابداع کرده اند که در محل تومور تجمیع می شوند تا درمان 
های مقابله با سرطان را به طور مستقیم ارائه کند.نانوربات های مذکور که با اوره فعال می شوند از محیط داخلی مثانه کمک می گیرند. سطح این کره ها از 
جنس سیلیکا و متخلخل است که طوری اصلاح شده تا محتویات خاصی را حمل کند. یکی از این موارد اوریاز است این ماده در واقع آنزیمی است که به 
عنوان کاتالیزور فرایند هیدرولیز اوره موجود در ادرار و تبدیل به آمونیاک و دی اکسید کربن به کار می رود. با کمک این آنزیم نانوربات خود را حرکت می دهد.

دیگر ویژگی کلیدی سطح یود رادیواکتیو )یوn۱۳۱( است که در واقع یک رادیوایزوتوپ معمول در درمان های موضعی سرطان است.

استرالیا با ریسک های هوش مصنوعی 
مقابله می کند

استرالیا یک نهاد مشورتی برای کاهش خطرات هوش مصنوعی ایجاد خواهد کرد و جدیدترین کشوری است که نظارت خود را بر این فناوری 
افزایش می دهد. دولت این کشور تصمیم دارد برای معرفی طیفی از دستورالعمل ها از جمله تشویق شرکت های فناوری به برچسب زدن 
محتوای تولید شده با هوش مصنوعی با سازمان های صنعتی همکاری کند.اد هاسیک وزیر علم و صنعت استرالیا نیز پیش بینی کرد هوش 
مصنوعی به رشد اقتصادی منجر می شود اما استفاده از آن در کسب و کار ناهمگون است. او به خبرنگاران گفت: همچنین موضوع اعتماد 
به فناوری وجود دارد و کمبود اعتماد نیز اندک اندک به ترمز دستی در برابر رشد و جذب فناوری منجر می شود که باید با آن مقابله کنیم.

استرالیا نخستین کمیسیون سلامت الکترونیک)eSafety( را در سال ۲۰۱۵ میلادی راه اندازی کرد اما در خصوص قانونمندسازی هوش 
مصنوعی در برخی کشورها عقب تر از بقیه است.البته دستورالعمل اولیه هوش مصنوعی استرالیا داوطلبانه است، حال آنکه در مناطق دیگر از 
جمله اتحادیه اروپا قوانین هوش مصنوعی برای شرکت ها لازم الاجرا هستند.استرالیا سال گذشته میلادی مشاوره درباره هوش مصنوعی را 
آغاز و بیش از ۵۰۰ پاسخ دریافت کرد.دولت استرالیا در پاسخ موقت خود اعلام کرد که می خواهد بین مصارف »کم خطر« هوش مصنوعی 

مانند فیلتر کردن ایمیل های هرزنامه و نمونه های »پرخطر« مانند ایجاد محتوای دستکاری شده، تمایز قائل شود.

ایران هر دستی را که با امنیتش بازی 
کند قطع خواهد کرد

مدیر مرکز مطالعات عراق گفت: پیام جمهوری اسلامی و مقاومت اسلامی از طریق 
این عملیات مقتدرانه این بود که ایران هردستی را که با امنیت و سرنوشتشان 
بازی کند قطع خواهد کرد.سپاه پاسداران عملیاتی انتقامی در واکنش به حملات 
تروریست ها به کرمان و سیستان و بلوچستان، اهدافی در اربیل عراق و سوریه 
را با موشک های بالستیک در بردهایی تا حداکثر ۱۲۰۰ کیلومتر هدف قرار داد. 
این عملیات بعد از هشدارهای متعدد جمهوری اسلامی ایران به حامیان اصلی 
تروریست های منطقه آمریکا و رژیم صهیونیستی اجرا شد و با وجود تلاش های 
رسانه ای غربی و صهیونیستی برای متهم کردن ایران کارشناسان و مقامات 
سیاسی کشورهای مختلف این اقدام را حقی محفوظ برای جمهوری اسلامی 
ایران در دفاع از تمامیت خود دانستند.سید »محمد صادق الهاشمی« مدیر مرکز 
مطالعات عراق عملیات سپاه پاسداران علیه مواضع تروریست های صهیونیستی و 
آمریکایی در منطقه را حق ایران و منطبق با قوانین بین المللی و حقوقی خواند.

متن مصاحبه را در ادامه می خوانیم:
عملیات سپاه پاسداران به مقرهای تروریستی در ادلب و اربیل عراق را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
به نظر من حق ایران و هر کشوری در جهان است که از امنیت کشورش در برابر 
هر تجاوزی که امنیت داخلی و خارجی آن را تهدید می کند دفاع کند و این 
موضوع توسط قوانین بین المللی و منشورهای سازمان ملل به رسمیت شناخته 
شده است.ایران تنها کشوری است که به خاطر مقابله با نقشه های دشمنان و 
رژیم صهیونیستی امنیت و ثباتش مورد تعرض قرار گرفته چرا که همواره ایران 
در برابر نقشه های شوم دشمنان صهیونیستی که می خواستند اسلام و انقلاب 
اسلامی امام خمینی )ره( را که موجب بیداری ملت های جهان شد را از بین 

ببرند، ایستادگی کرد.
 آمریکا لانه های جاسوسی خود و اردوگاه های مخفی را در منطقه ایجاد کرده، به 
طوری که آنها نقطه آغازی برای حمله به امنیت جمهوری اسلامی ایران و امنیت 
منطقه شدند و در این راستا پایگاه لجستیکی و تشکیلات نظامی را برای مقابله 
با ایران در منطقه ایجاد کردند.محور غربی صهیونیستی همواره سعی کرده با 
ایجاد اختلاف بین ایران و کشورهای همسایه از یک سو و پناه دادن تروریست ها 
برخی از کشورها منطقه را نا امن کند به نظر شما این عملیات نظامی در روابط 
بین ایران و همسایگانش چه تأثیری دارد؟ایران در روابطش بر سه اصل تاکید 
دارد؛ احترام همسایگان مطابق بر قانون بین المللی و اسلام، دوم حمایت ایران 
از کشورهای همسایه بویژه از عراق در حمله به داعش و سوم توسعه روابط و 
جلوگیری از تجاوزات.اما با تأسف شدید آمریکا نمی خواهد امنیت اقتصادی و 
اجتماعی و فرهنگی بین ایران و کشورهای همسایه بر قرار شود همچنان که 
صدام را برای منافع خودش علیه ایران به کار گرفت و امروز نیز اربیل را علیه 
امنیت ایران به کار گرفته است و ایران نیز در برابر آن گزینه ای جز پاسخ نظامی 
ندارد.اگر ایران می خواست به اقلیم کردستان تجاوز کند هیچ گاه به اعتراف 
مسعود بارزانی در زمان شهید سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس در برابر 

داعش از آنها حمایت نمی کرد.
با توجه به اینکه ایران مکاتبات بسیاری از روش های مختلف دیپلماسی را برای 
متقاعد کردن اقلیم به کار برده تا آنها به موساد و سازمان اطلاعات آمریکا و 
تروریست ها در اربیل پناه ندهند، اما اربیل پاسخی نداد، بنابراین دولت اربیل 
دلیل مداخله ترکیه در شمال و حمله موشکی ایران به این منطقه است.البته 
این به نفع اقلیم کردستان است که از دامن زدن به نزاع، فتنه و تهدید علیه 
کشورهای همسایه خودداری کند.به نظر شما عملیات سپاه برای تروریست ها و 
حامیانشان غافلگیرانه و بدون هشدار قبلی صورت گرفته و یا این اقدام نتیجه بی 
توجهی آنان به هشدارهای جمهوری اسلامی بود؟خیر، این اقدام پس از تلاش و 
مکاتبات فراوان ایران، عراق و منطقه برای محدود کردن نفوذ موساد، یا سازمان 
اطلاعات آمریکا و عناصر تروریستی ایران، انجام شد اما متأسفانه این تلاش ها بی 
نتیجه ماند تا جایی که جمهوری اسلامی ایران مجبور به پاسخگویی نظامی علیه 

اقدامات تروریستی آنها در منطقه شد.
مهمترین پیام عملیات نظامی سپاه علیه مقرهای تروریستی در منطقه 

چیست؟
پیام جمهوری اسلامی و مقاومت اسلامی از طریق این عملیات مقتدرانه به 
دشمنان و دوستان ایران و خط مقاومت این است که آنها با عزم و اراده قادر 
هستند جغرافیا و منافع اسلامی را حفظ کنند و دست کسانی را که با امنیت و 

سرنوشتشان بازی می کنند قطع خواهند کرد.
همچنین ایران و مقاومت اسلامی ناگزیر هستند که حضور خود را در منطقه 
تثبیت کنند و از کرامت و عزت خود همزمان دفاع کنند. اما به نظر من مهمترین 
پیام این عملیات به کشورهای همسایه بود که این کشورها لانه جاسوسی 

دشمنان ما در منطقه نباشند.

در نمایشگاه CES رونمایی شد؛

ماشین لباسشویی 4 
در 1 همزمان جارو 

هم می کشد
در نمایشگاه محصولات مصرفی الکترونیکی۲۰۲۴ از یک ماشین لباسشویی 
۴ در یک رونمایی شد که علاوه بر شستن لباس و خشک کردن آن، کف خانه 
 )Eureka( »را جارو و تی می کشد و خود را تمیز می کند.شرکت »یوریکا

مانند برندهای ربوراک یا آی ربات مشهور نیست اما این شرکت در نمایشگاه 
محصولات مصرفی الکترونیکی ۲۰۲۴ میلادی، کالاهایی بسیار خاص را 
 Eureka Dual Washing( نمایش داد.ربات شستشوی دوگانه یوریکا
Bot( یک ماشین لباسشویی است که به عنوان یک خشک کن نیز عمل می 
کند و ویژگی های جارو و تی رباتیک نیز در آن به کار رفته است. علاوه بر 
آن محصول مذکور طراحی زیبایی دارد که با بسیاری از لباسشویی های بازار 
رقابت می کند.این ماشین لباسشویی ۴ در یک می تواند لباس ها را بشوید 
و خشک کند و همزمان کف خانه را جارو و تی بکشد. به همین دلیل این 
ابزار یکی از پرمهارت ترین گجت های هوشمند خانگی است که در لاس 
وگاس ) محل برگزاری نمایشگاه محصولات مصرفی الکترونیکی( نمایش 
داده شده است.گجت مذکور به رنگ آبی متالیک است و یک پنل کنترل در 
قسمت بالای دستگاه وجود دارد.Eureka Dual Washing Bot شبیه 
یک ماشین لباسشویی معمولی است اما در اصل محلی برای جاروی رباتیک 

نیز در آن تعبیه شده است. پس از آنکه دستگاه به آب لوله کشی متصل شد 
به طور خودکار ذخایر آب را پر و خالی می کند. به این ترتیب بسیار خودکارتر 
از جاروهای روباتیک ۲۰۲۳ میلادی خواهد بود که باید ذخیره آب آنها مرتبا 
تعویض شود. حداکثر قدرت مکش آن ۵ هزار پاسکال است .این ماشین علاوه 
بر شستن لباس و تمیز کردن کف خانه می تواند پس از هر بار تی کشیدن، 
خود را نیز تمیز ، آبکشی و خشک کند.این گجت شامل ویژگی بو زدایی 
درجه مواد غذایی برای جلوگیری از ایجاد کپک است. تنها فعالیتی که برای 
نگهداری آن باید به طور مرتب انجام داد تعویض کیسه جمع آوری گرد و 
 Eureka Dual Washing.غبار است که باید هر ۶۰ روز یکبار انجام شود
Bot نه تنها خانه را تمیز می کند بلکه هنگامیکه شستن لباس ها تمام می 
شود به کاربر هشدار می دهد و حتی به عنوان یک دوربین نیز می تواند عمل 
کند و زمانی که کاربر در خانه نیست، آن را کنترل کند یا می تواند هنگامیکه 

چرخه پاکسازی منزل فرا می رسد به کاربر هشدار صوتی بدهد.

منبع : صراط نیوزطرح: مهدی عزیزی
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این ببینید این جماعت با کرونا رفیق شدند!
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مسابقات قهرمانی آفرود در 
پیست فرح آباد ساری


